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نگاهی بر جولان تهیه کننده - دلال های

این روزهای هنر هفتم؛

»  شفافیت « حلقه گمشده  سینما
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استاندار البرز: 
تیم اقتصادی البرز مسلط و 

قوی عمل می کند
2

رهبر انقلاب:
نیروی انتظامی  باید
در نظر مردم مقتدر ،
5عادل و هوشیار باشد

به  دنبال بالا گرفتن تنش لفظی میان 
بنیامین  اسرائیل،  و  ترکیه  مقامات 
نتانیاهو رئیس جمهور ترکیه را »دیوانه« 
و »دیکتاتور« خواند و مدعی شد که 
اردوغان »عقده های ضداسرائیلی« دارد.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از 
فارس، »بنیامین نتانیاهو« نخست وزیر 
اسرائیل روز یکشنبه به شدت به »رجب 
ترکیه  رئیس جمهور  اردوغان«  طیب 
تاخت و مدعی شد که وی گرایش های 
علیه  دائما  چراکه  دارد،  ضدیهودی 

تل آویو موضع می گیرد.
 ۱۰ کانال  خبری  پایگاه  نوشته  به 
تلویزیون اسرائیل، نتانیاهو که در جمع 
می کرد،  صحبت  نظامیان  از  گروهی 
دیکتاتوری  و  دیوانه  »اردوغان  گفت: 
عقده های  که  است  ضدیهودی 

ضداسرائیلی دارد.«

اظهارات نتانیاهو پرده تازه تنش های 
لفظی میان مقام های ترکیه و اسرائیل 
است. دور جدید این تنش ها از دیروز و 
پس از آن آغاز شد که نتانیاهو اردوغان 
و  قبرس  شمالی  بخش  اشغال  به  را 

کشتار کردها متهم کرد.
در مقابل، مقام های ترکیه ای نتانیاهو و 
اسرائیل را »اشغالگر« و »قانون شکن« 
خوانده و گفتند که نتانیاهو به دلیل 
درگیری در پرونده فساد مالی، قصد 
دارد با جنجال آفرینی حقایق را مخفی 

کند.
اسرائیل  رفتار  از  انتقاد  در  اردوغان 
گفته بود: صهیونیست ها به مردمی که 
می کنند  افتاده اند، حمله  زمین  روی 
قرار  شتم  و  ضرب  هدف  را  آنها  و 
می دهند. در حقیقت آنها فقط مردان 
را نمی زنند، بلکه زنان و کودکانی هم 

که زمین می افتند مورد ضرب و شتم 
قرار می دهند. اما اگر جرات دارند با ما 
طرف شوند. ما به عنوان مسلمانان با 
آنها مقابله می کنیم و درسی )فراموش 

نشدنی( به آنها خواهیم داد.
نتانیاهو نیز در پاسخ گفته بود: تا زمانی 
که آنکارا به حمله علیه کردها ادامه 
می دهد، در جایگاهی نیست که برای 

تل آویو موعظه کند.
در مقابل »مولود چاوش اوغلو« وزیر 
خارجه ترکیه در صفحه کاربری خود 
در توئیتر به حمله »بنیامین نتانیاهو« 
نخست وزیر اسرائیل به ترکیه و »رجب 
این  رئیس جمهوری  اردوغان«  طیب 
او را قاتل  کشور واکنش نشان داد و 
خونخوار عصر مدرن توصیف کرد که 
بی گناه  هزاران شهروند  قتل  مسئول 

فلسطینی است.

که  کرد  تأکید  ترکیه  خارجه  وزیر 
باز  حقایق  افشای  از  هرگز  کشورش 
»نتانیاهو  نوشت:  وی  نمی  ایستد. 
کودکان فلسطینی را که در حال بازی 

در سواحل بودند، بمباران کرد«.
چاووش اوغلو صفحه کاربری خود را 
با تصاویری از نمادهای مقاومت چون 
»فوزی الجنیدی« کودک سربازی که 
توسط نظامیان صهیونیست بازداشت 
شد و »فادی ابوصالح« شهید فلسطینی 

پوشش داد.
هرچند ترکیه و اسرائیل روابط رسمی 
تجاری  گسترده  روابط  و  دیپلماتیک 
دارند، اما مقام های دو طرف بارها به 
همین  پرداخته  اند.  یکدیگر  از  انتقاد 
تا روابط طرفین  تنش ها موجب شد 
چندی پیش به سطح پایین تر از کاردار 

کاهش یابد.

روتیتر 
تیتر
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سرمقاله

شروع  »سامیه«  نگاه  از  چیز  همه 
شد؛ چشم  های شفاف و زیبایی که 
از تماشای یک خوراکی نارنجی رنگی 
از  گویند،  می  »پرتقال«  آن  به  که 
حدقه بیرون زده بود و روی بدن کج 
معوج بدون حتی یک استخوان سالم 
قرار داشت. بله داستان از »سامیه« 

شروع شد. سامیه ای که به جز خانواده اش، هیچ کس نمی دانست 
چه »هویت«ی دارد چرا که شناسنامه نداشت. نه تنها خودش، 
بلکه هیچ کس از کسانی که می شناخت، شناسنامه نداشتند و 
در واقع این بی هویتی بخشی از هویت مردمان دور و اطرافش 
بود. سامیه ای که موقعیت های کمدی زندگی شهری را »زندگی« 
می کرد و جیک نمی زد؛ موقعیت هایی مثل »نبود توالت« و اجبار 
برای دستشویی صحرایی. برای سامیه این کار اجبار نبود بلکه عادت 
بود. صبح ها بلند می شد و این عادت تلخ را انجام می داد و سپس 
نان می خورد و چایی. برای ناهار باز هم نان می خورد و چایی و 
برای شام هم چه چیزی عیونی تر و خوشمزه تر از »نان و چای«؟ 
لذت نمی برد اما نمی دانست جور دیگر یعنی چه! تقصیری هم 

ندارند. سامیه و سامیه ها چیزی فراتر از این ندیده بودند.
شاید بهتر باشد که بگوییم، ماجرا از حاشیه تالاب جازموریان آغاز 
شد. تالابی که دهه هفتاد به بعد، با »آب« قهر کرد و با »خشکسالی« 
رفیق شد و سال هاست که نه یک تالاب، بلکه یک »بیابان« است 
اما هنوز بخاطر گذشته پر برکتش به آن »تالاب جازموریان« گفته 
می شود. از وقتی که تالاب مرد، زندگی مردم آن جا هم متوقف 
شد. »پیشرفت« درست در دل تالاب دفن شد. حالا »جازموریان« 
جایی است که عده ای حتی شناسنامه ندارند. با طلوع آفتاب بیدار 
می شوند و وقتی خورشید غروب می کند، می خوابند تا فردا دوباره 

اعمال کلیشه ای و طبق روال هر روزشان را تکرار کنند. 
حاشیه نشین های تالاب خشک  شده  جازموریان چیزی از زندگی 
»امروز« نمی دانند. آن ها حتی کوچکترین دسترسی و امکاناتی به 
نیازهای اولیه شان همچون سرویس بهداشتی و حمام ندارند. اساسا 
تنها چند قابلمه دارند که در آن غذا می پزند، لباس هایشان را تمیز 
می کنند، آب می خورند، شیر می دوشند و هرکار دیگری که فکرش 
را بکنید... امثال »سروش صلواتیان« کم هستند و جازموریان ها زیاد. 
هر گوشه دور افتاده ای از این آب و خاک ممکن است در دل تاریخ 
جا مانده باشد و هیچ فریادرسی حتی برای »خودنمایی« هم به آنجا 
نرود. در شرایطی که همه »خوابند«، ما اگر بیداریم به سهم خودمان 
گوش به این »صداها« بدهیم...                   ... ادامه در صفحه 2

»#جازموریان_تنها_نیست«  تنها  نیست!

با چراغ » انسانیت «  در جستجوی 
مردمان از یاد رفته

نیش دنیای هوادار
حداد عادل: من هنوز
بازنشسته نشده ام!

***
نفرمایین قربان! اصلا چه کسی گفته که شما بازنشسته محسوب میشی؟ واقعا 
کی به خودش جرات داده که دور از جون شما چنین »شکری« میل کنه؟ تا 
نبیره نداشته دوستِ پسرعمویِ خواهرزادهِ پدرِ یکی از همکاران ما هست شما هم 
لطف کنید و منت بر سر ما بگذارید و کما فی السابق به »خدمتگزاری« مشغول 
باشید. و اما چند کلمه ای برای بی بخردان و ناجوانمردانی که خاطر حضرتعالی را 
آزرده کرده اند: دفعه آخرتان باشد که هرگونه نکته ای اعم از »پرسش«، »ابهام«، 

»خبر«، »ویژگی« و... در خصوص »بازنشستگی« از ایشان مطرح می نمایید!

سوژه  روز
گاهی می شود »آدمیت« را

به شیشه چسباند!
***

تصویری که می بینید مربوط به شیشه بیرونی آرایشگاه مردانه »چلسی« واقع 
در دهم رستاخیز گوهردشت است که در آن آمده:»سالن آرایش چلسی برای 
افرادی که توان مالی ندارند روزهای شنبه و دوشنبه و چهارشنبه اصلاح مو به 
صورت رایگان انجام میشود.« حقیقتا وقتی که چشمم به این کاغذ خورد برای 
چند لحظه - حتی اگر خیلی کوتاه - تمامی دغدغه ها، مشکلات، ترافیک و 
سختی ها را به باد فراموشی سپردم و تنها برای چند ثانیه لذت بردم. لذت از 

اینکه گاهی می شود »آدمیت« را روی کاغذی نوشت و به شیشه چسباند!

ریحانه تاج بخش

جنگ لفظی نتانیاهو و اردوغان بالا گرفت

»همه می دانند«
در میان ۱۰ فیلم 
پرفروش اسپانیا

سازمان سینمایی اسپانیا نام 
۱۰ فیلم پرفروش تولید 
شده امسال در این کشور 
را منتشر کرد که در 
این میان »همه می 
دانند« آخرین ساخته 
اصغر فرهادی با فروش 
3 میلیون و ۱۰7 هزار و 586 
یورویی در رتبه نهم ایستاده است.

جانشین »گادوین منشا«
از قبرس می آید؛

»گوچی« را 
پرسپولیسی  بدانید
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خبر

ادامه از صفحه 1
... آن جا جایی است که کودکان با زباله و 
ها  آن  امروز  جهان  که  خالی  قوطی های 
در  و  خاله بازی می کنند  کند،  نابود می  را 
حوض های کشاورزی که هر روز از هر نقطه 
دنیا بیانیه می آید که غیر بهداشتی و فلان و 
بهمان است، مشغول استحمام می شوند و 
خود را تمیز می کنند. »سروش صلواتیان« 
اجتماعی  فعال  یک  عنوان  به  امروز  که 
برای مردمان  همچون فرشته نجاتی است 
جا مانده از تاریخ. سروش صلواتیان همان 
کسی است که در دنیا به آن »قهرمان ملی« 
می گویند. »#جازموریان_تنها_نیست«، تنها 
روزی  همان  از  نیست.  ساده  هشتگ  یک 
که خرابی های ناشی از »فقر« جازموریان 
خودش را نشان سروش صلواتیان داد، هزاران 
آبادی از پس همین هشتگ مقابل چشمان 
سروش رژه رفتند. هزاران ایده ای که از کنار 
همین هشتگ »جازکالا« ها  و »می سازیم 
برای پاکی« ها و »کیف مهر« ها و »کتابخانه 

فرهنگ« ها را تولید کرد و به سر انجام رساند 
تا مردمان بی شناسنامه ای که در گذشته 
پرتقال را با پوست می خوردند و سرویس 
بهداشتی ندیده بودند، امروز زندگی جدیدی 
را آغاز کرده باشند و برای آینده شان با »جاز 

بانک« برنامه ها بچینند و رویاپردازی کنند.
»جازموریان تنها نیست« هشتگی برای نجات 
بیماری  و  اجتماعی  بی هویتی  از  کودکان 
است؛ هشتگی برای نمایش کپرنشینی در 
عصر مدرن است. هشتگی برای جلب نگاه 
استان  از  دورافتاده ای  گوشه  به  ایرانی ها 
کرمان و مرز سیستان وبلوچستان است که 
کودکانش زیر لباس های رنگی و صورت های 
زیبا، از انواع بیماری ها و کمبودها رنج می برند 
و صدایشان هم در نمی آید زیرا نمی دانند 
که دنیا بزرگ تر از حاشیه جازموریان است 
و کسانی در این آب و خاک با لقمه های 
چرب و چیلی در دست و ماشین های آن 
چنانی زیر پا زندگی می کنند که باید آن ها 

را ببینند و صدایشان را بشنوند.

فقط  نیست«  تنها  »جازموریان  هشتگ 
سه کلمه   در دنیای مجازی نیست؛ داستان 
زینب ها، ذکیه ها، حنانه ها و فاطمه هایی است 
راهشان  اجتماعی  فعال  یک  کمک  با  که 
به تهران باز شده تا علاوه بر دیدن زندگی 
قایق سواری  از  شدن  هیجان زده  و  شهری 
در دریاچه چیتگر، تحت عمل جراحی قرار 
انگشت اضافه  بگیرند. داستان ذکیه که ۴ 
داشت و با عمل جراحی، دوستانش دیگر او 
را 6 انگشتی صدا نمی کنند؛ داستان فاطمه 
زیبایی که گردنش از بدو تولد کج بود و حالا 
به مرور قادر است همانند دیگر همسالان 

خود زندگی عادی را تجربه کند.
جنوب  در  که  است  باتلاقی  جازموریان، 
استان های سیستان  مرز  در  ایران  شرقی 
و بلوچستان و کرمان واقع شده. در زبان 
محلی پوشش گیاهی را »جاز« می نامند و 
انبوهی و کثرت آن را »موریان« می گویند. 
به همین سبب، این ناحیه به »جازموریان« 
نام  اگر  این  از  قبل  تا  شده است.  معروف 

نام  برایمان تنها  جازموریان را می شنیدم 
یک تالاب در نقطه ای از این سرزمین پهناور 
بود اما حالا نام این تالاب با این شعار و پیام 
سروش پیوند خورده است که »جازموریان 
تنها نیست«. به هر جهت، با کمال افتخار 
باید بگوییم که هنوز پیدا می شوند کسانی 
که بدون کوچکترین چشم داشتی زندگی 
و وقت خود را وقف »انسانیت« می کنند. 
امثال سروش صلواتیان هرچقدر هم که 
کم باشند اما وجودشان لازم و گرانبها در 
این روزهای تلخ و تاریک است. امیدواریم 
که پس از این یادداشت در شماره بعدی 
»دنیای هوادار« در یک گفتگوی مفصل با 
او از عملکرد و برنامه های آتی اش برای 
نداریم  شک  کنیم.  صحبت  جازموریان 
تنها  »#جازموریان_تنها_نیست«  که 
نیست و نخواهد بود./ در بخش هایی از 
یادداشت از نقل قول های مطرح شده و 
مصاحبه های پیشین »سروش صلواتیان« 

استفاده شده است.

شماره ویژه تلفن همراه برای مدیران 
استان فعال می شود

مدیرکل مدیریت بحران استانداری البرز از راه اندازی و فعال سازی 
شماره 5 رقمی در استان البرز برای مدیریت بحران جهت استفاده 

مدیران در مواقع بحرانی و ایجاد شبکه بی سیم خبر داد. 
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از پایگاه اطلاع رسانی استانداری 
البرز، مهدی مهرور با اعلام این خبر در جلسه شورای مدیریت بحران 
استان اظهار داشت: در استان تقویت سامانه های تلفن همراه و بیسیم 
و هرگونه تجهیزات نرم افزاری و سخت افزاری تخصصی و عمومی 
برای ایجاد ارتباط سریع در جهت بالابردن سطح اطلاع رسانی و 
واکنش به موقع  در مراحل ۴ گانه مدیریت بحران را دنبال کرده ایم.

وی افزود: در این راستا امکان سنجی شرایط لازم جهت راه اندازی 
شبکه بی سیم در استان  جهت افزایش ضریب پاسخگویی در زمان 
بحران و مدیریت بهینه بحران نیز از دیگر اقدامات انجام شده است.

وی افزود: با ایجاد کد پنج رقمی بر روی خطوط دائمی همراه 
اول مدیران بحران استان، فرمانداران، اعضای شورای هماهنگی 
مدیریت بحران، شهرداران و حوزه های مرتبط با مدیریت بحران 
جهت برقراری ارتباط با اولویت بالا در زمان بحران و مدیریت بهتر 

حوادث صورت گرفته است.

30 درصد صنایع البرز با ظرفیت کامل 
فعالیت می کنند

رئیس اتاق صنعت، معدن و کشاورزی البرز با اشاره به وجود سه 
هزار و 5۰۰ واحد تولیدی و صنعتی در این استان گفت: 2۰ تا 3۰ 
درصد از این صنایع با ظرفیت کامل فعالیت دارند. رحیم بنامولایی 
روز گذشته در نشست سرمایه گذاران و فعالان اقتصادی و تولیدی 
استان البرز با بیان اینکه قانون بهبود فضای کسب و کار در استان 
به صورت جدی دنبال می شود خاطر نشان کرد: انتظار ما این است 

که این قانون به معنای واقعی انجام شود.
وی اضافه کرد: امروز راه صادراتی نسبت به گذشته در حال بسته 
شدن است که به این منظور نیاز است تا بانک اطلاعاتی ساماندهی 

صادراتی و وارداتی راه اندازی شود.
بنامولایی ادامه داد: بهبود زیرساخت های حمل و نقل ریلی، زمینی، 
هوایی و دریایی از دیگر مسایلی است که برای توسعه اقتصاد به 

کشورهای منطقه و آسیای میانه به آن نیاز داریم.
وی در بخش دیگری از سخنان خود خاطر نشان کرد: اعطای 
تسهیلات بانکی به واحدهای تولیدی و صنعتی یکی دیگر از مواردی 
است که باید لحاظ شود و تنها به واحدهایی تعلق گیرد که تولید 

واقعی داشته و در صادرات نیز نقش مهمی دارند.

نطق در وقت دستور:
آقایان، خانومها! دقت داشته باشید...

عموزاده عروس پسردایی که فامیل 
دخترعمه  داماد  خواهر  نیست. 
از  که  باجناق هم  ایضا.  برادر هم 
قدیم شهره است به فامیل نبودن 
چه برسه به پسرش. داماد هم که 
اصلا هیچ. به قول بعضی ها قوم و 
خویش که هیچ، اصلا داخل آدم 
نیست. پس این چه بساطیه راه افتاده می گردن دنبال نسبتهای 

سببی و نسبی مسوولین از همه جا بی خبر...
اصلا بیایید خودتون رو بگذارید به جای این عزیزان؛ اگر شما 
مسوولیتی در فلان نهاد یا سازمان دارید چه دلیلی داره که از 
انتصاب پسرتون یا پسر دامادتون یا دختر باجناقتون یا اصلا 
دامادتون و یا هر کس دیگه ای در اقوام دور و نزدیک در همون 

اداره یا ادارات دیگه یا هرجای دیگه با خبر باشید!!!؟
اینها همه کار دشمنان قسم خورده است و سیاه نماییه. وگرنه 
همه انتصابات تاکید می کنم همه بر اساس شایسته سالاریه 
بیخود شلوغش کردین آقا. من از همین تریبون از همه مسوولین 
از جانب همه  ارادتمندانشون  اقوام و دوستان و آشنایان و  و 

شلوغ کارها عذرخواهی می کنم.
والسلام

هشت میلیارد کالای قاچاق در البرز 
کشف شد

فرمانده انتظامی اشتهارد از کشف هشت میلیارد ریال کالای 
قاچاق در این شهرستان خبرداد. سرهنگ مصطفی جوکار روز 
گذشته در گفتگویی، افزود: این کالاها در یک انبار در شهرک 

صنعتی اشتهارد کشف شده است.
وی اضافه کرد: ماموران پلیس اشتهارد در بازدید از این انبار یک 
دستگاه دیزل ژنراتور، کمپرسور هوا، تابلو برق، رادیاتور خنک 
کننده کشف کردند. در این زمینه یک نفر قاچاقچی دستگیر و 

تحویل مراجع قضایی شد.
الزامات تحقق  از مهم ترین  با قاچاق یکی  افزود: مبارزه  وی 
سیاست های اقتصاد مقاومتی در سالی است که از سوی مقام 
معظم رهبری به عنوان سال حمایت ازکالای ایرانی نام گذاری 

شده است.

یک دیدگاهخبر

»#جازموریان_تنها_نیست«  تنها  نیست!

با چراغ »انسانیت« در جستجوی مردمان از یاد رفته

معاون وزیر کشور:
جمهوری اسلامی تحریم ها را

خنثی می کند
معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه منطقه ای وزارت کشور 
گفت: نظام جمهوری اسلامی ایران نشان داده که به خوبی توان 

مدیریت تحریم ها را دارد.
بابک دین پرست روز گذشته در نشست با سرمایه گذاران و فعالان 
اقتصادی و تولیدی استان البرز افزود: با هدایت رهبری معظم انقلاب، 
همراهی مردم و انسجامی که در دولت و همکاری بین سه قوه وجود 

دارد، تحریم ها را تا جایی که امکان دارد خنثی می کنیم.
وی اضافه کرد: امروز ما در وضعیتی قرار داریم که باید به صنعتگران 
و تولید کنندگان در شرایط کنونی کمک کنیم و نگاه دولت به 

مساله اقتصاد بسیار جدی و مهم است.
وی اظهار داشت: بر این اساس وزارت کشور معاونتی تشکیل و در 
طول یک سال گذشته 8۰ گزارش مستند اقتصادی برای رئیس 

جمهوری ارسال کردیم.
وی ادمه داد: تمامی این گزارش ها توسط رئیس جمهوری مطالعه 

و دستوراتی نیز صادر شده است.
دین پرست گفت: امروز دیگر »ماموریم و معذور« جوابگو نیست، 
ما ماموریم و مسئول و باید به دقت موضوعات را در تمامی حوزه ها 
بویژه اقتصادی بررسی و قوانین را با دیدگاه مثبت پیاده کرد و 
تسهیلات و امکانات مورد نیاز را نیز در اختیار واحدهای تولیدی و 

صنعتگران قرار دارد.
دین پرست افزود: شرایط امروز کشور نمی طلبد که با یک ماده 
قانونی در برابر واحد تولیدی که نیروهای زیادی دارد بایستیم و در 
واقع ماده قانونی که جلوی تولید را بگیرد به چه دردی می خورد.

وی ادامه داد: یک واحد تولیدی به دلیل موانع قانونی نباید تعطیل 
شود بلکه باید کمک کنیم تا در شرایط امروز اقتصادی کشور 

واحدهای تولیدی ما بتوانند جان بگیرند.
دین پرست گفت: دشمن زمانی که متوجه شد نمی تواند از بعد 

نظامی به کشور ما ضربه بزند از راه اقتصادی وارد شده است.
وی اظهار داشت: رهبری سال ها است که بر اقتصاد و اشتغال 
تاکید دارند چرا که به خوبی به این باور رسیدند که با اقتصاد پایدار 

می توانیم در برابر زیاده خواهی های دشمنان ایستادگی کنیم.
وی ادامه داد: ملت پا به پای نظام ایستاده و به هیچ عنوان حاضر 
نیستند که یک قدم کوتاه بیایند، ما نیز باید کمک کنیم و اگر نیاز 

به این باشد که در قوانین اصلاحاتی صورت گیرد، اعمال کنیم.
وی با بیان اینکه امسال دولت بیش از 3۰۰ هزار میلیارد ریال برای 
رونق طرح های تولیدی پیش بینی کرده بود، اظهار داشت: تاکنون 
یک هزار و 997 واحد تولیدی در کشور موفق به جذب 26 هزار و 

32۰ میلیارد ریال شده اند.
معاون وزیر کشور از تصویب 6 سند با وزارتخانه ها در حوزه های 
مختلف خبر داد و افزود: سندی با عنوان محرومیت زدایی از 
سیستان و بلوچستان در 8۰ صفحه و ۴68 بند تنظیم و برای 

ریاست جمهوری ارسال شده است.
معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه منطقه ای وزیر کشور 
در بخش دیگری از سخنان خود ارائه گزارش در خصوص تولید 
کنندگان خودرو به رئیس جمهوری اشاره کرد و گفت: مسایلی از 
جمله پرداخت مطالبات، تامین اعتبار و نرخ گذاری خودرو در این 
گزارش لحاظ شده تا علاوه بر کاهش مشکلات قطعه سازان خودرو 

بتوانیم هر چه بیشتر به تولید داخلی دست یابیم.

خبر

هیأت وزیران انتخاب واعظی به عنوان رئیس 
کمیسیون مشترک اقتصادی ایران و ترکیه را 

تصویب کرد.
به  وزیران  هیأت  یکشنبه  عصر  جلسه  در 
ریاست حجت الاسلام حسن روحانی رئیس 
و  جمهور  رئیس  سفر  گزارش  جمهوری، 
تعدادی از اعضای دولت به ترکیه مورد بحث 

و بررسی قرار گرفت.

در این سفر، رئیس جمهور و مسئولان دولت 
و  مستقل  های  سیاست  و  مواضع  ترکیه، 
مناسبی را در رابطه با حمایت از توافق هسته ای 
و ضرورت مقابله با تحریم های غیرقانونی علیه 
ایران، اعلام نموده و زمینه های همکاری بلند 
مدت و راهبردی در حوزه های تجاری، بانکی، 
صنعتی، حمل و نقل و سرمایه گذاری مشترک 

مورد توافق قرار گرفته است.

توسعه  اهمیت  به  توجه  با  جمهور  رئیس 
و  کشور  دو  اقتصادی  های  همکاری 
زمینه های متعدد و متنوع همکاری،  کلیه 
اعضای دولت را به پیگیری کامل توافقات 

سفر و انجام تعهدات مأمور کرد.
به  واعظی  انتخاب  وزیران همچنین  هیأت 
عنوان رئیس کمیسیون مشترک اقتصادی 

ایران و ترکیه را مورد تصویب قرار داد.

نماینده عالی دولت در استان البرز گفت: تیم 
اقتصادی استان البرز بسیار مسلط و قوی عمل 
می کنند و مجموعه بانک ها نیز تاکنون همراه 

بوده اند.

پایگاه  از  نقل  به  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
اطلاع رسانی استانداری البرز، دکتر شهبازی در 
نشست سرمایه گذاران، فعالان اقتصادی و تولید 
استان که برای نخستین بار در کشور به میزبانی 
استان البرز با حضور معاون هماهنگی امور اقتصادی 
و توسعه منطقه ای وزیر کشور برگزار می شود، با 
اشاره به اینکه این نشست بسیار حائز اهمیت است، 
افزود: صاحبان تولید و صنعت و تعدادی زیادی از 

افراد صاحب نام در این جمع حاضر هستند.
وی ادامه داد: حضور معاون وزیر کشور در این 
نشست بسیار مغتنم و ارزشمند است چراکه در 

این حوزه دغدغه فراوانی دارد.
دکتر شهبازی گفت: با توجه به اهمیت مسائل 
اقتصادی، وزیر کشور از جانب 3 قوه، مامور به 
اطلاع رسانی در حوزه فعالیت های اقتصادی و 

مصوبات اتخاذ شده در این رابطه است.
وی افزود: تیم اقتصادی استان البرز بسیار مسلط 
و قوی عمل می کنند و مجموعه بانک ها نیز 

تاکنون همراه بوده اند.

استاندار البرز اضافه کرد: بر اساس اهمیت حوزه 
تولید و صنعت البرز، جلسات ستاد تسهیل و رفع 
موانع تولید و همچنین کارگروه اقتصاد مقاومتی 
جلسات مربوطه به صورت منظم و مستمر برگزار 

می شود.
و  امنیت سیاسی  و  اقتصادی  رونق  وی گفت: 
اجتماعی دو بال پرواز در مسیر توسعه هستند از 
این رو در البرز با حساسیت ویژه ای در این راستا 

اقدام می کنیم.
دکتر شهبازی افزود: موضوعات و موانع بخش 
پایش  و  تولید  مداوم  طور  به  صنعت  و  تولید 

می شود.
وی عنوان کرد: البرز در حوزه جذب اعتبارات 
ستاد تسهیل و رفع موانع تولید رتبه اول کشور 

را دارد.
صورت  اقدامات  و  برنامه  گفت:  البرز  استاندار 
گرفته در حوزه تولید و صنعت البرز طی گزارش 
و ارائه گردش کار به وزارت کشور ارسال می شود.
رونق  راه  مانعی جدی سر  البرز  در  افزود:  وی 
تولید و پرداخت تسهیلات مربوطه وجود ندارد 
و مجموعه مدیران و بانک ها در این رابطه همراه 

و منسجم عمل می کنند.
دکتر شهبازی با اشاره به اینکه تولید یکی از شاه 
بیت های اصلی اقتصاد کشور است، خاطرنشان 
کرد: اکنون در جنگ بزرگ اقتصادی قرار داریم 
و بر این اساس 3 قوه با ادراک صحیح از شرایط 
رهبری،  معظم  مقام  منویات  از  تبعیت  با  و 
نشست های تخصصی برای برون رفت از تنگناها 

برگزار می کنند.
وی گفت: 3 هزار و 5۰۰ واحد تولیدی و صنعتی 
در البرز فعالیت می کنند، که این پویایی گواه 
و  است  تولید  حوزه  در  ها  تحریم  تاثیر  عدم 
همچنین بستر سرمایه گذاری داخلی و خارجی 

در البرز فراهم است.
استاندار البرز افزود: با اهتمام ویژه ای سعی بر 
حل مشکلات و موانع واحدهای تولیدی استان 

داریم و در صورت عدم توفیق در این بخش، رفع 
موانع در سطوح ملی دنبال می شود.

و  شده  تعریف  های  مکانیزم  با  داد:  ادامه  وی 
فرعی  جلسات  فرماندارن،  به  اختیار  تفویض 
ستاد تسهیل و رفع موانع تولید در شهرستان ها 

تشکیل می شود تا این روند تسریع شود.
ویژه  منطقه  ظرفیت  گفت:  شهبازی  دکتر 
اقتصادی پیام نیز فرصت مغتنمی برای توسعه 

اقتصادی استان البرز محسوب می شود.
وی افزود: با توجه به بررسی های صورت گرفته، 
بانک های استان در کنار قشر مولد و صنعتگر 

قرار دارند.
تمامی مدیران موظف هستند در کنار فرمانداران 

از جمله شورای مدیریت بحران باشند 
فرمانداران  اینکه  بیان  با  دولت  عالی  نماینده 
شهرستان ها، فرمانداران لایقی هستند و چنانچه 
بیاید مدیریت  استان مشکلی پیش  در سطح 
بحران شهرستانها ملزم به پشتیبانی همه جانبه 

هستند.
وی معتقد است استانداری در حوزه کار ستادی 
ناظر بر عملکرد دستگاه های اجرایی استان است 
در این راستا معتقد به تمرکز زدایی در سطح 
استان هستم تا دستگاه های اجرایی استان بر 
اساس شرح وظایف قانونی خود بتوانند به فعالیت 

تخصصی خود بپردازند.
البرز تمامی  اقلیمی استان  با توجه به شرایط 
موارد از جمله در حوزه سیل، خشکسالی، سرما 
زدگی، بهمن، زلزله )گسل ماهدشت و اشتهارد( 
احتمال وقوع تمامی این موارد وجود دارد در این 
راستا باید مدیریت بحران استان آمادگی مقابله با 

تمامی موارد مذکور باشد.
وی افزود: یکی از موارد مهم در خصوص لزوم 
اجرای  بحرانی،  مواقع  در  ها  دستگاه  آمادگی 
مانورهای مختلف است که از آن جمله می توان 
به برگزاری مانور زلزله در مدرسه فاطمه پزشکیان 
اشاره کرد. در این راستا با توجه به گزارش های 

ارائه شده از سوی مدیریت بحران باید گفت که 
اقدامات انجام شده از سوی مدیریت بحران استان 

جای تقدیر دارد.
دکتر شهبازی افزود: شهردار عامل تصمیمات 
به  و  شود  می  محسوب  شهر  اسلامی  شورای 
طور قطع خارج از این چارچوب، اقدامی صورت 

نمی گیرد.
وی عنوان کرد: شوراهای اسلامی می توانند بر 
اساس قانون، به مجلس شورای اسلامی طرح 
بسیار  جایگاهی  چنین  رو  این  از  دهند  ارائه 

ارزشمند و موثر است.
استاندار البرز گفت: بر اساس منظومه فکری و 
باورهای خود به هیچ عنوان درصدد دخالت در 
امور و مصوبات شورای اسلامی شهر نیستم ولی 
در صورت نیاز به مساعدت، این جمع را همراهی 

خواهم کرد.
استاندار البرز با بیان اینکه مدیریت بحران استان 
و  بهترین  کرد:  دارد،تصریح  متخصص  نیروی 
قوی ترین نیروها در حوزه مدیریت بحران حضور 

دارند.
وی گفت: تاکنون شرایط بارشی در سطح استان 
دارای شرایط مناسبی بوده است به طوری که 
بارندگی ها ۴9  نسبت به سال گذشته میزان 
درصد افزایش داشته و امید ما این است که این 

بارندگی استمرار داشته باشد
لزوم آمادگی مدیریت بحران در خصوص جاده  
چالوس از دیگر مواردی بود که استاندار البرز به 
آن اشاره کرد وی در این رابطه خاطر نشان کرد: 
مدیریت بحران استان با توجه به میزان بارش 
برف باید با آمادگی و برنامه ریزی بیشتری در 

حوزه اسکان و تغذیه داشته باشد.
وی افزود: این در حالی است که استان البرز به 
عنوان معین استان تهران مسئولیت سنگینی بر  
عهده  دارد که می بایست در حوزه های مختلف 
... با تدبیر  هلال احمر، راهداری، شهرسازی و 

بیشتری اقدام کند.

استاندار البرز: 

تیم اقتصادی البرز مسلط و قوی عمل می کند

رهبر انقلاب در دیدار فرماندهان
و مسؤولان نیروی انتظامی:

کاری کنید که نیروی انتظامی در چشم 
مردم مقتدر، عادل و هوشیار باشد

حضرت آیت الله خامنه ای در دیدار فرماندهان و مسؤولان نیروی 
انتظامی فرمودند: کاری کنید که نیروی انتظامی در چشم مردم 

مقتدر، عادل و هوشیار باشد.
حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی ظهر دیروز 
)یکشنبه( در دیدار فرماندهان و مسئولان نیروی انتظامی با تشکر 
از تلاشهای حافظان نظم و امنیت، این نیرو را در معرض نگاه و 
قضاوت عمومی دانستند و تأکید کردند: باید به نحوی عمل کنید 
که برداشت مردم از نیروی انتظامی یک نیروی مقتدر، عادل و 

هوشیار باشد.
فرمانده کل قوا، لازمه رسیدن نیروی انتظامی به جایگاهی در تراز 
انقلاب و نظام اسلامی را پیشرفت بدون توقف خواندند و افزودند: 
بخشهای مختلف نیروی انتظامی از جمله کلانتری ها، پاسگاهها 
و گشت های انتظامی در پیش چشم مردم قرار دارد، و قضاوت 
درباره عملکرد نیروی انتظامی به مجموعه نیروهای مسلح و نظام 

اسلامی تعمیم پیدا می کند.
ایشان با اشاره به پیشرفت های خوب نیروی انتظامی از جمله 
بهبود رفتار با مردم و مراجعان در مراکز انتظامی نسبت به گذشته، 
بر لزوم استمرار پیشرفت ها تأکید کردند و افزودند: عملکرد نیروی 
انتظامی باید عاقلانه، مدبرانه و برای مردم کاملاً اطمینان بخش و 

اعتمادآفرین باشد.
پیش از سخنان رهبر 
انقلاب اسلامی، 
سردار اشتری 
فرمانده نیروی 
انتظامی گفت: 
سربازان 
جان برکف 
ملت ایران در 
نیروی انتظامی 
با روحیه انقلابی، 
مدیریت جهادی، 
تفکر بسیجی و با 
عزم و اراده راسخ 
برای حفظ امنیت و 
آرامش کشور و پاسداری 
از ارزشها تلاش کرده و 
حافظان جان و مال و 
ناموس مردم و اقتدار 
نظام جمهوری اسلامی 
هستند.

در این دیدار نماز ظهر 
و عصر به امامت 
رهبر انقلاب 
اسلامی اقامه 
شد.

خبر
در جلسه هیات دولت؛

واعظی رئیس کمیسیون مشترک اقتصادی ایران و ترکیه شد

رئیس دفتر و سرپرست نهاد ریاست جمهوری مراتب تقدیر و تشکر رئیس جمهور را به امیر سرتیپ حاتمی وزیر دفاع ابلاغ کرد. 
در پی تأکیدات ریاست محترم جمهوری در دومین نشست هم اندیشی مدیران ارشد دولت تدبیر و امید در رابطه با لزوم صرفه جویی توسط دستگاه های اجرایی، گزارش اقدامات 

وزارت دفاع به استحضار ایشان رسید که برابر فعالیت های صورت گرفته، ریاست محترم جمهوری مراتب تقدیر و تشکرخود را به وزیر دفاع ابلاغ کرد.

رئیس جمهور از وزیر دفاع تقدیر کرد

علی  ساجدی

خبر
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احد رسولی؛ رئیس کمیسیون شهرسازی، معماری و بافت های فرسوده شورای اسلامی شهر کرج خواستار ورود شهردار این کلانشهر به »مناقصه بارگیری و انتقال پسماندها« شهری
شد و از برخی سنگ اندازی ها برای آغاز به کار پیمانکار منتخب به شدت انتقاد کرد.  به گزارش »دنیای هوادار«، این مناقصه از طرف برخی مورد شک و شبهه قرار گرفته 

و سایر رقبا پس از شکست در مناقصه با طرح شکایت های مختلف شامل  عدم توانایی برنده مناقصه و جعل اسناد، قصد کارشکنی در روند فعالیت شرکت اول را داشته اند.

وضعیت مناقصه »بارگیری و انتقال پسماندهای کرج« مشخص شود!

رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای 
جایگزین  لایحه  آماده شدن  از  تهران  شهر 
برج باغ برای ارائه در صحن علنی پارلمان محلی 

پایتخت خبر داد.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از دنیای 
جلسه  به  اشاره  با  سالاری  محمد  اقتصاد، 
اخیر کمیسیون شهرسازی و معماری شورای 
سلامت  کمیسیون  با  مشترک  تهران  شهر 
طرح  لایحه  درخصوص  که  محیط زیست  و 
اظهار  شد،  برگزار  باغ  برج  مصوبه  جایگزین 
کرد: مصوبه برج باغ ها که طی بیش از یک 
دهه گذشته در ساخت و ساز باغات شهر تهران 
ملاک عمل بود، بعد از شروع به کار شورای 
پنجم شهر تهران و در اواخر سال گذشته با 
پیشنهاد کمیسیون شهرسازی و معماری و 
کمیسیون سلامت و محیط زیست لغو شد و 
شهرداری تهران به موجب یکی از تبصره های 
مصوبه، ملزم به ارائه طرح جایگزین مصوبه برج 
باغ شد. هم اکنون طرح جایگزین برج باغ پس 
از چندین جلسه کارشناسی نهایی شد و برای 
بررسی و تصمیم گیری در صحن شورای شهر 
ارسال خواهد شد.  وی ادامه داد: این لایحه 
در صورت تایید شورای شهر به شورای عالی 
شهرسازی و معماری کشور ارسال می شود تا 
در آنجا به تصویب برسد و جایگزین پیوست 
سوم طرح جامع شهر تهران شود، سپس با ابلاغ 
شورای عالی شهرسازی و معماری کشور در 
سطح شهر تهران و مناطق 22 گانه لازم الاجرا 

خواهد بود.
رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای 
شهر تهران درخصوص کلیات این لایحه گفت: 
یکی از رویکردهای غالب در لایحه پیشنهادی 
تاکید  آن  بر  نیز  که شورای شهر  شهرداری 
کرده بود، عدم بارگذاری یا بارگذاری حداقلی 
در باغات است، بنابراین در این طرح جایگزین، 
درخصوص باغات به هم پیوسته شهر تهران 

پیوست های  بر  مبتنی  که  است  شده  مقرر 
مطالعاتی،  شرایط اقلیمی و موقعیت درختان 
و باغات آن منطقه نسبت به تدوین و تصویب 
طرح های موضعی اقدام شود.  سالاری تصریح 
کرد: ما در شهر تهران دو نوع از باغات را داریم، 
یکی باغات به هم پیوسته یا انبوه، مانند باغات 
سوهانک، فرحزاد و کن که ارزش اکولوژیک این 
باغات با توجه به مشکلات زیست محیطی شهر 
تهران بسیار بالا است. در این طرح ما شهرداری 
تهران را ملزم به تهیه طرح های موضعی کردیم 
سازهای  و  ساخت  طرح ها  آن  براساس  که 
حداقلی متناسب با آن عرصه ها صورت گیرد یا 

نوع بهره برداری از این باغات تعیین شود.
وی تصریح کرد: براساس آمار و بانک اطلاعاتی 
معماری  و  شهرسازی  معاونت  سوی  از  که 
شهرداری به شورا ارائه شده است، 57 درصد 
باغات پراکنده شهر تهران در مقیاس باغات 5 
هزار متر به بالا هستند که ارزش اکولوژیکی 
بالایی دارند. در مورد باغات پراکنده در طرح 
جایگزین برج باغ، سه مقیاس از باغات را تعریف 
مربع،  متر  هزار  تا 3  از 5۰۰  باغات  کردیم؛ 
باغات 3 هزار تا 5 هزار متر مربع و باغات 5 
هزار متر مربع به بالا که در ضوابط تعیین شده 
برای ساخت و ساز در این باغات پراکنده تا حد 
زیادی سعی شد مطابق ضوابط ماده ۱۴ زمین 
شهری که در کل کشور به موجب قانون حفظ 
و گسترش باغات ملاک عمل  است، مد نظر قرار 
گیرد. بر این اساس باغات زیر 3هزار مترمربع 
حداکثر می توانند 2 طبقه با حداکثر ۱5 درصد 
سطح اشغال یعنی مجموعا 3۰ درصد تراکم 
ساخت وساز داشته باشند. باغات 3 تا 5هزار متر 
مربع حداکثر سه طبقه با سطح اشغال حداکثر 
۱5 درصد و مجموعا ۴5 درصد تراکم و باغات 
5 هزار مترمربع به بالا حداکثر ۴ طبقه و سطح 
اشغال ۱5 درصد و با تراکم 6۰ درصد ساخت 

و ساز انجام دهند. 
زیر  ایجاد  درخصوص  اینکه  بیان  با  سالاری 

گرفت  صورت  جدی  بحث های  نیز  زمین 
اظهار کرد: طی سلسله جلساتی به این تصمیم 
رسیدیم که محدودیت جدی درخصوص زیر 
زمین و گودبرداری در باغات اعمال کنیم و 
حداکثر یک طبقه زیر زمین که یک متر و 2۰ 
آن می تواند روی زمین باشد با حداکثر حدود 
2متر خاکبرداری در باغ مجاز است. ضمن اینکه 
به دلیل نگرانی از ایجاد زیرزمین و گودبرداری 
در باغات که ممکن است به ریشه درختان 
مجاور لطمه وارد کند، مقرر شد موضوع ایجاد 
یک طبقه زیر زمین در کمیته ای که در این 
لایحه به عنوان »کمیته فنی باغ« تعریف کردیم، 
مورد بررسی کامل و کارشناسی قرار بگیرد و اگر 
این کمیته به این نتیجه رسید که حفر 2 متر 
خاک، خسارت و لطمه ای به ریشه درختان وارد 

نمی کند برای ایجاد زیرزمین مجوز داده می شود 
در غیراین صورت حتی یک طبقه زیر زمین هم 
اجازه احداث نخواهد داشت.  سالاری ادامه داد: 
یکی از نکات مهم این لایحه عملکردهای مجاز 
به استقرار در باغات است. ما صرفا با رویکردهای 
سلبی و تنبیهی اعم از محدودیت در بارگذاری 
قابل توجه درخصوص قطع  اعمال جرائم  یا 
درختان نمی توانیم به حفظ و نگهداری باغات 
اقدام کنیم و مطالعات انجام شده نشان می دهد 
ما در کنار اعمال رویکرد های تنبیهی و سلبی 
باید مجموعه ای از بسته های تشویقی و ایجابی 
داشته  اراضی  و  املاک  برای صاحبان  نیز  را 
باشیم، بنابراین به همین منظور مجموعه ای از 
عملکردهای مجاز به استقرار در باغات را برای 

اولین بار تعیین کردیم.  

پای چه حرفی هستی خانم نماینده؟
چند روز پیش کلیپی منتشر شد از جملات معصومه آقاپور، 
در  که  می گفت: »هر کس  آن  در  که  مردم شبستر  نماینده 
انتخابات ریاست جمهوری شرکت نکند، حق اعتراض علیه دولت 

و حتی نظام را ندارد، زیرا مشارکتی نداشته است.«

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از شهروند، فارغ از این که این 
جمله چقدر با مبانی دموکراسی همخوانی دارد، جمله دیگر خانم 
آقاپور اعتراض بیشتری بین کاربران داشت؛ جمله با این عنوان 
منتشر شده است که: »اگر کسی در انتخابات مشارکت نکند، 

خودم خفه اش می کنم.« 
حالا او در گفت وگو با برنا گفته: »این فیلم برای اردیبهشت  سال 

گذشته و حوالی انتخابات ریاست جمهوری بود.« 
بودم،  کرده  که  صحبت هایی  »پای  کرده:  عنوان  ادامه  در  او 

همچنان هستم.«

قیمت خانه های سوپرلاکچری
سبقت گرفت!

بر اساس جدیدترین آمار وزارت راه و شهرسازی متوسط قیمت 
هر مترمربع واحد مسکونی طی آبان ماه امسال به 9 میلیون و 
یافته که بیشترین قیمت مربوط به  افزایش  ۱85 هزار تومان 
منطقه یک با ۱9 میلیون و 68۰ هزار تومان و کمترین قیمت با 

۴ میلیون و 6۱ هزار تومان مربوط به منطقه ۱9 بوده است. 

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از تسنیم، در این بخش قیمت ها 
از مردادماه  سال 92 تا آبان ماه 97، ۱39,5 درصد افزایش یافته 
است. در بخش خانه های لوکس و پنت هاوس ها رشد قیمت ها 
2.5 برابر رشد قیمت مسکن بوده و با رشد 37۰ درصدی نسبت 
به  سال92 مواجه شده است. اوایل  سال 92 قیمت متوسط هر 

مترمربع پنت هاوس در تهران حدود ۱5 میلیون تومان بود.

مکث

بازدید مسئولان شهری کرج
از کارخانه سیم و کابل ابهر

جمعی از مسئولان ارشد شهری از کارخانه سیم و کابل ابهر که 
قرارداد تولید کابل های مورد نیاز خط 2 پروژه قطار شهری کرج با 
این مجموعه منعقد شده، بازدید به عمل آوردند؛ در این سفر یکروزه 

همچنین از کارخانه واگن سازی ایریکو نیز دیدن شد. 

به گزارش »دنیای هوادار«، این شرکت در حال حاضر بزرگترین و 
عمده ترین تامین کننده کابلهاي ویژه جهت صنایع هیدرو کاربن هاي 
ایران )صنایع گاز و نفت ( به شمار رفته و همچنین نیازمندي هاي 

تعداد زیادي از پروژه های کشور را تامین می کند.
شرکت سیم و کابل ابهر با بهره گیري از مدرن ترین تجهیزات و 
ماشین آلات کابلسازي روز جهان و همچنین با در اختیار داشتن 
بهترین مهندسین با ذوق و مبتکر و همچنین مشاورین با تجربه 
اروپائي توانسته است بسیاري از بهترین هاي صنعت کابل ایران را 
مانند تولید کابل هاي نسوز هالوژن فري که مصرف عمده آنها بیشتر 

در متروي تهران و حومه بوده است را تولید نماید.
کارخانه ابهر نیز یکی از بزرگترین تولیدکنندگان اصلی کابلهای با 
ولتاژ بالا در کشور است که هم اکنون بخشی از تولید آن به کابل 
63 کیلووات پروژه خط 2 متروی کرج اختصاص یافته است. در 
این پروسه حدود 3۰ کیلومتر کابل با سطح مقطع 5۰۰ میلی متر 
مربع طی 6 ماه تولید و به کارگاه کرج منتقل خواهد شد. قدمت این 
کارخانه حدود 25 سال است و اکثر مواد اولیه آن نیز از داخل کشور 

تامین می گردد.
در این سفر یکروزه که با حضور محمدحسین خلیلی اردکانی و 
احد رسولی از اعضای شورای اسلامی شهر کرج همراه بود، از کلیه 
مراحل ساخت و تولید و تست آزمایشگاهی کابل تولید شده، بازدید 

به عمل آمد.
صلواتی رئیس سازمان حمل و نقل ریلی شهرداری کرج نیز طی 
سخنانی گفت: قرارداد بزرگی را با یک شرکت داخلی بسته ایم تا 
هم به تولید داخلی و اشتغال جوانان کشور خود اهمیت دهیم و هم 
نتیجه آن سرعت بخشیدن به پروژه قطار شهری کرج گردد تا بتوان 

طبق زمانبندی طراحی شده به بهره برداری از مترو کرج برسیم.

ساختار فربه شهرداری باید اصلاح شود
رییس شورای شهر تهران اصلاح ساختار شهرداری را جزو اولویت های 

شهردار تهران دانست.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایسنا، محسن هاشمی در 
چهارمین همایش فصلی مدیران شهرداری تهران با بیان این که 
خوب است که اول کاری را پیش ببریم و بعد همایش فصلی 
بگیریم، گفت: بهتر است که اول کار کنیم و بعد در همایش فصلی 
برای کارهایی که کردیم پز بدهیم و نباید اینگونه باشد که کاری 
برای پز دادن نداشته باشیم، اما در همایش های فصلی حرف بزنیم. 
البته این تودیع و معارفه های شهرداران کار ما را عقب انداخت و 
امیدوارم آقای حناچی تا آخر دوره چهارم با ما باشد و همایش های 
فصلی را هم هر شش ماه یکبار برگزار کنیم تا هزینه کمتری به 

شهرداری تحمیل شود.
وی با بیان این که به دلیل اجرای قانون منع به کارگیری بازنشستگان 
مجبور شدیم از خدمات آقای افشانی محروم شویم، اظهار کرد: البته 
نفس این قانون خوب است اما باعث بی ثباتی در سیستم شهرداری 
شد. هرچند که در وزارت ورزش، صداوسیما و غیره توانستند قانون را 
دور بزنند، اما آقای افشانی و همراهانش در شورا تلاش کردند که ثابت 
کنند این قانون شامل حال شهرداری که یک پست انتخابی است، 
نمی شود هرچند که این مساله مورد پسند مجلس شورای اسلامی 

واقع نشد و نتوانستیم استفساریه بگیریم.
رییس شورای شهر تهران با بیان این که زمانی که به خدمت 
وزیر کشور رفتیم تا در مورد حکم حناچی صحبت کنیم، وی 
گفت که بارها به افشانی گفته است که می تواند از رهبری اجازه 
بگیرد، اما افشانی این موضوع را قبول نکرده است و گفته که من 
این مساله را نه برای خودم، بلکه برای تثبیت قانون می خواهم 

و تلاش می کنم.
هاشمی با بیان این که افشانی در طول شش ماهه خدمت اش کارنامه 
درخشانی به خصوص در حوزه اتمام پروژه هایداشت، ادامه داد: از 
طرف اعضای شورا از آقای افشانی تشکر می کنم و جا دارد از آقای 
نجفی هم یادی کنیم و ما همیشه می گفتیم که اعضای شورای 2۱ 
نفره با شهردار همراه هستند، اما حالا ما یک جمع شامل اعضای شورا، 

حناچی، افشانی و نجفی هستیم.
وی با بیان این که ممکن است حرف های من در این همایش تکراری 
باشد، گفت: با این حال مشکلات در شهر زیاد است و موجبات 
نارضایتی مردم را فراهم کرده و بهتر است برخی حرف ها به مانند 

پنج وعده نماز مدام تکرار شود تا از آن غافل نشویم.
رییس شورای شهر تهران با بیان اینکه نظرسنجی ها نشان می دهد 
که 93 درصد مردم تهران اولویت شان حل آلودگی هوا و ترافیک 
است، اظهار کرد: ما باید برای توسعه حمل ونقل عمومی به خصوص 
حمل ونقل انبوه بر ریلی کاری کنیم و با این که زیرساخت های هفت 
خط مترو فراهم است، اما به جای آنکه هفت میلیون مسافر جابه جا 
شود تنها 2,5 میلیون نفر مسافر از این خطوط استفاده می کنند و 
این در حالی است که شرکت نفت و دولت در زمینه  پرداخت سهم 
شهرداری ها از محل صرفه جویی در مصرف سوخت و فاینانس ها 
کاری های مهمی انجام داده اند، اما متاسفانه در شهرداری کند 
هستیم و روز به روز نیز توان مان کاهش می یابد به گونه ای که 
نه تنها تجهیزات و قطعات نو نمی شود، بلکه این وسائل فرسوده تر 
می شوند و امیدواریم حل این مشکل در اولویت کاری آقای حناچی 

قرار گیرد.
هاشمی با بیان این که حل آسیب های اجتماعی در کنار صیانت از 
فرهنگ ملی و دینی جزو اولویت های مردم است، گفت: با این که 
شهرداری وظیفه ای در رسیدگی به آسیب های اجتماعی ندارد اما باز 
مردم از شهرداری تهران انتظار کمک دارند و حالا که استاندار تهران 
از وزارت کار و سازمان بهزیستی آمده و جزو کارشناسان این حوزه 

محسوب می شود، می توانیم کاری کنیم که مردم راضی تر شوند.
وی در ادامه ساختار شهرداری را فربه و غیرچابک دانست و اظهار 
کرد: شهرداری کارمندهای زیادی دارد و سیستم های مختلفی را 

اجرایی می کند، اما مردم راضی نیستند.
رییس شورای شهر تهران با بیان این که ماهانه ۱۰۰۰ میلیارد تومان 
بودجه در شهرداری صرف می شود که دو سوم آن صرف حقوق 
پرسنل می شود، گفت: اصلاح ساختار شهرداری می بایست جزو 

اولویت های کاری آقای حناچی قرار گیرد.

اخبار

مدیر کل دفتر شوراهای وزارت کشور گفت: 
آئین نامه افزایش حقوق و مزایای شهرداران در 
هیئت دولت تصویب شده و بر همین اساس 
شهرداران  حقوق  در  درصدی   ۱۰۰ افزایش 

اتفاق می افتد.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایسنا، 
بهزاد افشار اظهار کرد: با توجه به پائین بودن 
حقوق شهرداران که گاه کمتر از 3 میلیون 
تومان بوده تلاش کردیم تا در هیئت دولت 
آئین نامه اصلاح حقوق و مزایای شهرداران را 
مصوب کنیم تا شهردارانی که 2۴ ساعته تلاش 
می کنند حداقل با توجه به تلاش و زحماتشان 

حقوق دریافت کنند. 
وی در مورد چند لایحه ارائه شده از سوی دولت 
به مجلس در حمایت از شوراها و شهرداری ها 
خاطرنشان کرد: اولین لایحه انتخاب شهرداران 
از قوانین و مقررات در این  و اصلاح بخشی 
زمینه بوده که امیدواریم در مجلس و در کنار 
قرار  توجه  انتخابات مورد  نظام جامع  لایحه 

گرفته و جایگاه شوراها و شهرداری ها اعتلا یابد. 
مدیر کل دفتر شوراهای وزارت کشور گفت: 
دومین لایحه مربوط به مدیریت واحد شهری 
در  قوس  و  کش  سال ها  از  بعد  که  است 
هفته های آینده در مجلس مطرح خواهد شد 
و برای تصویب این لایحه در دولت ما سخت  تر 
از مجلس بود که مخالفان جدی از سوی برخی 
وزارتخانه ها به ویژه در حوزه خدمات شهری را 

به همراه داشت. 
لایحه  این  که  می دانم  بعید  افزود:  افشار 
روبرو  جدی  چندان  مشکل  با  مجلس  در 
شود که قطعا تصویب آن به وضعیت آشفته 

خدمات رسانی در شهر پایان خواهد داد. 
وی سومین لایحه را درآمد پایدار شهرداری ها 
گونه ای  به  این لایحه  در  کرد:  بیان  و  اعلام 
جای  به  شهرداری ها  تا  کردیم  برنامه ریزی 
تمرکز درآمدی روی پروانه و عوارض و یا جرایم 
ساختمانی به مانند قبوض آب و برق از مردم به 
شکل مستقیم هزینه شهرنشینی دریافت کنند 
تا در کنار برخی از منابع دیگر درآمدی بتوانند 

روی پای خود بایستند. 
مدیر کل دفتر شوراهای وزارت کشور تصریح 
کرد: البته در کنار این لوایح برخی آئین نامه ها 
را نیز نظیر افزایش حقوق و مزایای شهرداران 
و اصلاح وصول عوارض و موضوع هیئت حل 
اعضای  از  اتهام زنی  از  برخی  رفع  و  اختلاف 
شورای شهر به تصویب رساندیم تا به شکل 

دقیق موانع پیش رو را برداریم. 
افشار در مورد هیئت تطبیق گفت: هیئت تطبیق 
روان سازی  راستای  در  و   95 سال  محصول 
این هیئت  تشکیل  کارهاست که مسئولیت 
با فرمانداران در کنار یک قاضی دادگستری و 
نماینده شوراست که از فرمانداران انتظار داریم 

خودشان این جلسات را مدیریت کنند. 
وی در تشریح فعالیت شوراهای پنجم در یک 
سال گذشته اظهار کرد: براساس بررسی هایی 
که انجام دادیم در کل کشور ۱27۰ شورای 
شهر وجود دارد که این شوراها 53 هزار جلسه 
برگزار کردند که ۱5۰ هزار مصوبه برای آنها به 
تصویب رسیده به طوری که هر شورا در سال 

۱5۰ جلسه با ۱3۰ مصوبه داشته است. 
مدیر کل دفتر شوراهای وزارت کشور بیان کرد: 
75 درصد مصوبات مورد اعتراض هیئت تطبیق 
قرار نگرفته و ما انتظار داریم شوراها دست از 
کار اجرایی برداشته و اقدامات نظارتی خود را 
انجام دهند تا برخی از تخلفات شهرداری به 

اسم شوراها به ثبت نرسد. 
افشار در پایان از شوراها خواست؛ تا به تهاتر 
تصویب  پیمانکاران،  بدهی  قبال  در  املاک 
آئین نامه های جدید و ... رأی نداده و به هیچ وجه 
جرایم و عوارض ماده ۱۰۰ را مورد بخشودگی و 

یا تخفیف قرار ندهند.

در صد و یازدهمین جلسه علنی شورای شهر 
کرج که روز یکشنبه 2 دیماه 97 برگزار شد، 
اعضای شورای شهر به لایحه انعقاد قرارداد 
بر اساس برآورد کل رای مثبت دادند که در 

کلان  پروژه  عنوان  چند  اجرای  آن  جریان 
عمرانی سرعت می گیرد و با صرفه جویی 

ریالی نیز همراه خواهد بود. 

این  متن  در  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
اصلاحیه  پیرو  »احتراما  است:  آمده  لایحه 
بودجه و با عنایت به نظر اعضای محترم شورا 
و تسریع در اجرای تعدادی از پروژه ها که 
در دوره اجرای آن خارج از بودجه سالیانه و 
به صورت سنواتی می باشد و به لحاظ عدم 
تفکیک پذیری شرایط اجرایی و به منظور 

جلوگیری از برگزاری مناقصات مکرر و کاهش 
کیفیت عملیات اجرایی و در نهایت کاهش 
هزینه های اضافی، شهرداری کرج در نظر 
دارد طبق سنوات گذشته واگذاری تعدادی 
از پروژه های مهم شهری به شرح ذیل را بر 
اساس برآورد کل و از طریق مناقصه عمومی 

به پیمانکاران ذیصلاح واگذار نماید.«
اداری منطقه  پروژه های احداث ساختمان 
۱2، احداث ساختمان اداری منطقه ۱، تهیه 
طرح و اجرا، احداث پارک موزه دفاع مقدس 
احداث،  پروژه  نما(،  جهان  پارک  محل  )در 

تکمیل و تجهیز ساختمان شورای اسلامی 
استان و شهرستان کرج، طرح جامع احداث 
پیاده راه آزادی )فلکه تا خیابان هشتم رجایی 
شهر(، تکمیل پارکینگ طبقاتی ساختمان 
ستاد مرکز و احداث ادامه و تکمیل بلوار شهید 
ناصربخت از جمله قراردادهایی مورد اشاره در 

لایحه مذکور بودند.
 نمایندگان مردم مشروط به اینکه برآورد کل 
هر یک از پروژه های فوق در کمیسیون برنامه 
و بودجه مصوب شود، به این لایحه رای مثبت 

دادند.

با رای موافق اعضای شورای شهر؛

روند اجرای پروژه های کلان عمرانی کرج سرعت می گیرد

جایگزین برج   باغ در نیمه   نهایی!

مدیرکل دفتر شوراهای شهر و روستای وزارت کشور:

حقوق شهرداران 100 درصد افزایش می یابد!

اثر هنری یا وسیله ای برای بزک شهر؟
یک هنرمند معتقد است که به مجسمه ها به  عنوان وسیله ای برای 

بزک کردن شهر نگاه می شود.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایسنا، بیژن غنچه پور ـ 
هنرمند مجسمه ساز ـ معضل آلودگی بصری شهری را به مثابه 
آلودگی هوا و سایر آلودگی ها دانست و اظهار کرد: راهکار مقابله 
با آلودگی بصری شهری مدیریت یکپارچه و منسجم است. در 
حال حاضر منظور ما از آلودگی بصری، مجموعه  زیادی از زوائد 
تصویری در جای جای شهر است که بدون هماهنگی با یکدیگر 

یک فضای شهری را شکل می دهد.
او ادامه داد: در شهر ارگان های زیادی مانند راهنمایی و رانندگی 
یا سازمان برق وجود دارند که می توانند در بخش های مختلف هر 
منطقه شهری بنر، تابلو و... نصب کنند. همین امر خود موجب 
یک ناهماهنگی و آلودگی بصری می شود؛ چراکه هر اداره ای بدون 
هماهنگی با دیگر سازمان ها چیزهای مختلفی را به شهر اضافه 
می کند که همه اینها باعث ایجاد یک فضای شلوغ و بی نظم می شود.

غنچه پور تصریح کرد: تا زمانی که ارگان ها و سازمان های تهران 
مثل جزیره های جدا از هم کار کنند و تحت یک مدیریت واحد 
با هم در تعامل نباشند مسئله آلودگی بصری حل نخواهد شد. 
در حال حاضر لازم است که هر چه زودتر یک کارگروهی ساخته 
شود تا فعالیت های ارگان ها و سازمان های مختلف شهری را تحت 
یک مدیریت منسجم با یکدیگر هماهنگ کند بلکه بتوان مقداری 

از آلودگی شهری را کاهش داد.
او درباره نگاه ارگان های دولتی مربوط به زیباسازی شهری به 
جایگاه مجسمه سازی در کاهش آلودگی بصری شهری گفت: این 
گونه تصور می شود که در مراکز مختلف تهران باوجود اوضاع 
نابه سامانی که دارند، مجسمه هایی کار گذاشته شود تا به اصطلاح 
شهر را بزک کنند ولی طبیعتا مجسمه در شهری با مشخصات 

تهران که دچار آلودگی بصری است کارکردی نخواهد داشت.
این هنرمند ادامه داد: درست این است که مجسمه سازها یا دیگر 
هنرمندانی که قرار است آثارشان در بخشی از شهر قرار داده شود 
همزمان با پروژه های شهری حضور پیدا کنند تا بتوانند متناسب 
با آن بخش و ظاهر آن منطقه کار هنری خود را طراحی کنند. 
همچنین سایر ارگان ها نیز باید در راستای اثر هنری هر بخش و 
ظاهر زیباسازی آن منطقه فعالیت های خود را انجام دهند تا باعث 

از بین رفتن نظم نشوند.
غنچه پور در راستای سخنان خود درباره راه حل کاهش آلودگی 
بصری شهری گفت که مردم نیز بخش دیگری از دلایل ایجاد 

آلودگی بصری شهری هستند.
او توضیح داد: باید برای ساخت و سازهای شهری شهروندان 
قوانین محکم و ثابتی وضع شود تا مردم نتوانند به راحتی در هر 
کوچه و خیابانی ساختمان خود را هر گونه که دلشان می خواهد 
سادگی  این  به  مردم  که  ندیده ام  دنیا  هیچ جای  در  بسازند. 
بتوانند بدون وجود هیچ قانونی بنای ساختمان خود را هرگونه 
که می خواهند بسازند. در ساخت یک ساختمان از کوچکترین 
جزئیات تا رنگ و مدل بنای ساختمان باید دارای مجوزهای 
شهرسازی باشند. همچنین ساختمان هایی که در یک محله 
ساخته می شوند باید با توجه به هویت و و بافت منطقه ای که در 

آن قرار دارند با یکدیگر هماهنگ باشند.
این مجسمه ساز درباره یکی از شهرهای اروپایی به نام پراگ 
)پایتخت جمهوری چک( که به گفته او دارای قوانین سفت و 
سخت ساخت و ساز شهری است، گفت: زمانی که در طول شب 
شهر را از ارتفاع نگاه می کنی تنها ساختمان های تاریخی و مهم 
شهر همانند پارلمان، موزه و یا کلیسا می درخشند. درواقع به 
نوعی نورپردازی شده اند که بدرخشند و دیده شوند. شهروندان 
نیز اجازه ندارند خانه های خود را به گونه ای نورپردازی کنند که 
بیشتر از ساختمان های مهم شهر دیده شوند. درواقع هرچقدر هم 
صاحب یک ساختمان، پولدار باشد اجازه ندارد تجملش را بیشتر 

از المان های دولتی یا تاریخی به رخ بکشد.
او اضافه کرد: این گونه قوانین ساخت و ساز شهری در یک شب 
به  دست نیامده اند بلکه سال ها طول کشیده تا تنظیم شوند ولی 
گمان می کنم این قوانین در ایران به دلیل مدیریت  جزیره ای 

حاکم بر شهر وجود ندارد.

محیط زیست

 ۱37 سامانه  اجرایی  امور  اداره  سرپرست 
سامانه  اندازی  راه  با  گفت:  کرج  شهرداری 
نظارت همگانی، شهروندان بر عملکرد مدیریت 

شهری نظارت می کنند. 

به گزارش »دنیای هوادار«، مجید کولیود 
اظهار کرد: با راه اندازی این سامانه، شهروندان 
می توانند انتقادات، پیشنهادات، قدردانی و 
شکایات خود از پرسنل و واحدهای شهرداری 

را به گوش مسئولین برسانند.

براین، صندوق صوتی  علاوه  داد:  ادامه  وی 
سامانه ۱37 نیز راه اندازی شده و شهروندان 
می توانند از طریق آن موارد مورد نظر خود را 

در سیستم ثبت کنند.
وی با اشاره به بخشی از خدمات سامانه ۱37 
از طریق سامانه ۱37 شهروندان می  افزود: 
توانند شکایات و نقطه نظرات خود در خصوص 
وضعیت آسفالت، معابر، سیستم حمل و نقل 
عمومی، کیفیت فضای سبز و سایر امور مربوط 

به خدمات شهری را اطلاع رسانی کنند.

این مسئول با اشاره به تفاوت سامانه نطارت 
همگانی با سامانه ۱37 توضیح داد: از طریق 
مشکلات،  می توانند  شهروندان  سامانه  این 
خصوص  در  خود  پیشنهادات  و  انتقادات 
از کیفیت خدمات  بدنه شهرداری  عملکرد 
رسانی گرفته تا نحوه برخورد پرسنل را به 

اطلاع مسئولین ذی ربط برسانند.
کولیوند اظهار کرد: با راه اندازی سامانه نظارت 
همگانی به نوعی نظارت شهروندان بر عملکرد 
پرسنل و کارکنان مجموعه مدیریت شهری 

افزایش می یابد و از این طریق زمینه تعامل 
هر چه بیشتر مردم با مدیران شهری فراهم 

می شود.
 ۱37 سامانه  اجرایی  امور  اداره  سرپرست 
شهرداری کرج، گفت: بدون شک اگر کارکنان 
شهرداری سایه نظارت مردم بر عملکرد خود را 
حس کنند، کیفیت خدمات خود را بالا می برند.

وقوع  از  سامانه  این  اندازی  راه  افزود:  وی 
تخلفات احتمالی در مجموعه شهرداری  نیز 

جلوگیری خواهد کرد.

با سامانه نظارت  همگانی؛

بر عملکرد مدیریت شهری نظارت کنید!
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هنری

دستمزد 45 میلیونی گلزار
برای هر اجرا حقیقت دارد؟

حواشی مالی مسابقه »برنده باش« با اجرای محمدرضا گلزار، پیش 
از آغاز این مسابقه محل نقد شد و پس از افشاگری درباره روند 
این مسابقه، مسئولین شبکه سه این »بازی پول« را تأیید کرده اند؛ 
مسأله ای که البته با سکوت مسئولین ارشد صداوسیما همراه شد و 
نقدها نیز نتوانست تأثیر چندانی در روند این مسابقه داشته باشد و 

صرفاً سوالات سخت تر شد تا مسیر برد این مسابقه دشوارتر شود.
در افشاگری ها تأکید شده بود، در آغاز مسابقه برنده باش بعد از نصب 
اپلیکیشن، پنج پرسش رایگان در اختیار شما قرار داده می شود و اگر به 
آنها، پاسخ درستی بدهید، تعداد سؤالات مجاز شما کم نخواهد شد؛ اما 
اگر جواب سؤال را اشتباه بدهید یا جواب نداده و آن را رد کنید، یکی از 
سهمیه پنج سؤال شما کم خواهد شد. در مقابل هر پاسخ صحیح ۱۰۰ 
امتیاز برای شما خواهد داشت و برای هر جواب غلط 5 امتیاز و برای 

هر سؤال بی جواب رد شده 2۰ امتیاز به شما تخصیص داده می شود!
و  دادید  جواب  اشتباه  پیاپی  را  سؤال  پنج  کنید  تصور  اکنون 
دیگر فرصتی ندارید؛ باید چه کنید؟! بخش شیرین ماجرا برای 
برگزارکنندگان همین جاست. می توانید سؤال بخرید و به سرعت در 
رده بندی بالا بروید! سازندگان این مسابقه بسته های 25۰۰ تومانی تا 
2۰ هزار تومانی را عرضه کرده اند که متناسب با قیمت، 3۰ تا ۱۴۴۰ 
سؤال را به راحتی به دست می آورید. اگر همه ۱۴۴۰ سؤال را بی پاسخ 
بگذارید نیز 288۰۰ امتیاز به دست می آورید و با خرید بسته های 

بیشتر، شانس بیشتری نسبت به دیگران خواهید داشت.
بنابراین تأیید شد که اساساً بحث مطالعه مطرح نیست و پرسش های 
مطرح توسط این اپلیکیشن را می توان با سرچ گوگل نیز به سادگی 
پاسخ داد و این ماجرا صرفاً یک مدل بازی بخت آزمایی است. در 
این چارچوب محمدرضا گلزار و شرکایش میلیاردها تومان از مردم 
می گیرند و کسر کوچکی از آن را هدیه می   دهند! اکنون وحید 
یامین پور، ادعای بزرگی مطرح کرده که اگر درست باشد، محمدرضا 
گلزار رکورد دریافت دستمزد را در تلویزیون ایران شکسته است. یامین 
پور که گفته می شود در مسیر حضورش در تلویزیون چالش هایی به 
وجود آمده، ادعا کرده گلزار برای هر برنامه 6۰ دقیقه ای ۴5 میلیون 

تومان دستمزد می گیرد!
یامین پور ادعا کرده است: »اسپانسرها دستمزدها و هزینه ساخت 
در رسانه را بحران زده کرده اند. به طور مثال در شبکه سه به یک 
استار سینمایی برای هر برنامه  یک ساعته، ۴5 میلیون تومان دستمزد 
می دهند و همان وقت از قبِل او چند برابرش را به جیب می زنند. 
هیچ مدیری حتی اگر بخواهد نمی تواند در مقابل این روال نابودکننده 
مقاومت کند. چون این خواست سازمان صدا و سیماست که هزینه 
اداره خودش را از دست پولدارها گدایی کند. مدیران برای اثبات 
کفایت و توانمندی خود در جذب اسپانسر رقابت می کنند و در این 

مسابقه مبتذل، شبکه سه و نسیم پیشتازند.«

خبر

پخش تصویر باران کوثری از تلویزیون؛

»باران« را خدا آزاد کرد!

مدیران تلویزیون هر چقدر در جریان اکران فیلم »عرق سرد« از پخش 
آنونس های آن خودداری کردند و اعتراضات نسبت به حساسیت شان 
به باران کوثری را به جان خریدند، حالا ظاهرا کوتاه آمده اند. به نظر 
می رسد دیگر این حساسیت منفی از بین رفته یا دست کم کاهش 
یافته است. گواه این ادعا پخش بی دردسر آنونس های دو فیلم اخیر 

او، »آستیگمات« و »بی نامی« از شبکه های مختلف هستند.
پاییز امسال در جریان اکران »عرق سرد« هم تلویزیون به هیچ 
وجه زیر بار پخش تصاویر این بازیگر در قالب آنونسهای فیلم مذکور 
نشد. سهیل بیرقی کارگردان »عرق سرد« در این باره گفته بود: ... 
با تبلیغات تلویزیونی هم مسئله داشتیم که سابقه نشان داده تصویر 
»باران« )کوثری( را پخش نمی کنند و یکی از کارهای جدیدشان 
هم این است که می گویند تیزری را به ما بدهید که تصویر باران 
کوثری در آن نباشد، در حالی که نمی دانم وقتی نقش اصلی یک 
فیلم باران کوثری است چطور باید چنین کاری کرد؟! ضمن اینکه 
من هم زیر بار چنین سفارشی نمی روم تا تیزری را بدون بازیگر 

اصلی آماده کنم«.
خود باران کوثری هم در این باره گفته: »از آنجایی که این موضوع 
برای من اهمیت نداشته و حتی اگر تلویزیون تمایلی به نشان دادن 
تصویر من داشته، من تمایلی نداشته ام، هیچ وقت پیگیری نکرده ام اما 
نکته مهم در این باره این است که اگر ما نمی توانیم با هم کار نکنیم 
چه ارتباطی به پخش تیزر تبلیغاتی یک فیلم دارد؟ چون با این کار 
حقی از من سلب نشده و نمی شود و این بازی بچه گانه ای است که 

حق تهیه کننده را سلب می کند.«
با این وصف گویا تلویزیون فعلا بی خیال ادامه چالش خود با این 
بازیگر شده است. تیزر دو فیلم روی پرده او »آستیگمات« و »بی 
نامی« بدون حاشیه سازی و شرط گذاری خاصی این روزها در شبکه 
های مختلف دیده می شوند. آن هم بدون کات خوردن تصاویر این 

بازیگر و حتی در زیرنویسهایی تبلیغاتی نیز نام او درج می شود.
جالب اینجاست که خود او ترجیح داده این مسئله را در سکوت 
برگزار کند و وارد جزییاتش نشود. حالا همین نحوه مواجهه باران 
کوثری با رفعت تلویزیون، زیر ذره بین تعدادی از کاربران فضای 
مجازی قرا گرفته است. بعضی از مردم و علاقه مندان سینما از 
کوثری جویای این هستند که چرا هیچ توضیحی در این باره نمی 
دهد و برخی هم به او طعنه می زنند که چرا وقتی تصاویرش 
توسط تلویزیون کات می خورد، صدای اعتراضش بلند بود، اما حالا 

چیزی نمی گوید.
در هر حال اگر تلویزیون واقعا تصمیم گرفته نسبت به کوثری 
تجدید نظر کند، باید با دیده نیک به آن نگریست، ولی همچنان 
جای این پرسش باقی است که تغییر موضع به جهانگیر کوثری و 
رخشان بنی اعتماد و... هم سرایت خواهد کرد ویا تصمیمی موقتی 

و ویژه است.

خبر

آلبوم »شیراز، چل ساله« بعد از ده سال مجوز گرفت

دنگ شو: بی عشق نگشاید گره...

در حالی که اعضای گروه »دنگ شو« خارج از ایران مشغول کار روی 
آلبوم جدید خود هستند، مجوز آلبوم ده سال پیش شان صادر و 

روانه بازار شد.

»شیراز، چل ساله« نخستین آلبوم گروه »دنگ شو« بود که ده سال 
پیش ساخته شد و سرانجام 27 آذر 97 توانست مجوز بگیرد و با نام 

»شیراز«، توسط موسسه پخش »رها« منتشر شود.
»با آن که زمان به عقب بر نمی گردد و سال های هیجان جوانی در 
انتظار گرفتن مجوز انتشار »شیراز، چل ساله« گذشت، با این حال 
امروز خوشحالیم که آلبوم »شیراز، چل ساله« بعد از این سال ها و به 
نام »شیراز« در همه جای ایران منتشر شده است. بی عشق نگشاید 
گره...« این متن را »دنگ شو« به مناسبت انتشار آلبومش منتشر 
کرده؛ آلبومی که سال 2۰۱۰ با نام »شیراز، چل ساله« خارج از ایران 

منتشر و به سرعت در داخل ایران هم شنیده شد.
»دنگ شو« با این آلبوم توانست پایه های اولیه گروهش را محکم کند و با 
قرار گرفتن آلبومش در میان پرفروشترین های موسیقی آوانگارد و فری 
  top best seller ،جز در سایت هایی چون آمازون و سیدی بیبی
در ماه سپتامبر 2۰۱۰ باشد. استقبال ویژه شنوندگان از اولین آلبوم و در 
خواست برای برگزاری کنسرت، موجب شد »دنگ شو« تور دور دنیای 

»شیراز، چل ساله« را از ابتدای سال ۱39۰ آغاز کند.
حالا این آلبوم مجوز گرفته و بدون هیچ گونه تغییری -چه فنی و 
چه محتوایی- با نام »شیراز« در دسترس علاقه مندان قرار گرفته 
است؛ آلبومی که توسط اعضای اولیه گروه یعنی امید نعمتی و سپنتا 
مجتهدزاده خوانده شده و طاها پارسا هم همانند تمام این سال ها 
خواننده ثابت گروه بوده است. غزل شاکری در این آلبوم به عنوان 
هم خوان حضور داشته و آیدین آغداشلو و رویا نونهالی هم بعضی از 

ترک ها را دکلمه کرده اند.
»شیراز« ده قطعه دارد که آهنگ و تنظیم را گروه »دنگ شو« انجام 
داده و علی جعفری پویان )ویولون(، میثم مروستی )ویولون(، سهراب 
برهمندی )ویولا(، آیدین احمدی نژاد، صبا صمیمی )تمبک(، سودابه 
و  )ابوا(  فر  )کنترباس(، فرشید حفظی  شمس)کُر(، کارن کبیری 
علیرضا شیبانی )فاگوت( در آن ساز نواخته اند. ضبط و میکس قطعات 

آن هم در استودیو صبا انجام شده است.
طاها پارسا و رضا شایا که تاکنون آلبوم های »مد و نای«، »اتاق 
گوشواره«، »دلتنگ شو« و »شیراز« را منتشر کرده اند، این روزها برای 
تغییر فضا در کارشان، جابجایی را انتخاب کرده و به کانادا رفته اند تا 
روی آلبوم بعدی خود کار کنند. علاوه بر آن، هر دو مشغول انجام 
یک سری پروژه های بین المللی خارج از قالب »دنگ شو« هم هستند. 
حمید خسرو بیگی )مدیر برنامه گروه( از انتشار دو تک ترک تا پایان 
سال هم خبر داد و زمان برگزاری کنسرت های گروه را سال آینده 
اعلام کرد. او همچنین گفت در صورت اخذ مجوز، آلبوم بعدی گروه 

هم تا پایان سال منتشر خواهد شد.

خبر

»تابوت های دست ساز«
::  ترومن کاپوتی  ::

کتاب »تابوت های دست ساز« اثر 
ترومن استرکفوس پرسونز متولد 
۱92۴ در نیو اورلئان، نویسنده ای 
آمریکایی است که با نام ترومن 
کاپوتی شناخته شده بود. او از ده  
سالگی نویسندگی را آغاز کرد و 
در بیست  سالگی اولین رمان خود 
با عنوان »میریام« را منتشر کرد. 
از مهم ترین آثار وی می توان به 
اشاره  تیفانی  در  صبحانه  رمان 
کرد. از دیگر آثار وی نمایش موزیکال »گلخانه«، »درخت شب« و 
»گذرگاه تابستان« است که مورد آخر سال ها پس از مرگش چاپ 
شد. گرچه کاپوتی آثار زیادی از خود به جا نگذاشته است، اما تأثیر 
بسزایی در صنعت داستان نویسی و روزنامه نگاری در امریکا داشته است.

داستان کتاب تابوت های دست ساز برگرفته از یک جنایت واقعی در 
امریکاست که در سال ۱975 اتفاق افتاده است. نویسنده خود با نام 
ت.ک به عنوان یکی از شخصیت های اصلی و دوست کاراگاهی به نام 

جیک پپِِر در داستان ظاهر می شود.
»اضطراب، همچنان که هر روان پزشکِ گران قیمتی به تان خواهد 
گفت، حاصلِ افسردگی است؛ اما افسردگی، همچنان که همان 
بعدی  ویزیتِ  دریافت حق  بعد  و  روان پزشک در جلسه ی دوم 
آگاهتان خواهد کرد، حاصل اضطراب است. تمام بعدازظهر را در این 
چرخه ی پرُملال دور زدم. دمِ غروب دیگر دو خوره با هم همراه شده 
بودند؛ اضطراب که با افسردگی آمیخت، نشستم و زُل زدم به اختراع 
جنجالیِ آقای بلِ، ترسان از لحظه ای که بالاخره باید شماره ی مُتل 
پرِیری را می گرفتم و صدای جیک را می شنیدم که تأیید می کرد 

دایره از پرونده کنارش گذشته.« )بر گرفته از متن کتاب(
ماجرا رمان درباره قتل های زنجیره ای است که توسط مردی صورت 
می گیرد که از همان ابتدای داستان به خواننده معرفی می شود. قاتل، 
تابوت هایی در ابعاد کوچک می سازد و آنها را به دست کسانی می رساند 
که چند روز بعد از دریافت این هدیه کشته می شوند. در تمام داستان 
جیک و ترومن از وجود قاتل و حتی انگیزه ی وی آگاه هستند، اما 
مدارک کافی برای دستگیری اش ندارند. این کتاب کم حجم است، 
اما بسیار پرُکشش است و مخاطب را بی وقفه به خواندنش وا می دارد. 
داستان تابوت های دست ساز با توصیف شهری که قتل ها در آن به 

وقوع می پیوندند.
این رمان برای علاقه مندان به داستان های پلیسی  - جنایی 
قطعاً جذاب خواهد بود؛ داستانی کوتاه که دوست ندارید به 

انتهایش برسید.

معرفی کتاب
نگاهی بر جولان تهیه کننده - دلال های این روزهای هنر هفتم؛

»  شفافیت « 
حلقه گمشده  سینما

مهدی تیموری

فیلم سینمایی »تنگه ابوقریب« بهترین فیلم جشنواره سی و ششم فجر به کارگردانی بهرام توکلی چهارشنبه روانه بازار می شود.
هرام توکلی نهمین فیلم بلند سینمایی اش را با داستانی دفاع مقدسی تولید کرده است؛ اثری که »تنگه ابوقریب« نام دارد و تهیه کنندگی آن را سعید ملکان عهده دار شده 

است. جواد عزتی، مهدی پاکدل، امیر جدیدی، حمیدرضا آذرنگ، علی سلیمانی و مهدی قربانی از جمله بازیگران فیلم سینمایی »تنگه ابوقریب« هستند.

»تنگه ابوقریب« از چهارشنبه به شبکه نمایش خانگی می آید

که  است  خوبی  مقوله  اصولا  »شفافیت« 
در کشور ما محلی از اعراب ندارد. در دنیا 
دوش  روی  شفافیت  این  از  بزرگی  بخش 
توان  می  راحتی  به  حتی  و  هاست  رسانه 
روزنامه ها و نشریه های »افشاگر« را پیدا 
کرد و البته به حرفشان »اعتماد« هم داشت 
و منتظر تاییدیه یا تکذیبیه نماند. در ایران 
هر از گاهی تلاش هایی می شود و برخی 
اما هدف این  تیترها به چشم می خورند، 
نشریه ها آنقدر دور از »شفاف سازی« است 
که یا برای جنجال سازی کاذب و به چشم 
آمدن به هر قیمتی است و یا بعضا با یک 
زیرمیزی و چرب شدن سبیل مدیرمسئول 
و سردبیر، مانند آب خوردن فردایش مطالب 
در  مخاطب  و  کنند  می  را چاپ  تکذیبیه 
میان زمین و آسمان گیر می کند که واقعا 

چنین اتفاقی افتاده است؟
اما ظاهرا، هنر هفتم و در اصل »سینما و 
تلویزیون« در ایران، نه با شفافیت میانه ای 
دارند و نه قرار است که داشته باشند و همه 
چیز با همان ماجرای »چرب شدن سبیل« 
انگار  آن  از  پس  و  می شود  خیر  به  ختم 
آب از آب تکان نخورده است. هنوز یادمان 
نرفته است ماجرای وام میلیاردی بلاعوض 
که  ای  موسسه  فلان  از  مدیری«  »مهران 
یک روز تیتر یک روزنامه ای بود و فردایش 
سخن  اقتدار  با  نشریه  همان  مدیرمسئول 

از »دست پر« و در اختیار داشتن مدارک 
کافی به میان آورد اما خیلی زود و با ارائه 
مدارک موجود در دادگاه مشخص شد که 
آن بخش از گزارش حقیقتا خلاف واقع بوده 

و سندیتی نداشته است. 

بنویسید »تهیه کننده«
 بخوانید »دلال«!

یک  حداقل  ها  فیلم  اکثر  که  روزهایی  در 
میلیارد فروش دارند، این توهم وجود دارد که 
به چه ارقام بزرگی در سینما رسیده ایم. اما 
مساله اینجاست که مگر چند فیلم در همین 
امسال توانسته اند پول »تولید« خود را در 
بیاورند و به سوددهی برسند؟ آن هم با این 
که  نجومی  غریب  و  های عجیب  دستمزد 
بعضی هایشان سر به فلک می کشند و به یک 
باره در یک فیلم با حضور سه بازیگر میلیاردی 
بگیر، دیده می شود که دستمزد های تولید 

بیشتر از فروششان از آب در می آید!
شاید کمتر کسی دیگر به دستمزد میلیاردی و 
نیم میلیاردی بازیگرانی مانند »رضا عطاران«، 
»حمید فرخ نژاد«، »مهران مدیری«، »محمد 
داشته  تردید  ای  ذره  و... حتی  گلزار«  رضا 
باشد و کار این ادعا از شایعات گذشته و تقریبا 
یک واقعیت محض است. اتفاق جالب تر اما 
این است که هر ماه بر تعداد این بازیگران 
چرا  شود  می  افزوده  بگیر«  »میلیاردی 
تنها  نه  که فروش های میلیاردی فیلم ها 
تماشاگران را نسبت به »پر مخاطب« بودن 
آن گول می زند، بلکه حالا بازیگران و اهالی 
سینما را هم گول زده است که فلان بازیگر 
در فلان فیلم پر فروش بوده است، پس قطعا 
می تواند به فروش فیلم ما کمک کند. اینگونه 
هر نرخی که بازیگر مذکور می گوید، تهیه 

کننده کاملا »چشم بسته« آن را می پذیرد 
و آن نرخ فضایی می شود دستمزد همیشگی 

بازیگر!
اتفاقی که در حال رخ دادن است، بیش از 
تهیه  تقصیر  باشد،  بازیگران  تقصیر  آن که 
کننده های غیر حرفه ای ماست که به هر 
خواسته ای تن می دهند. هیچ بعید نیست که 
در این مساله هم مانند فوتبال پای »دلال« ها 
وسط باشد و مدیر برنامه ها با ایفای چنین 
بازیگرشان،  دستمزد  بردن  بالا  و  نقشی 
برود.  خودشان  جیب  توی  بیشتری  پول 
نکته جالب تر اینجاست که تن دادن های 
تهیه کنندگان تا جایی پیش رفته است که 
بازیگران علاوه بر دستمزد میلیاردی، شروط 
عجیب و غریبی مانند »حضور فلان بازیگر«، 

»چینش عوامل« و... را هم می گذارند.

مدیر، تهیه کننده، هنرمند و رسانه ای... 
همگی »شفافیت گریز«

که خود  می شود  جایی شروع  از  مشکل 
به  راضی  ما  تلویزیون  و  سینما  مدیران 
این اتفاقات هستند و اگر پروژه ای بتواند 
»سرمایه گذار« خودش را پیدا کند و دست 
به دامن مسئولان نشود، به راحتی هر کاری 
دلش بخواهد می تواند با سرمایه اش بکند و 
هیچ مرجع قانونی یا غیر قانونی بالاتری با او 
کار نخواهد داشت. مانند اتفاقی که همین 
حالا در برنامه »برنده باش« در تلویزیون و 
یا فیلم سینمایی »ما همه با هم هستیم« 
کمال تبریزی در سینما در حال رخ دادن 
است. هیچ کس نمی داند که سرمایه کلان 
این پروژه ها از کجا تامین شده است و پول 
ورودی کار چه میزان بوده است اما سازمان 
سینمایی و صدا و سیما خوشحال هستند 

از تولید پروژه ای که پول خودش را داشته 
باشد و مخاطب جذب کند. ظاهرا همین 
آن  الباقی  دیگر  و  کافیست  مدیران  برای 
حواشی ماجراست که اهمیت چندانی ندارد.

مثلا کیست که نداند در فیلمی مانند »ما همه 
با هم هستیم« که آن حجم از سوپراستار را 
گلزار«  »محمدرضا  و  مدیری«  »مهران  از 
گرفته تا »لیلا حاتمی« و »جواد عزتی« و... 
دارد، قطعا بیش از ده میلیارد تنها دستمزد 
با احتساب سایر  بازیگران اصلی اش است! 
عوامل و هزینه های سنگین پس از تولید و 
جلوه های ویژه، این رقم به بیشتر از پانزده 
میلیارد خواهد رسید. آن وقت مدیر تولید 
بودجه  برای  میلیارد«  از »شش  کار سخن 
کل فیلمی به میان می آورد که جلوه های 
ویژه آن چنانی دارد )کل فیلم در هواپیما رخ 
می دهد( و جزو کار های بیگ پروداکشن 

سال های گذشته خواهد بود.

کلام آخر
»شکوه« و »مجلل« بودن اساسا مساله خوبی 
است و به نوعی به مخاطب احترام گذاشته می 
شود. اما تا وقتی شفافیتی در مسائل مالی وجود 
نداشته باشد، اوضاع از این بدتر هم خواهد شد 
و شاهد این خواهیم بود که هر بازیگری که یک 
فیلمش خوب می فروشد، فورا نرخ را بالا ببرد و 
هرچقدر دلش بخواهد بگوید. در حالی که شاید 
واقعا آن بازیگر آن قدر ها هم نیارزد. از طرفی 
مگر چند فیلم در سال ممکن است که از مرز 
ده میلیارد عبور کنند و بتوانند بودجه تولیدشان 
را در گیشه دربیاورند و تازه به سوددهی هم 
برسند؟ بالاخره سینما یک صنعت است و 
وقتی میلیاردی هزینه می شود، باید توجیه 

مالی وجود داشته باشد.

نگاهی به فیلم »روما« ساخته »آلفونسو کوآرون«

خیز  یک  مکزیکی  دیگر برای اسکار
در سال های اخیر، کارگردانان مکزیکی یکی 
سینمای  دل  در  خودشان  دیگری  از  پس 
اند و جوایز مهم جشنواره  آمریکا جا کرده 
های غربی وابسته به آمریکا مثل »اسکار« و 
از دست خود آمریکایی  را  »گولدن گلاب« 
ها می ربایند و به مکزیکوسیتی می برند. از 
»آلخاندرو ایناریتو« که سه سال پیاپی با قدرت 
در اسکار ظاهر شد تا »گیرمو دل تورو«یی که 
سال گذشته با »شکل آب« توانست درخشش 
چشم گیری در این جشنواره های مهم دنیای 

سینما داشته باشد.
فیلمساز مکزیکی  »آلفونسو کوآرون« دیگر 
سینماست که با فیلم های قبلی اش توانست 
جای خود را در این عرصه محکم کند و با فیلم 
مهمی مانند »جاذبه« حتی تا کسب جایزه 
های اصلی اسکار هم پیش برود. او اولین بار 
با فیلم »بچه های انسان« توانست نامزد اسکار 
شود اما موفقیتی در آن زمان کسب نکرد. تا 
اینکه »جاذبه« در سال 2۰۱3، او را به بهترین 
کارگردان آن سال از نگاه اسکار تبدیل کرد و 

بیش از پیش در دنیای سینما شناخته شد. 
کوآرون حالا اما در فیلم جدیدش، سراغ یک 
سینمای نسبتا »شخصی« و یک جهان بر 
آمده از زیستگاه کودکی و نوجوانیش رفته 
است تا در دل روایت یک قصه کاملا ساده 

البته  اتفاقات سیاسی اجتماعی و  و جذاب، 
بازنمایی  را  مکزیک  هفتاد  دهه  »روانی« 
کند. در فیلم »روما«، بازیگران و هنرمندان 
بااستعداد و محبوبی همچون یالیتزا آپاریسیو 
در نقش کلوئی، مارینا د تاویرا در نقش سوفیا، 
فرناندو گریدیاگا در نقش آنتونیو، جرج آنتونیو 
گیرِرو در نقش فرماین، مارکو گراف در نقش 
کارلوس  سوفی،  نقش  در  دمسا  دنیلا  پپه، 
پرالتا، ننسی گارسیا در نقش ادلا، دیگو دی 
کورت و ورونیکا گارسیا در نقش تریسا )مادر 
سوفیا( و چند تن دیگر حضور داشته و به 

ایفای نقش پرداخته اند.
فیلم »روما« در تاریخ 3۰ آگوست سال جاری 
)8 شهریور( در هفتاد و پنجمین دوره جشنواره 
بین المللی فیلم ونیز، رونمایی شد و تا به امروز 
امتیاز 96 را از بین 3۴ نقد فیلم و سریال که در 
سایت متاکریتیک قرار گرفته، به دست آورده 
است. این اثر برای اکران در سینماهای سرتاسر 
ایالات متحده، در تاریخ 2۱ نوامبر 2۰۱8 )3۰ 
آلفونسو  بود.  شده  برنامه ریزی  آبان ۱397( 
درام،  اثر  این  کارگردانی  بر  علاوه  کوارون 
نگارش فیلمنامه ی آن را هم بر عهده داشته و 
حتی فیلمبرداری این فیلم را هم خود او انجام 
داده است. علاوه بر آلفونسو کوارون که یکی 
از تهیه کنندگان پروژه هم به حساب می آید، 

گابریلا رودریگز و نیکولاس سلیس دیگر تهیه 
کنندگان تیم هستند.

»روما« داستان شخصیت کلوئی )با بازی یالیتزا 
آپاریسیو( را حکایت می کند؛ زن جوانی که در 
محله »روما« )در شهر مکزیکو سیتی واقع 
است( در خانه ی یک خانواده با سطح طبقاتی 
یک  کوارون  آلفونسو  می کند.  کار  متوسط، 
نامه ی دوست داشتنی و زیبا را برای زنی نوشته 
کوارون  آلفونسو  است.  بزرگ کرده  را  او  که 
براساس دوران کودکی  را  فیلم  این  داستان 
خودش نوشته تا یک تصویر زنده و احساسی 
و همچنین  داخلی، سیاسی  از مشکلات  را 
اختلاف طبقاتی ای که در دهه ۱97۰ به شدت 

وجود داشت، به نمایش بگذارد.
بررسی تحولات سیاسی، اختلافات طبقاتی و 
همچنین نابرابری های جنسی باعث می شود 
که این اثر، تبدیل به یک فیلم خیلی مهم 
اثر  این  از آنجایی که  اما در حقیقت،  شود. 
یک داستان شخصی را برای مخاطب بیان 
می کند، باعث می شود که از نظر احساسی و 
جذابیت، در سطح فوق العاده بالایی قرار داشته 
باشد. فیلمبرداری استادانه ی این فیلم توسط 
است؛  شده  انجام  کهنه کار  کارگردان  یک 
کارگردانی که در نهایت توانست اثر سینمایی 
شخصی خود را تولید کند. اصلا بیراه نیست 

ترین«  »شخصی  فیلم  این  که  بگوییم  اگر 
ساخته کوآرون است.

می گویند »هر سخن کز دل برآید لاجرم بر 
دل نشیند«. این حرف دقیقاً درباره »روما« 
صدق می کند چراکه کارگردان و فیلمبردار 
اثر یعنی کوارون، آن را از تجربیات زندگی 
خودش و احساساتی واقعی الهام گرفته است. 
کلئو که شخصیت اصلی فیلم به شمار می رود، 
در واقع زنی است که برای خانواده کوارون کار 
می کرده و او را بزرگ کرده است. »»روما«« 
هم نام محله ای در مکزیکو سیتی است )آن را 
با رُم اشتباه نگیرید( که افرادی از قشر متوسط 

جامعه در آنجا زندگی می کنند.
خیلی ها »روما« را بهترین فیلم سال 2۰۱8 
یک  دهد،  نشان  توانسته  چراکه  می دانند 
چگونه  و  است  کسی  چه  واقعی  فیلمساز 
می توان در عین سادگی، یک شاهکار خلق 
کرد. نکته مهم دیگر، تولید و انتشار این فیلم 
توسط نتفلیکس است که به رقیب سرسخت 
هر  و  است  شده  تبدیل  هالیوود  سینمای 
سال عرصه را بر استودیوهای معروف تنگ تر 
می کند. نتفلیکس تا همین چند وقت پیش، 
فیلم های چندان باارزشی نداشت اما اکنون 
می تواند با افتخار، Roma را به عنوان یک 

اثر هنری مثال زدنی معرفی کند.
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سبک زندگی

انگشتر در خواب نماد وصلت، یکپارچگی، 
خواب  این  است.  تعهد  و  ابدیت  کمال، 
می تواند نشان دهنده تعهد در برابر یک 
نمادی  تواند  می  همچنین  باشد.  رابطه 
برابر  در  تعهد  از جمله  تعهدات  دیگر  از 
احتمالا  باشد.  مشخص  آرزویی  یا  هدف 
دهنده  نشان  خواب  در  انگشتر  دیدن 
تعهد و وفاداری شما به اهداف، باورها و 
این  از  قسمت  این  در  است.  آرزوهایتان 
بسیار  نکات  انگشتر  خواب  علمی  تعبیر 

خواندنی و جالبی را گفته ایم.

1. تعبیر کلی خواب انگشتر
ببینید  را  انگشتری  فقط  خواب  در  اگر 
می  نباشد  مشخص  هم  آن  جزئیات  که 
تواند به این معنا باشد که مشکلاتی در 
زندگی شما وجود دارد که قابل حل نبوده 

و ظاهرا پایانی ندارند.
نشان  تواند  می  همچنین  خواب  این 
و  و عهد  و محبت  اهمیت عشق  دهنده 
زودی  به  که  باشد  ای  وفادارانه  پیمان 
دارد  دوست  را  شما  که  کسی  جانب  از 
میدهد،  شما  به  زیادی  بسیار  اهمیت  و 

دریافت خواهید کرد.

2. انگشتر طلا
اگر در خواب انگشتری طلا ببینید، نشانه 
و  عهد  از  حاکی  و  است  خوبی  بسیار 

پیمانی محکم و استوار خواهد بود.
این خواب همچنین نشان دهنده علاقه و 
اشتیاق شما به امنیت، پایداری و وفاداری 

است.

3. انگشتر نقره
انگشتر  توان دقیقا گفت که خواب  نمی 
نقره تا چه میزان می تواند مثبت باشد. 

اما همانطور که گفتیم خواب انگشتر طلا 
خواب  است.  بهتر  دیگری  جنس  هر  از 
انگشتر نقره بیشتر به معنی تلاش برای 
کسب مال و ثروت است و احتمالا تولد 

فرزند در خانواده را نوید می دهد.

4. انگشتر بدل
اگر در خواب انگشتری بدل ببینید نشانه 
فردی یا چیزی تقلبی و جعلی در زندگی 

شما است.

5. انگشتر حلقه ازدواج یا نامزدی
دیدن حلقه ازدواج یا نامزدی نماد عهد و 
پیمانی است که کسی آن را با شما بسته 
است یا شما آن را با کسی بسته اید اما 

هنوز بطور کامل اجرا نشده است.
نماد  تواند  می  ازدواج  حلقه  همچنین 
همسر شما و تعهد او به ازدواجتان باشد.

اگر در خواب ببینید که حلقه ازدواجتان 
پایان  دهنده  نشان  ندارید  دست  در  را 
را  انگشتر  که  است  فردی  با  شما  رابطه 
از او دریافت کرده بودید. شاید این خواب 
شما  تردیدهای  و  شک  دهنده  نشان 

نسبت به رابطه تان باشد.

۶. انگشتری در انگشت می اندازید
اگر در خواب ببینید که انگشتری را در 
و  تعهد  دهنده  نشان  کنید  می  دست 
دیگری  با  پیمانی  و  عهد  به  شما  التزام 
است. همچنین این خواب می تواند نشان 

دهنده شروع یک رابطه عاطفی باشد.

دست  در  را  دیگری  فرد  انگشتر   .7
خود می اندازید

فرد  انگشتر  که  ببینید  خواب  در  اگر 
دیگری را در دست خود می کنید نشان 

دهنده اعمالی فریب کارانه و غیراخلاقی 
در آینده نزدیک خواهد بود.

به  انگشتری  توانید  نمی  وقتی    .۸
اندازه انگشت خودتان پیدا کنید

انگشتری  نیستید  قادر  اینکه  دیدن 
متناسب با انگشت خود را در خواب پیدا 
شما  رابطه  وضعیت  دهنده  نشان  کنید 
فردی مجرد هستید  احتمالا شما  است. 
ای  عاشقانه  رابطه  حاضر  حال  در  که 
است  آن  از  حاکی  انگشتر  این  و  ندارید 
که این وضعیت برای مدتی به طول می 

انجامد.

9.  انگشتر هدیه
به  کسی  که  ببینید  خود  خواب  در  اگر 
شما انگشتری هدیه می دهد باید بدانید 
و  است  خوب  ای  نشانه  خواب  این  که 
احتمالا نشان دهنده برطرف کردن همه 
مشکلات و سوءتفاهم ها در رابطه فعلی 
این  دهنده  نشان  خواب  این  است.  شما 
است که رابطه شما وارد مرحله جدیدی 

از آرامش و سعادت احساسی شده است.

10. انگشتری را در دست دیگری می 
کنید

اگر در خوابتان ببینید که انگشتری را در 
بدانید  باید  فرد دیگری می کنید  دست 
که نشانه بسیار خوبی است و بر شخصیت 
شما دلالت می کند. این خواب حاکی از 
و  وفادار  بسیار  فردی  شما  که  است  آن 

صادق هستید. شما قابل اطمینان هستید 
باقی می  پیمان خود وفادار  به عهد و  و 
مانید و هرگز به کسی خیانت نکرده یا او 

را فریب نمی دهید.

11.  انگشتری در دست فرد دیگری 
می بینید

اگر در خوابتان خود را در حال تماشای 
انگشتری که فرد دیگری در دست دارد 
باید بدانید  که این خواب نشان  ببینید 
شما  ناامیدی  و  نگرانی  تشویش،  دهنده 
او  با  تازگی  به  که  است  فردی  درمورد 
رابطه  این  احتمالا  اید.  شده  دوست 
را  شما  خوشحالی  و  رضایت  احساس 
فراهم نکرده  و شاید به آن فرد اعتماد یا 
اطمینان ندارید. احتمالا این خواب نشان 
دهنده آن است که چنین فردی حتی در 

آینده پشت سر شما غیبت خواهد کرد.

12. انگشتری که گم می کنید
اگر در خواب انگشترتان را گم کنید نشان 
امنیت  عدم  احساس  و  ها  ترس  دهنده 
آن  در  که  است  ای  رابطه  درمورد  شما 

قرار دارید.
این خواب همچنین نشانه از دست دادن 
که  است  فردی  به  نسبت  شما  علاقه 
انگشتر را به شما هدیه داده بوده است. 
چنین خوابی می تواند نشان دهنده برخی 
شرایط ناگهانی و غیر منتظره ای باشد که 
موجب از بین رفتن علاقه شما نسبت به 

کسی یا چیزی خواهد شد.

معرفی جاذبه های گردشگری
 و دیدنی »همدان« )5(

اگر به همدان سفر کردید خیال 
نکنید آن جا جای دیدنی ندارد 
یا کم دارد و اگر برنامه سفر چند 
نخستین  »هگمتانه«،  به  روزه 
ارید  د  را  زمین  ایران  پایتخت 
از  چند  کنم  می  توصیه  دارید 
این مکان هایی را که امروز به 
شما معرفی می کنیم را بروید و 

از نزدیک ببینید. همراه ما باشید با معرفی بهترین مکان های دیدنی 
همدان که ارزش یک بار بازدید را دارند.

1- موزه تاریخ طبیعی 
موزه تاریخ طبیعی همدان یکی دیگر از جاهای دیدنی همدان است و در 
انتهای خیابان چهار باغ همدان قرار گرفته است. این موزه که در داخل 
دانشکده ی کشاورزی قرار دارد مجموعه ای کم نظیر از انواع گونه های 
حیوانی ، گیاهی و طبیعی مربوط به اقلیم ایران و جهان را بوجود آورده 
است. همچنین در این موزه نمونه های زنده ، سنگواره و تاکسی درمی 

شده از گونه های مختلف جانداران نگهداری می شود.
2- حمام حاج تراب

مام حاج آقا تراب یکی از بناهای تاریخی شهرستان نهاوند، استان همدان 
واقع در خیابان شریعتی، کوی حاج آقا تراب می باشد که در 6 دی 
۱355 با شماره ثبت ۱۴92 به  عنوان یکی از آثار ملی ایران به ثبت 

رسید.
3- کارگاه سفال لالجین

اینکه بیشتر مردم شهر لالجین به پیشه ی سفالگری، سرامیک کاری 
و شغل های وابسته به خرید و فروش محصولات سفالین اشتغال داشته 
باشند جای تعجب ندارد چراکه این شهر را به عنوان شهر جهانی سفال 
می شناسند. پایتخت سفال ایران در شمال همدان واقع شده و ارتفاع 

ان از سطح دریا ۱73۱ متر است.
4- شیرسنگی

اگر خودتان را به انتهای خیابان ۱2 متری سنگ شیر برسانید در وسط 
میدانی مربع شکل، مجسمه ای از شیر سنگی خودنمایی می کند. 
مجسمه ای که در زمان مادها درست شده و از مهمترین جاذبه های 
تاریخی و گردشگری شهر همدان است. این مجسمه باستانی یکی از 
ماندگارترین جاهای دیدنی همدان است و از نظر ابعاد ظاهری 5/2 متر 
طول، ۱ متر و ۱5 سانتی متر عرض و یک متر و 2۰ سانتی متر ارتفاع 
دارد. در زمان های قدیم این شیر به همراه یک مجسمه شیر دیگر که 
دقیقا مانند همین ساخته شده بود در دروازه شهر همدان قرار داشتند 
و وجود آن ها در کنار این دروازه باعث شد که مسلمانان در هنگام فتح 

همدان اسم این دروازه را باب الاسد )دروازه شیر( بگذارند.

من هیزم شکنم. اسمم چه اهمیتی دارد. کلبه ای 
که در آن متولد شده ام و بزودی در آن خواهم 
مرد در حاشیه جنگل است. ظاهرا این جنگل به 
دریایی می رسد که دورتادور زمین را گرفته است 
و روی آن خانه های چوبی مثل مال من در رفت 
و آمدند. هیچ نمی دانم؛ آن دریا را هرگز ندیده ام. 
آن سر جنگل را هم هرگز ندیده ام. برادر بزرگترم 
وقتی کوچک بودیم مرا وادار کرد با هم قسم 
بخوریم تا دونفری تمام درخت های جنگل را 
قطع کنیم تا آن جا که حتی یک درخت سرپا هم 
در جنگل نماند. برادرم مرده است آن چه حالا در 
جستجویش هستم و در جستجویش خواهمبود، 
چیز دیگری است. حدود پونانت۱ نهری جاری 
است که می توانم با دست در آن ماهی بگیرم. 
در جنگل گرگ هست، ولی از گرگ ها نمی ترسم 
و تبرم هرگز به من خیانت نکرده است. حساب 

سال های عمرم را ندارم. می دانم که زیاد است.
چشم هایم دیگر نمی بینند. در دهکده، که دیگر به 
آن جا نمی روم چون در راه گم می شوم، به خست 
معروف هستم ولی هیزم شکن جنگل چه پولی 

می تواند جمع کرده باشد؟
در خانه ام را با یک سنگ می بندم تا برف تو 
نیاید. یک بعدازظهر صدای پاهای سنگینی را 
شنیدم، بعد ضربه ای که به در خورد. در را باز 
کردم و ناشناسی را راه دادم. پیرمردی بود با قد 
بلند که بالاپوش فرسوده ای به خودش پیچیده 

بود. جای زخمی صورتش را خط انداخته بود. 
به نظر می رسید سن زیادش به جای این که از 
نیروهای او کم کند، توان بیشتری به او داده 
باشد. ولی با این حال می دیدم که برای راه رفتن 
باید روی عصایش تکیه کند. با هم حرف هایی 
زدیم که یادم نمی آید. آخر سر گفت: »خانمان 
ندارم و هرجا که بتوانم می خوابم. تمام امپراتوری 

آنگلوساکسون را پیموده ام.«
این کلمات به سنش می خورد. پدرم همیشه 
از امپراتوری آنگلوساکسون حرف می زد؛ امروزه 
مردم می گویند انگلستان.نان و ماهی داشتیم. در 
سکوت شام خوردیم. باران گرفت. با چند پوست 
حیوان روی کف زمین، همان جایی که برادرم 
مرده بود، برایش جای خوابی درست کردم. شب 

شد و خوابیدیم.
وقتی که از خانه خارج می شدیم صبح داشت 
می دمید. باران قطع شده بود و زمین پوشیده از 
برف تازه بود. عصایش را انداخت و به من دستور 

داد که برش دارم.
گفتم: »چرا باید از تو اطاعت کنم؟«

جواب داد: »چون من پادشاهم.«

فکر کردم که دیوانه است عصایش را برداشتم و 
به دستش دادم. با صدایی متفاوت گفت: »من 
شاه سگنس2 هستم. اغلب آن ها را در نبردهای 
سخت به پیروزی رسانده ام، ولی در ساعتی که 
سرنوشت تعیین کرده بود، سلطنتم را از دست 
اودین۴  به  نژادم  و  است  ایسرن3  اسمم  دادم. 

می رسد.«
قایل  اودین  برای  احترامی  »من  دادم:  جواب 

نیستم. به مسیح ایمان دارم.«
»در  داد:  ادامه  باشد  نشنیده  را  حرفم  انگار 
جاده های غربت سرگردانم ولی هنوز هم شاه 
هستم چون دیسک را دارم. می خواهی آن را 
کرد.  باز  را  استخوانی اش  دست  ببینی؟«کف 
چیزی در دست نداشت. دستش خالی بود. ولی

 دست حالتی داشت که احساس کردم چیزی 
را محکم گرفته است. نگاهش را به چشم هایم 

دوخت و گفت: »می توانی بهش دست بزنی.«
دستش  کف  انگشت  نوک  با  تردید  کمی  با 
را لمس کردم. چیز سردی را حس کردم که 
بسته شد.  به سرعت  می درخشید. دست اش 
چیزی نگفتم. او انگار که با بچه ای حرف می زند 

با حوصله ادامه داد: »این دیسک اودین است. 
فقط یک رو دارد. روی زمین چیز دیگری نیست 
که فقط یک رو داشته باشد. تا وقتی که در دست 

من باشد، شاه خواهم بود.«
پرسیدم: »طلاست؟«

- نمی دانم. دیسک اودین است، فقط یک رو 
دارد.

دل ام می خواست که مالک این دیسک باشم. اگر 
مال من بود می توانستم آن را بفروشم، با یک 
به  کنم. شاه می شدم.  شمش طلا عوض اش 
این ولگرد که هنوز هم ازش متنفرم گفتم: »در 
کلبه ام صندوق پنهانی دارم که پر سکه است. 
طلا هستند و مثل تبرم برق می زنند. اگر دیسک 

اودین را به من بدهی من صندوقم را به تو
 می دهم.«با لجاجت گفت: »قبول نمی کنم.«

را  راهت  می توانی  پس  »خوب  گفتم:  بهش 
بگیری و بروی.«

تبر پس  به من کرد. یک ضربه  را  پشت اش 
گردن اش کافی بود که تلو تلو بخورد و بیفتد. 
ولی در حال افتادن دست اش را باز کرد و آن پرتو 
را دیدم که در هوا می چرخید. جای دقیق اش را 
با تبر نشانه گذاشتم و جسد را تا رودخانه ای که 
در حال طغیان بود کشاندم و انداختم اش آن تو.

وقتی به خانه ام برگشتم، به دنبال دیسک گشتم. 
پیداش نکردم. حالا سال هاست که به دنبالش 

می گردم.

»دیسک«
نویسنده: خورخه لوئیس بورخس

داستان کوتاه

»بازاریابی دیجیتالی« چیست؟
بازاریابی دیجیتالی اساسا بر اینترنت تمرکز دارد، که هم یک 
بسیار  بازاریابی  رسانه ی  یک  هم  و  است  ارتباطی  وسیله ی 
قدرتمند، چنان چه دابل کلیکِ گوگل* اخیرا ثابت کرده است. 
اینترنت را می توان هم برای ارسال پیام استفاده کرد مانند 
هم  و  صدا،  ارسال  یا  فوری  پیام رسانی  آراس اس،  رایانامه، 
برای جست وجوی عبارات مرتبط با پرداحت به ازای کلیک و 
“دریافت” اطلاعاتی که به درد آگهی داخل یک بنر می خورد.

از  ترکیبی  عنوان  به  می تواند  دیجیتالی  بازاریابی  بنابراین 
ارسال و دریافت فناوری های اینترنتی برای اجرای کمپین های 

بازاریابی دیده شود.
موتور  یک  است،  دیجیتال  بازاریابی  نوع  این  که  آن جا  از 
گزارش گر می تواند درون یک کمپین گذاشته شود و به سازمان 
اجازه بدهد که بلافاصله روند عملکرد کمپین را ببیند، مثلا 
این که چه چیزی توسط یک کاربر دیده می شود، چند بار و 
به چه مدت و همین طور نرخ واکنش و خریدهایی که صورت 
می گیرد. لطفا توجه داشته باشید که فناوری های بازاریابی هر 
کدام روشی دارند و همه ی آنها نمی توانند انواع یکسان گزارش 
را ارائه بدهند. همچنین بازاریابی دیجیتال دائما در حال تغییر 
و تحول است و تمام مدت فناوری های جدید به وجود می آیند.
برای کمک به ترویج این مفهوم جدید بازاریابی دیجیتالی اخیرا 
مدخل ویکی پدیا را برای این اصطلاح به روز کردیم و نه تنها 
برای تعریف آن بلکه برای توضیح ماهیت و عاملان آن در این 
فضا، تمام تلاش خود را کردیم. از شما دعوت می کنیم که 
افکار و ایده های خود را به وب گاه جمعی ویکی پدیا اضافه کنید 
زیرا خودمان هم هنوز مطلب اضافه می کنیم و بعضی مطالب 
را ویرایش می کنیم. درحال حاضر تعریف ما در پاسخ به این 
پرسش که بازاریابی دیجیتالی چیست چنین است:» بازاریابی 
دیجیتال عمل ترویج محصولات و خدمات است با استفاده 
از کانال های توزیع برخط که بر اساس پایگاه داده هستند، 
برای دست یابی به مصرف کنندگان به صورت سر وقت، مرتبط، 

شخصی و مقرون به صرفه.«
پهنای باند اینترنت، وای فای و دسترسی به وب از طریق تلفن 
همراه نیز محرک رشد جهانی هستند. یک گزارش جدید نشان 
داد که استفاده از وب از ژانویه ی گذشته تا ژانویه ی امسال ۱۰ 
درصد افزایش داشته است. عجیب نیست که میلیاردها دلاری 
که صرف کانال های سنتی می شد، امروز به طرف کمپین های 
بازاریابی تغییر جهت داده است و این روند با رشد و بالغ شدن 
وب، همچنان افزایش خواهد یافت. من به عنوان یک بازاریاب، 
دیجیتال  بازاریابی  شمایل  و  شکل  و  آینده  درباره ی  بسیار 

هیجان زده هستم.
رسیده ایم،   ”2.۰ “وب  به  تازه  ما  که  است  این  من  منظور 
چه کسی می داند بعد از آن چه می آید؟ اگر هنوز کارتان را 
شروع نکرده اید، باید یک پایگاه داده از مشتریان یا مشتریان 
احتمالی بسازید و متوجه بشوید که دوست دارند چطور به 
آنها دسترسی داشته باشید. شما می توانید این کار را از طریق 
فناوری های بازاریابی دیجیتال که در این مقاله ذکر کرده ام 
انجام دهید و سپس با استفاده از این سیستم ها محصولات و 
خدمات خود را بازاریابی کنید. اطمینان حاصل کنید که برای 
استفاده کامل از بازاریابی دیجیتال و تماشای افزایش درآمدتان 

آماده هستید.

اقتصاد

حیواناتی که مقدس اند و پرستش می شوند )1(
از »کروکودیل« تا »موش«!

اگر از یک مسیحی مدرن درباره ی حلول بپرسید به شما خواهد 
گفت حلول زمانی است که خدا تصمیم می گیرد در قالب انسان 
وارد دنیا شود. اما ادیان دیگر چنین دیدگاه محدودی نسبت به 
حلول ندارند. ممکن است یک خدا انتخاب کند که درخت، صخره، 
صاعقه، یا حتی یک حیوان شود. حلول به این معنی است که یک 
ذات الهی تجسم فیزیکی یافته است. برخی حیوانات فقط به خاطر 

ارتباط شان با یک خدا یا الهه مقدس شمرده می شوند.
1- پتسوکوس کروکودیل

سوبک خدای مصر باستان بود که با کروکودیل های رود نیل 
رابطه ی نزدیکی داشت. مجسمه ها و نقاشی های این خدا او را یا به 
صورت یک مرد با سر کروکودیل یا به صورت یک کروکودیل کامل 
نشان می دهد. از آن جا که طغیان رود نیل برای زندگی مصریان 
حیاتی بود، فروکش کردن خشم سوبک اهمیت ویژه ای داشت. 
شهرهای دیگر مجبور بودند قربانی های خود را به مجسمه ی سوبک 
تقدیم کنند، اما در آرسینوئه )یونانیان آن را کروکودوپلیس یا شهر 
کروکودیل ها می نامند( پرستش کنندگان این خدا را به شکل زنده 

با بدن پولک دار می یافتند.
در معبد سوبک در کروکودوپلیس یک کروکودیل مقدس به نام 
پتسوکوس زندگی می کرد. کاهنان معبد به این حیوان رام و مقدس 
با دست خودشان غذا می دادند. یک جغرافی دان یونانی به نام استربو 
چگونگی تقدیم کردن هدایا را به پتسوکوس این گونه توصیف 
کرده است. “کاهنان سراغ او می رفتند؛ تعدادی از آنها دهان اش 
را باز می کردند، کاهن دیگر کیک و بعد گوشت را در دهان اش 

می گذاشت. سپس شیر و عسل را در دهان اش می ریخت.”
2- گاو آپیس

معابد مصریان از لحاظ خدایان جانوری با سر انواع حیوانات چیزی 
کم نداشت. اما خدای آپیس تماما گاو و تماما خدا بود. آپیس نماد 
ایده ی جاودانگی و ثبات جهانی بود که برای تمدن به ظاهر جاودان 
مصر مهم و مهم تر می شد. شاید آپیس جاودان بود، اما گاوهای نر 
دیگر جاودان نبودند. وقتی آپیس می مرد بدن اش مومیایی می شد 
در یک مراسم باشکوه دفن می شد. اما وقتی آپیس مرد،  آپیس 

جدید چگونه انتخاب می شد؟
مصریان باور داشتند آپیس جدید زمانی مشخص می شود که اشعه ای 
از نور به یک گاو ماده برخورد می کند. گاو نری که از این گاو ماده به 
دنیا می آید نشانه های آشکاری دارد. روی پیشانی این گاو کاملا سیاه 

الماسی سفید و شکل یک عقاب در پشت آن وجود خواهدداشت.
3- موش های کارنی ماتا

موش چیزی نیست که اکثریت آدم ها آن را الهی محسوب کنند و 
جزو حیوانات مقدس بدانند، اما در معبد کارنی ماتا در هند، 2۰۰۰۰ 

جانور جونده وجود دارد که مقدس و محترم شمرده می شوند.
در قرن ۱5ام یک زن مقدس به نام کارنی ماتا قیام کرد، کسی 
که پیروان اش اعتقاد داشتند دورگا الهه ی جنگجو در او حلول 
کرده است. حاکمان محلی از قدرت او برای یافتن قلعه هایی که 
در برابر حمله مستحکم باشد استفاده می کردند و این لطف را با 
وقف کردن معابدی به افتخار او جبران می کردند. وقتی کودکی 
از قبیله ی کارنی ماتا مرد، او از خدای مرگ خواست کودک را به 
زندگی برگرداند. خدای مرگ نپذیرفت اما قول داد هر یک از اعضای 
قبیله اش که مردند به شکل موش به زندگی برگردند تا زمانی که به 

عنوان انسان دوباره متولد شوند.

سلامت

آن  مختلف  نسخه های  و  مورفی  قانون 
ماوراء  ابعاد  برای کسانی که شیفته ی  باید 
الطبیعه ی کائنات هستند جالب توجه باشد. 
قانون مورفی نامی است که بر روی این مَثَل یا 
حکایت رایج گذاشته شده است که می گوید، 
»هر خطای ممکن رخ خواهد داد!« این جمله 
وقتی شهرت و محبوبیت پیدا کرد که ادوارد 
مورفی، مهندسی که روی یک پروژه ای پایگاه 
متوجه  می کرد،  کار  ادواردز  هوایی  نیروی 
خطای یکی از تکنسین های زیردست خود 
شد و به او گفت: »اگر به هر طریق خطایی 
بکند، او متوجه خواهد شد« در این شماره به 
بررسی چند مورد از قوانین شاید جالب و البته 

مهم این قانون می پردازیم.
1- قانون مورفی اصلی

»هر خطای ممکنی رخ خواهد داد«
این اصل همان »قانون مورفی« مرسوم است، 
که به ماهیت جهانی و جامع بی عرضگی اشاره 
دارد که به پیامدهای بد منتج می شود. به جای 

آن که بدبینانه به این مثل معروف نگاه کنید، 
آن را نوعی هشدار و پند به حساب آورید: از 
کنترل کیفیت غافل نشوید و به سطح متوسط 
بودن اکتفا نکنید، چون یک لغزش کوچک 

کافی است تا فاجعه ای به وقوع بپیوندد.
2- قانون چیزهای گمشده

»هیچ وقت چیزی را که گم کرده ای پیدا 
نخواهی کرد تا زمانی که یکی جایگزین آن 

کرده باشی«
مطابق این نسخه و روایت از قانون مورفی آن 
چیز گم شده چه یک گزارش باشد، یک دسته 
کلید، یا یک ژاکت تا زمانی که جایگزینی برای 

آن نیافته باشید پیدا نخواهد شد!
3- قانون ارزش

»آسیب دیدن هر چیزی با ارزش آن نسبت 
مستقیم دارد«

آیا تا به حال دقت کرده اید اکثرا این چیزهای 
ارزشمند هستند که به طرز جبران ناپذیری 
آسیب می بییند، اما چیزهایی که برای تان 

مهم نیستند تا ابد دوام می آورند؟ پس مواظب 
چیزهایی که خیلی برای تان ارزشمندند باشید، 

چون احتمال از بین رفتن شان زیاد است.
4- قانون آینده

»لبخند بزن، فردا اوضاع بدتر از این خواهد 
بود.«

آیا تا به حال به فردایی بهتر باور داشته اید؟ 
نمی توان  هرگز  مورفی،  قانون  این  طبق 
مطمئن بود که فردا از امروز بهتر است. پس 
بهترین بهره را از امروزتان ببرید؛ فقط همین 
است که از همه چیز مهمتر است. هرچند رد 
پایی از بدبینی در اینجا به چشم می خورد، اما 
این قانون مورفی به ما می آموزد به جای تمرکز 
بر آینده ای بهتر قدر آنچه امروز داریم را بدانیم.

5- قانون حل مسئله
»اگر چیزی را به حال خودش رها کنید، از 
وضعیت بد به وضعیت بدتر تبدیل خواهد 

شد«
آیا این رخدادی رایج نیست؟ اگر مسائل و 
مشکلات را حل نشده رها کنید ممکن است 
پیچیده تر شوند. اگر اختلاف با دوست تان را 
بر طرف نکنید، از آن نقطه به بعد اوضاع بدتر 
خواهد شد. درسی که باید از این قانون به 
خاطر بسپاریم آن است که نمی توان مشکل یا 

مسئله ای را نادیده گرفت. پیش از آنکه اوضاع 
از کنترل تان خارج شود، مشکل را حل کنید.

۶- قانون مدیریت زمان
»9۰ درصد اول یک پروژه 9۰ درصد زمان 
می گیرد؛ ۱۰ درصد باقیمانده 9۰ درصد دیگر 

زمان می برد«
هرچند این گفته اغلب به تام کارژیل نسبت 
به  مورفی  قانون  هم  آن  اما  می شود،  داده 
حساب می آید. اگر تعداد پروژه هایی را که به 
خاطر قصور در انجام در مهلت تعیین شده 
از دست رفته اند حساب کنید واقعا خنده دار 
به  همیشه  نمی توان  را  پروژه   زمان  است. 
نسبت های ریاضیاتی تخصیص داد. زمان به 
قدری کش پیدا می کند تا فضای موجود را پر 
کند، در حالی که به نظر می رسد وقتی به آن 

نیاز دارید آب می رود!
وقتی بحث بر سر حقیقتی دشوار باشد، مردم 
آن را درجا می پذیرند. اما وقتی حقیقتی را 
بیان می کنید که به راحتی قابل اثبات یا رد 
شدن است، آن وقت مردم می خواهند که 
مطمئن شوند. چرا؟ چون بشر عادت دارد 
اطلاعات زیاد و سنگین را بدیهی بپندارد. 
آن ها منابع یا حضور ذهن کافی برای راستی 

آزمایی یک ادعای عریض و طویل را ندارند.

روایتگر حقایق کائنات یا خرافات...

»قانون مورفی« چیست؟

تفسیر خواب هایی که همه ما تا به حال دیده ایم )1۸(

»انگشتر طلا و نقره« و معانی 
متفاوت و واقعی آن در رویا

قوانین مدیریت

»مدیریت«، کار عجیب و هیجان انگیزی است. عده ی کمی 
از آدمیان هستند که تمایل به انجام آن در طول زندگی شان 
دارند. اما با این وجود، بیشتر ما با اندکی تامل در می یابیم 
که برهه ای خاص و زمانی از زندگی مان این کار را انجام داده 
ایم. من بعد این ستون »دنیای هوادار« در هر شماره به یکی از 
قوانین مدیریت می پردازد. مطالب این ستون برگرفته از آثار 
نویسنده هایی چون »ریچارد تمپلر«، »جان گری« و... می باشد 

و بازخوانی چندین باره ی آنها برای خود ما لذت بخش است. 

قانون شماره 1۸:  
مراقب آن چه انجام می دهید 

و آن چه می گویید باشید
چرا با وجود این که فلان کار برای شما منفعتی ندارد، می خواهید 
آن را انجام دهید؟ نه؛ اما کاملا برعکس است. هرچه مدیر بهتر و 

لایق تری باشید، نیاز به اطلاعات بیشتری دارید. چرا؟ به دو دلیل.
اول، ثبات. نیاز است که همه چیز را حفظ کنید. چون هرازگاهی 
نیاز است تا آن ها را چک کنید. این پرسش که »قبلا چگونه این 
کار را انجام دادم؟« دائما وجود دارد. تیم شما به ثبات و پایداری شما 
نیاز دارد و اگر شما همه چیز را در خاطر نداشته باشید، نمی توانید 
ثبات لازم را دارا باشید. اگر پیش از این، جیم برنده قرارداد قبلی 
شده و شما او را به یک ناهار دعوت کردید، حال که با تری معامله 
مشابهی انجام می دهید و و را به قهوه و شیرینی دعوت می کنید، 
شاید احساس کند اهمیت کمتری به او داده اید. پس یادداشت 
کنید و چک کنید. به همین صورت، اگر به مشتری X بگویید که 
معامله اش همانند مشتری Y است و بعد بفهمید که صحیح نبوده، 
احتمال این که آن مشتری دیگر با شما کار نکند وجود دارد، پس 

»ثابت« و »پایدار« باشید. 
دوم، اثبات مدرک. شاید یک مدیر خب بودن، باعث برانگیختگی 
حس حسادت، رنجش و عدم اعتماد می شود. شاید تیم شما %۱۱۰ 
به شما تعلق دارد و کاملا در خدمت شماست، اما دیگری چون مدیر 
بدی است و فکر می کند این کمک تیم شماست که شما هم خوب 
هستید و به نقاط ضعف و نقایص خود در مقام یک مدیر توجه نمی 
کند، فقط 6۰% تملک و تسلط دارد. بنابراین خوب است که گاهی 
نشان دهید پروژه های موفق از کجا نشات می گیرند و شما به تمام 
آن چه گفته اید عمل کرده اید. از تصمیم هایی که گرفته می شوند، 
ایمیل هایی که فرستاده می شوند و از همه و همه کپی داشته 

باشید. کار سختی هم نیست.

دیدنی ها

مردی شروع به کندن یک چاه کرد. پس از حفر ده متر، هنوز به آب نرسیده بود. از رسیدن به آب ناامید شد و حفر چاه در جای 
دیگری را آغاز کرد. این بار پس از پانزده متر حفاری، هنوز اثری از آب دیده نمی شد. مکان دیگری را برگزید و چاهی عمیق تر از 
دفعات دیگر حفر کرد اما این بار هم به آب نرسید. خسته و ناامید پس از حفر مجموع حدود پنجاه متر چاه، از کندن چاه منصرف 
شد. مدتی بعد، مرد دیگری سراغ چاه اولی که مرد قبلی کنده بود رفت و به کندن چاه ادامه داد و در عمق پنجاه متری به آب رسید!

حفر چاه
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روزنامه اقتصادی - ورزشی

ورزشی

و  کشتی  فدراسیون  سابق  رئیس  نایب 
در  المپیک  و  جهان  مدال  شش  دارنده 
مورد حضور خود در انتخابات فدراسیون 
کشتی گفت: فعلا در این زمینه تصمیمی 

نگرفته ام
به گزارش»دنیای هوادار«، علیرضا حیدری 
در  کشتی  فدراسیون  تکلیف  مورد  در 
شرایط کنونی و احتمال حضور خود در 
زمینه  این  در  فعلا  کرد:  اظهار  انتخابات 
تصمیمی نگرفته ام و باید زمان ثبت نام 
از کاندیداها برسد تا بتوان تصمیم گیری 
هر چه  باید  معتقدم  هرحال  در  اما  کرد 
زودتر مجمع انتخابات کشتی برگزار شود و 
رییس فدراسیون انتخاب شود تا فرد پیروز 
بتواند در فاصله کوتاه باقی مانده تا المپیک 

توکیو برنامه های خود را پیاده کند.
وی ادامه داد: کشتی با رفتن خادم، آدم 

توان  نمی  و  داد  دست  از  را  ارزشمندی 
منکر زحمات چندین ساله او در کشتی 
وی  می دانم  بعید  همچنین  شد.  کشور 

دیگر قصد برگشتن داشته باشد.
سرمربی سابق تیم ملی کشتی آزاد تصریح 
کرد: به هرحال هر مدیری که کارش را 
انجام می دهد اشکالاتی هم دارد و برای 
بررسی عملکرد خادم تنها نباید به نتایج 
رقابت های جهانی مجارستان بسنده کرد. 
نباید تمام زحمات چند ساله وی را زیر 
رقابت های جهانی  برد. در همین  سوال 
مجارستان اگر ما  دو تا کشتی را می بردیم، 
ممکن بود دوم یا سوم دنیا شویم و از سوی 
دیگر باید دو، سه تا کشتی که در لحظه 

آخر باختیم را نمی باختیم.
از  ما کمی  البته کشتی  کرد:  تاکید  وی 
کشتی روس و آمریکا فاصله گرفته است. 

تاکتیک در کشتی مهم است اما تاکتیک 
پذیری خیلی مهم تر است و برای همین 

ما در کشتی نیاز به کار ریشه ای داریم.
در  جهان  و  المپیک  مدال  شش  دارنده 
مورد انتخاب غلامرضا محمدی به عنوان 
سرمربی تیم ملی کشتی آزاد اظهار داشت: 
محمدی قبلا هم سرمربی تیم ملی بوده و 
جزو کسانی است که کارش را بلد است 
اصلی  گزینه های  از  یکی  می توانست  و 
سرمربیگری باشد که اینطور هم شد و حالا 
هم امیدوارم که موفق باشد و تیم ملی را 

به جایگاه خوبی برساند.بنی تمیم در مدتی 
را  فدراسیون  سرپرستی  مسئولیت  که 
برعهده گرفته، تلاش کرده است با انتخاب 
گزینه های خوب برای سرمربی گری تیم 
های آزاد و فرنگی بزرگسالان کار کشتی 

روی زمین نماند.
دادن  ادامه  گفت:  پایان  در  حیدری 
در  گذشته  درست  راههای  و  شیوه 
باید  البته  ایرادی ندارد و  کشتی کشور 
نیز  ایم  داشته  مشکل  که  جاهایی  در 

اصلاحات انجام دهیم.

کشتی  فدراسیون  روی  پیش  انتخابات  برای 
با  اند که حتی  گزینه های زیادی مطرح شده 
داغ  حسابی  انتخابات  تنور  آنها  از  برخی  ورود 

خواهد شد.
به گزارش»دنیای هوادار«، با اینکه هنوز نه خبری 
از برگزاری انتخابات هست و نه حتی ثبت نام از 
کاندیداهای ریاست فدراسیون کشتی آغاز شده، به 
نظر می رسد رقابت پنهان برای تکیه زدن برای 
در  ایران  ورزش  ترین  پرمدال  ریاست  صندلی 

جریان است.
حدود 5۰ روز از استعفای رسول خادم از ریاست 
فدراسیون کشتی می گذرد که برای دومین بار در 
طول ۱۰ ماه مدیریتش در دوره جدید رخ داد و 
این بار دیگر کسی هم برای ماندن به او اصرار نکرد 
چون یک بار اوایل سال جاری کشتی حدود ۴۰ 

روز به خاطر استعفای او بلاتکلیف مانده بود.
وزارت ورزش که معمولا برای سرپرستی فدراسیون 
ها از نیروهای خودش استفاده می کند، با فشار 
اعضای مجمع فدراسیون کشتی حمید بنی تمیم 

را به عنوان سرپرست معرفی کرد.
بنی تمیم که در دوران ریاست رسول خادم به 
عنوان دبیر و سپس نایب رییس فعالیت می کرد، 
تقریبا سیاست های دوره مدیریت خادم را پیش 
می برد و در طول همین مدت کوتاه تصمیمات 

کلیدی هم اتخاذ کرده است.
با اینکه بنی تمیم می گوید هنوز تصمیم قطعی 

برای حضور در انتخابات نگرفته، برخی معتقدند با 
حمایت او توسط رسول خادم هیات های استانی 

هم به این گزینه در انتخابات رای می دهند.
از سوی دیگر برخی از چهره های نامدار کشتی 
آمادگی  اعلام  انتخابات  در  حضور  برای  هم 
کرده اند و اگر فضای انتخابات باز و شفاف باشد، 
شاید باید خودمان را منتظر یک انتخابات داغ 

برای جانشینی رسول خادم کنیم.

عباس جدیدی؛ خداحافظی زودهنگام!
انتخابات  اخیر  دوره  دو  در  عباس جدیدی که 
بود  با رسول خادم وارد گود شده  برای رقابت 
و هر دوره هم حضورش جنجال های زیادی در 
پی داشت، به نظر می رسد فعلا قید حضور در 
انتخابات را زده است. این پیشکسوت کشتی که  
سال گذشته در چنین مقطعی با وجود انصراف 
نامش روی تخته رفت و شکست ۴۰ بر صفر او 
به خادم سوژه شد، در اظهارنظرهای اخیر خود 
گفته تا زمانی که سازوکار انتخابات تغییر نکند 
و صرفا روسای هیأت های استانی تصمیم گیرنده 

باشند، برای ریاست فدراسیون جلو نمی آید.

وارد  فیتیله پیچ  سلطان  حیدری؛  علیرضا 
می شود

یکی دیگر از مردان نامدار کشتی ایران که این 
مطرح  نامش  انتخابات  در  حضور  برای  روزها 

می شود، علیرضا حیدری است. این کشتی گیر 
که در دوران قهرمانی فن فیتیله پیچ شگردش 
های  سمت  در  سالی  چند  شد،  می  محسوب 
همکاری  خادم  رسول  فدراسیون  با  مختلف 
داشت. البته حیدری گاهی اوقات عملکرد خادم 
را هم نقد می کرد. او که شخصیت محبوبی در 
کشتی ایران محسوب می شود، در مصاحبه های 
انتخابات  به  ورود  برای  علاقه اش  از  اخیر خود 
البته حیدری هنوز تصمیم  است.  سخن گفته 
نهایی را درباره ثبت نام در انتخابات نگرفته و 
باید دید در نهایت می تواند حامیانی برای خود 

در صحنه انتخاباتی پیدا کند یا خیر.

علیرضا دبیر؛ بهترین فرصت برای بازگشت 
به کشتی

سال هاست که علیرضا دبیر به خاطر ورود به 
شود.  نمی  دیده  کشتی  اطراف  زیاد  سیاست 
المپیک سیدنی ماموریتش در شورای  قهرمان 
فرصت  بهترین  حالا  و  رسیده  اتمام  به  شهر 
کشتی  دنیای  وارد  دیگر  بار  تا  شده  او  نصیب 
شود. دبیر که جزو منتقدان فدراسیون در دوران 
ریاست خادم بود، بعد از رفتن او سکوت کرده 
در  عدم حضور  یا  درباره حضور  اظهارنظری  و 
انتخابات نداشته است. با این حال شرکت کردن 
علیرضا دبیر در انتخابات می تواند به جذابیت 

رقابت اضافه کند.

امیررضا خادم؛ گزینه وزارت برای جانشینی 
برادر؟

دیگر چهره ای که گفته می شود برای رسیدن 
به صندلی ریاست فدراسیون کشتی علاقه دارد، 
ریاست  دوره  یک  که  او  است.  خادم  امیررضا 
فدراسیون کشتی را در اختیار داشته، در چند 
سال اخیر به عنوان معاون پارلمانی وزارت ورزش 
شاید  حالا  و  داشته  حضور  وزارتخانه  این  در 
بهترین فرصت برای بازگشت او به کشتی باشد. 
برخی معتقدند اگر امیررضا خادم برای انتخابات 
فدراسیون کشتی ثبت نام کند، مورد حمایت 
برادرش  جانشین  تا  بود  خواهد  ورزش  وزارت 
شود. البته با توجه به کارنامه ای که خادم در 
با  نیست  بعید  داشته،  خودش  ریاست  دوران 
ورود به عرصه انتخاباتی آرای بالایی را در اختیار 

داشته باشد.

حمید بنی تمیم؛ به حمایت خادم دلگرم است
با اینکه در میان این اسامی حمید بنی تمیم از همه 
کم نام و نشان تر بوده و در دوران قهرمانی به توفیق 
چندانی دست پیدا نکرده؛ اما به نظر می رسد فعلا 
شانس بیشتری از سایر گزینه ها دارد. بنی تمیم 
که در دوران ریاست خادم به عنوان دبیر فدراسیون 
و سپس نایب رییس حاضر بوده، بعد از استعفای 
خادم، کناره گیری خود را اعلام کرد؛ اما توسط 
اعضای مجمع به عنوان سرپرست انتخاب شد. بنی 
تمیم برخلاف نظر وزارت ورزش که اعلام کرده 
سرپرست فدراسیون ها نباید کاندیدا شوند، احتمالا 
در انتخابات ثبت نام می کند. انتخاب سرمربیان 
تیم های ملی باعث شده تا برخی این اعتقاد را پیدا 
کنند که قطعا بنی تمیم در این فدراسیون ماندگار 
است و از حمایت هیات های استانی از رسول خادم 

بهره خواهد برد.

دبیر، حیدری،  امیرخادم؛ کدام یک وارد گود می شوند؟

گوش شکسته های نامدار دنبال صندلی خادم

باشگاه مقاومت البرز نیازمند 
حمایت مسئولان است

مدیر عامل باشگاه مقاومت البرز گفت: این باشگاه که تاکنون 
دستاوردهای بسیار خوبی داشته برای ادامه فعالیت های خود 

نیازمند حمایت مسئولان استانی است.
به گزارش»دنیای هوادار«، رحیم اسفندیاری افزود: باشگاه مقاومت 
البرز مبالغ و آورده بسیاری در ورزش همگانی و قهرمانی استان 
و حتی  استان  جوانان  و  ورزش  کل  اداره  تایید  به  که  داشته 

فدراسیون ورزش همگانی نیز رسیده است.
وی با اشاره به عملکرد مقاومت البرز اظهار داشت: عملکرد ما با توجه 
به بضاعت موجود مطلوب است،شاید به ظاهر و باتوجه به جدول 
لیگ برتر فوتسال کشور، عملکرد تیم مقاومت چندان مطلوب به 

نظر نمی رسد، لیکن باید به اندازه امکانات از این تیم انتظار داشت.
تیم فوتسال مقاومت یک سالن تمرین  ادامه داد:  اسفندیاری 
مناسب ندارد تا خود را برای مقابله با حریفان آماده کند، پس 

باتوجه به امکانات موجود عملکرد ما مطلوب بوده است.
وی گفت: از مسئولان استانی هم می خواهیم به کمک ما بیایند تا 
تنها تیم فوتسال لیگ برتری استان بتواند همچنان به فعالیت خود 

ادامه دهد. 

انسداد جاده شمشک برای پیست دیزین 
مشکل ساز است

با بیان اینکه 7۰درصد  مدیر پیست بین المللی دیزین کرج 
گردشگران و ورزشکاران علاقه مند این پیست از جاده لشکرک-

فشم به دیزین تردد می کنند،گفت: خرابی بخشی از این جاده 
مشکلاتی به وجود آورده است.

محور  افزود: 2  سولقانی  قربانعلی  هوادار«،  گزارش»دنیای  به 
از ۱36 کیلومتر و  تهران- کرج-جاده چالوس به طول بیش 
محور لشکرک- فشم- دیزین به طول 5۴ کیلومتر راه های 
اصلی تردد ورزشکاران و علاقه مندان به پیست اسکی دیزین 

هستند.
وی اضافه کرد: بخش زیادی از ورزشکاران با توجه به کوتاهی راه 
که موجب صرفه جویی در وقت و سوخت می شود علاقه مند به 

تردد از مسیر شمشک می باشند.
سولقانی گفت: همچنین ورزشکارانی که از این مسیر تردد می کنند 
در صورتی که میانه راه به هر دلیلی پشیمان شوند می توانند از 

دیگر پیست های اسکی دربند سر و شمشک استفاده کنند.
وی ادامه داد: این مسیر برای توریست های خارجی و کارمندان 
سفارتخانه که مرز قانونی برای خروج دارند نیز مناسبت تر است.

اخبار استان

گوچی سرخپوش می شود؛
 اما کدام سرخ؟

رضا قوچان نژاد، مهاجم سابق تیم ملی و حال حاضر آپوئل قبرس 
به احتمال زیاد در نیم فصل دوم در لیگ برتر ایران توپ خواهد 
زد. قوچان نژاد دو پیشنهاد جدی از لیگ برتر دارد که مربوط به 
پرسپولیس و تراکتورسازی است و اگر اتفاق خاصی نیافتد به یکی 
از این دو تیم خواهد پیوست. برانکو ایوانکوویچ اعتقاد خاصی به 
بازی قوچان نژاد دارد و می خواهد با جذب این بازیکن خط حمله 

تیمش را تقویت کند.
از طرفی تراکتورسازان هم که مقدمات بازگشت استوکس را فراهم 
کردند، هنوز یک جای خالی در خط حمله خود احساس می کنند 
که قصد دارند آن را با مهاجم سابق تیم ملی پر کنند. تراکتورسازی 
با جذب دژاگه، شجاعی و حاج صفی در پنجره تابستانی ۴ بازیکن 
با تجربه تیم ملی در جام جهانی را به خدمت گرفته است و حضور 
قوچان نژاد در این تیم می تواند این ترکیب را جذاب تر کند. باید 
دید در نهایت مهاجم ایرانی آپوئل چه تصمیمی برای آینده فوتبالی 
خود خواهد گرفت ولی احتمال قریب به یقین قرمزپوش بودن او 

در نیم فصل دوم در لیگ ایران است.

نگاه هوادار

تصمیم جدید اتحادیه جهانی دردسرساز شد
ایران، غایب بزرگ جام جهانی کشتی آزاد

جام های جهانی کشتی از این پس در سال های المپیک 
برگزار نمی شود.

به گزارش»دنیای هوادار«، اتحادیه جهانی کشتی، تصمیم 
در  زنان  و  فرنگی  آزاد،  کشتی  جهانی  های  جام  گرفت 
سال هایی که بازی های المپیک برگزار می شود، انجام نشود.
همچنین میخائیل مامیاشویلی رئیس فدراسیون کشتی روسیه 
در گفتگو با سایت فدراسیون کشتی این کشور خبر از برگزاری 
مسابقات جام های جهانی با شرکت پنج تیم برتر رقابت های 
گیران  کشتی  جهان)شامل  منتخب  تیم  همراه  به  جهانی 
مدال آوری که تیم های آن ها در جام جهانی شرکت نمی 
کنند( داد. در این تصمیم جدید سهمیه ای برای کشور میزبان 
در نظر گرفته نشده است و کشور میزبان باید جزء پنج تیم برتر 

رقابت های جهانی سال منتهی به جام های جهانی باشد.
این تصمیمات در نشست اخیر کمیسیون فنی اتحادیه جهانی 
کشتی گرفته شد و پس از تأیید هیأت رئیسه این اتحادیه، از 

سال 2۰۱9 میلادی اجرایی می شود.

 ستاره ها در لیست شفر
تساوی  یک  و  پرگل  برتری  با سه  استقلال  پرنوسان  فصل 
پرحرف و حدیث مقابل پدیده مدعی به پایان رسید و وینفرد 
شفر که با هجمه های زیادی روبه رو شده بود، این روزها دوباره 
به سرمربی محبوب طرفداران تبدیل شده و تصمیم دارد در 
نیم فصل دوم هم به بهترین نتایج دست پیدا کرده و حداکثر 
امتیازها را کسب کند تا برای کسب قهرمانی در کورس بماند. 
نیومایر،  مارکوس  و  گرو  الحاجی  با  همکاری  قطع  از  پس 
آبی ها به دنبال بازیکنانی هستند که نیازهای ترکیب اصلی 
بازی های حساس پیش رو برطرف کرده و همچنین  را در 
امتحان پس داده باشند. گرو و نیومایر با توجه به رزومه ای 
که داشتند، پیراهن استقلال را برتن کردند اما نتوانستند در 
حد معمول، انتظاراتی که از آنها وجود داشت را نشان بدهند 
و بعد از انتقادهای فراوان تصمیم به جدایی گرفتند. بر این 
اساس وینفرد شفر دست به کار شده و برنامه های مهمی را 

برای تقویت استقلال درنظر دارد.
سه  آقاخان،  مرتضی  و  شجاعیان  داریوش  کریمی،  محسن 
بازیکنی هستند که دوران مصدومیت را زیر نظر کادر پزشکی 
به پایان برده و تمرینات آماده سازی موفقی را برای بازگشت 
به  بازیکن  سه  این  اسامی  گذاشته اند.  پشت سر  میادین  به 
لیست اضافه خواهد شد و مشکلی برای همراهی آبی پوشان 
نخواهند داشت. البته با توجه به جدایی گرو و نیومایر، حداقل 
یک بازیکن دیگر هم باید از لیست خارج شود تا نام این سه 

بازیکن به فهرست برگردد.
سرمربی آلمانی پس از آخرین بازی آبی پوشان برابر پدیده 
و  به کار شد  گزینه های محتمل دست  بررسی  برای  مشهد 
است  قرار  داده،  ترتیب  باشگاه  با  که  هماهنگی ای  براساس 
مثبت  نظر  آنها  عملکرد  روی  که  بازیکنانی  اولویت بندی 
داشته، در سه رده A ، B ، C رده بندی شوند. آبی پوشان 
با 6 گل خورده در کنار پرسپولیس بهترین خط دفاعی و 
همچنین دروازه بان را در نیم فصل اول داشته اند اما با وجود 
این، شفر تصمیم دارد دو بازیکن دفاعی و البته ملی پوش را 
به خدمت بگیرد. مرتضی پورعلی گنجی و امید نورافکن دو 
بازیکنی هستند که در لیست رده A شفر حضور دارند و در 
کنار آنها، نام دو بازیکن باتجربه و بزرگ هم دیده می شد. 
نورافکن  همانند  که  بوده  بازیکنانی  ازجمله  جباروف  سرور 
در تابستان آبی پوشان را ترک کرده و مذاکرات اولیه برای 
بازگشت او صورت گرفته است. دیگر بازیکن باتجربه در خط 
حمله به استقلال کمک خواهد کرد. شفر برای برطرف شدن 
باشگاه  مسئولان  با  را  قوچان نژاد  رضا  نام  گلزنی  مشکلات 
مطرح کرده و خواستار جذب این مهاجم است. یک ستاره ای 
دارد،  قرار  شفر  لیست  در  بازیکن  چهار  این  کنار  در  که 
ساعت  معلوم، شفر 2۰  قرار  از  که  است  خارجی  مهاجمی 
روی عملکرد و نحوه بازی کردن این مهاجم تحقیق و آنالیز 

کرده است.
بازیکن  اسامی سه  تهیه کرده،  لیست خریدی که شفر  در 
از لیگ دسته اول هم وجود دارد. روح الله باقری خرید طراز 
در  که فصل گذشته  بود  لیگ یک  از  آلمانی  اول سرمربی 
خونه به خونه بابل عملکرد مناسبی داشت و در استقلال هم 
توانسته به همین روند ادامه بدهد و به همین دلیل سرمربی 
آلمانی علاقه مند است که باز هم از لیگ یک بازیکن بگیرد تا 

باشگاه درگیر هزینه های بالا نشود.

سوژه روز

پاسور باتجربه سایپا دلیل جدایی اش 
از شهرداری تبریز را وضعیت بحرانی 

این تیم عنوان می کند.
امیر  هوادار«،  گزارش»دنیای  به 
در  در ۴3 سالگی همچنان  حسینی 
لیگ برتر والیبال مشتریان زیادی دارد. 
او نیم فصل اول را در تیم شهرداری 
تبریز به پایان رساند و با عملکرد خوبی 
که داشت، باعث شد تا بار دیگر پیمان 
به  تیمش  مشکل  حل  برای  اکبری 

سراغش برود.
را  حضورش  که  باتجربه  پاسور  این 
از  در سایپا قطعی عنوان می کند و 
چهارشنبه در ترکیب نارنجی پوشان 
به میدان می رود، درباره علت جدایی 
اش از شهرداری تبریز به »ورزش سه« 
کردیم،  پیگیری  چقدر  »هر  گفت: 

فصل  ابتدای  از  نداشت.  ای  فایده 
گفتند این تیم باید منحل شود و با 
اصرار برخی شهرداری تبریز در لیگ 
هنوز  استانداری  کرد.  شرکت  برتر 
تصویب نکرده که این تیم باید در لیگ 
برتر والیبال باشد یا نباشد. بدتر از همه 
این است که شهرداری تبریز تعیین 
تکلیف نشده و وضع نامشخصی دارد.«
در  اینکه چطور  درباره  امیر حسینی 
بالا  آمادگی  با  همچنان  سالگی   ۴3
در لیگ برتر به میدان می رود، گفت: 
سعی می کنم زندگی حرفه ای داشته 
باشم. از نظر من بیشترین چیزی که 
کمک  فرد  هر  موفقیت  به  تواند  می 
کند، علاقه داشتن به کار است. من 
بر  ام  و زندگی  والیبال هستم  عاشق 
پایه و اساس والیبال بازی کردن است. 

با پیمان اکبری هم که رابطه نزدیکی 
از قدیم همبازی بودیم. تیم  داریم و 
این  و  کردیم  شروع  هم  با  را  ملی 
افتخار را داشتم که در سال های اول 
مربیگری پیمان با او کار کنم. امیدوارم 
والیبال خودم را هم با پیمان اکبری به 

پایان برسانم.
پاسور ۴3 ساله سایپا درباره نتایج این 
داشت:  بیان  اول  فصل  نیم  در  تیم 
و  دارد  خوبی  خیلی  بازیکنان  سایپا 
باید کمک کنیم تا در نیم فصل دوم 
نتایج بهتری بگیرد. امیدوارم رفاقت ها 
و همدلی بیشتر شود تا بتوانیم نتیجه 
دلخواه را به دست آوریم. انشاالله با این 
کادرفنی خوب و بازیکنان سطح بالا 
سایپا جزو تیم های برتر لیگ امسال 

خواهد بود.

حسینی: با پیمان اکبری والیبالم را تمام می کنم
با  ایران  بسکتبال  سابق  ملی پوش 
اشاره به وضعیت این فصل لیگ برتر 
پیشنهادهایی برای بهتر شدن سطح 

کیفی لیگ ارائه کرد.
مهدی  هوادار«،  گزارش»دنیای  به 
کامرانی درباره شرایط شیمیدر در این 
فصل از لیگ برتر بسکتبال اظهار کرد: 
ما تیمی جوان و با انگیزه هستیم. چند 
بازیکن با تجربه در تیم حضور دارند و 
باقی نفراتی هستند که آینده بسکتبال 
به حساب می آیند و می توانند سال 
های سال برای تیم ملی بازی کنند، 
البته اگر از آنها حمایت شود. تا این 
مرحله نیز عملکرد خوبی داشته ایم و 
اگر نوسانی در تیم ایجاد شده طبیعی 
است و قطعا بازی به بازی بهتر شده 

ایم و بهتر هم می شویم.

از   پس  که  ایران  بسکتبال  ستاره 
در  دوباره  بسکتبال،  از  دوری  مدتی 
لیگ ایران دست به توپ شده درباره 
وضعیت لیگ برتر گفت: درباره لیگ 
کرد.  صحبت  نظر  چند  از  توان  می 
توانایی  به  توجه  با  و  من  اعتقاد  به 
که  رسیده  آن  زمان  ایران  بازیکنان 
بازی های لیگ ۴8 دقیقه ای شود. 
یعنی باید مثل NBA و لیگ چین 
هر کوارتر ۱2 دقیقه باشد. بازیکنان 
ما توانایی بازی کردن در این شرایط 
را دارند و این تغییر قانون قطعا باعث 

رشد بسکتبال می شود.
کامرانی با اشاره به تاثیرات این اتفاق 
ادامه داد: اضافه شدن زمان مسابقات 
برای بازیکنان، تیم ها، لیگ، تیم ملی 
بیشتر  با  است.  فدراسیون مناسب  و 

شدن زمان بازی ها دغدغه همیشگی 
اضافه شدن تعداد بازی ها تا حدودی 
بیشتر  بازیکنان جوان  کم می شود، 
زمان بازی دارند، مربیان با دستی باز 
می توانند از همه نفرات خود استفاده 
افزایش  این  با  ملی  بازیکنان  کنند، 
زمان برای حضور در تیم ملی آماده تر 
می شوند، اسپانسرها بیشتر دیده می 
شوند و اتفاق های خوب دیگری که با 

این تغییر به وجود می آید.
ملی پوش سابق بسکتبال ایران با بیان 
ای  حرفه  لیگ  باید  که  مطلب  این 
شود، گفت: اینکه کدام تیم چه تیمی 
را شکست داد و اکنون در چه جایگاه 
درد  به  دارد  قرار  بندی  رده  جدول 
نمی خورد. باید برای رشد بسکتبال 

لیگمان را کاملا حرفه ای کنیم. 

مهدی کامرانی: از تجربه بازیکنان بزرگ باید استفاده کرد

قهرمان اسبق کشتی البرز: 

نباید تمام زحمات چند ساله 
خادم را زیر سوال برد

ورزشکاران جانباز و معلول البرزی در نشستی 
البرز  استان  مسئولان  برخی  با  صمیمانه 
مسیر  در  موجود  های  نارسایی  و  مشکلات 
فعالیت ورزشی خود را بازگو کردند ومقرر شد 

در جلسه ای ویژه مورد بررسی قرار گیرد.
به گزارش»دنیای هوادار«، در نشست مشترک 
با ورزشکاران جانباز و معلول که عصرشنبه 
برگزار شد محمد جواد کولیوند نماینده مردم 
اسدالله  اسلامی،  شورای  مجلس  در  کرج 
حیدری مدیرکل بهزیستی البرز، قدرت الله 
شمیرانی معاون اداره کل ورزش و جوانان البرز 
و طاهر نژاد مدیر بنیاد شهید و امور ایثارگران 

استان البرز حضور داشتند.
آوران  و مدال  ورزشکاران  از  آغاز جمعی  در 
موانع  و  مشکلات  بیان  به  معلول  و  جانباز 

موجود برسر فعالیت ورزشی خود پرداختند.
وذهاب  ایاب  مشکل  پروتز،  قیمت  افزایش 
ورزشکاران جانباز و معلول برای حضور در سالن 
و انجام تمرینات و مسابقات و برخی مشکلات 
بهداشتی در بهره برداری از تنها سالن ورزشی 
مخصوص جانبازان و معلولان از جمله مواردی 

بود که در این صحبت ها مطرح شد.
یکی از ورزشکاران جانباز ومعلول با بیان اینکه 
ویژه  ای  سامانه  طریق  از  تهران  شهرداری 

ایاب وذهاب جانبازان و معلولان را  خدمات 
برعهده گرفته وتا حد بسیاری مشکل تردد آنها 
را حل کرده خواستار اجرای این طرح در کرج 

و با همکاری مدیریت شهری شد.
تهیه دستگاه کف شور برای نظافت مناسب تر 
سالن جانبازان و پیشگیری از ایجاد مشکلات 
و  معلول  و  جانباز  ورزشکاران  برای  پوستی 
مناسب سازی ورودی ورزشگاه ها برای تردد 
موارد  دیگر  از  معلولان  و  جانبازان  تر  آسان 

مطرح شده در این نشست بود.
در ادامه نماینده مردم کرج در مجلس شورای 
اسلامی با بیان اینکه در جلسه ای ویژه و با 

ورزشکاران  مرتبط مشکلات  مدیران  حضور 
جانباز و معلول بررسی خواهد شد گفت: این 

جلسه تا پایان هفته جاری برگزار خواهد شد.
محمد جواد کولیوند افزود: نیازها ومشکلات 
مطرح  جلسه  این  در  و  احصاء  شده  مطرح 
خواهد شد و یک مسئول نیز برای پیگیری و 

اجرایی شدن آنها تعیین خواهد شد.
وی تصریح کرد: تلاش خواهیم کرد با همراهی 
موضوعات  با  مرتبط  مختلف  های  ارگان 
مطرح شده مشکلات موجود را مرتفع کنیم 
و شرایط بهتری برای فعالیت ورزشی جانبازان 

و معلولان مهیا شود.

نماینده مردم کرج خبر داد:

بررسی مشکلات ورزشکاران جانباز و معلول البرز در جلسه ای ویژه

خبر

کنفدراسیون فوتبال آسیا اعلام کرد که در مرحله گروهی مسابقات جام ملت های آسیا 2۰۱9 برای 
هر فدراسیون 8 درصد سکوهای ورزشگاه ها را اختصاص داده است. بقیه سکوها در اختیار اماراتی ها 

است و می توانند هواداران دیگر کشورها به ورزشگاه بیایند.

سهمیه بلیت ایران برای جام ملت ها مشخص شد
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روزنامه اقتصادی - ورزشی

ورزشی

برای دانلود همه شماره های 
روزنامه  به سایت

» دنیای هوادار« مراجعه کنید

WWW.DonyayeHavadar.ir

کمالوند: به زودی تیمم را
 معرفی می کنم

فراز کمالوند سرمربی نیم فصل اول اکسین می گوید: نه دلخوری 
از اکسین دارد و نه گلایه بلکه برای این تیم آرزوی موفقیت و 

صعود به لیگ برتر را دارد.
به گزارش»دنیای هوادار«،کمالوند در مورد جدایی اش از اکسین 
گفت: از اینکه از اکسین جدا شدم نه دلخورم و نه گلایه ای دارم 
مسئولین در زمان حضورم در این تیم تمام تلاش خود را برای 
فراهم کردن امکانات تیم داشتند اما اکنون فضای لیگ یک 

خیلی با لیگ برتر متفاوت تر است.
از کمالوند در ادامه در خصوص تفاوت های لیگ برتر و لیگ 
یک سوال می کنیم که او اینطور پاسخ می دهد: مطمئنا لیگ 
برتر به دلیل شرایط و امکانات علی الخصوص حضور تیم ها در 
آسیا حرفه  ای تر برگزار می شود اما در لیگ یک با وجود تلاش 
بسیار مسئولین سازمان لیگ حاشیه ها اجازه حرفه  ای شدن را 

به تیم ها نمی دهد.

دست نشان : اجازه افت به بازیکنان 
در مدت تعطیلات را نمی دهیم

اینکه تمرینات تیم مس در  بیان  با  سرمربی تیم فوتبال مس 
تعطیلات نیم فصل به طور رسمی از روز شنبه آغاز شد، به برنامه های 

آماده سازی تیم اشاره کرد.
به گزارش»دنیای هوادار«،نادر دست نشان پیش از شروع تمرین روز 
یکشنبه تیم مس گفت: خوشبختانه با تمرینات خوبی که پیش از 
شروع فصل داشتیم و همچنین تمرینات خوب در طول نیم فصل، 
بدن های بازیکنان ما در شرایط مطلوبی به سر می برد، و برنامه اصلی 
ما در طول تمرینات نیم فصل بر این قرار دارد که نه تنها بدن های 
نفرات ما افت نداشته باشد که برای بازی های سنگین دور برگشت با 

آمادگی بیشتری روانه مسابقات شود.
سرمربی تیم فوتبال مس در رابطه با لیست ورودی و خروجی 
بازیکنان مس گفت: ما تا زمانی که بازیکنی را به طور قطعی جذب 
تیم نکنیم، هیچ بازیکنی را به عنوان خروجی نخواهیم داشت و نفرات 
تیم فصل طبق قرارداد خود بازیکن تیم هستند. در رابطه با جذب 
بازیکن جدید نیز همه می دانیم که جذب بازیکنان آماده وتاثیرگذار 
در نقل و انتقالات زمستانی بسیار سخت است چراکه این بازیکنان 
قرارداد دارند و باشگاه ها به راحتی رضایت نامه آن ها را صادر نمی کنند 
ولی با این حال با چند بازیکن مد نظر خود مذاکره داشته ایم و منتظر 
وضعیت قرارداد نیم فصل اول آن ها با تیم های قبلی شان هستیم تا 

تکلیف جذب آن ها روشن شود.

اخبار لیگ 1

ایران - عراق حساس تر از فینال

جام ملت های آسیا دو هفته دیگر آغاز می شود و 2۴ تیم 
بام  بر  ایستادن  برای  خود  شانس  رقابت ها  این  در  حاضر 
قاره کهن را در جنوب غرب آسیا جست وجو خواهند کرد. 
با هدایت کارلوس  نیز  ایران  این درحالی است که تیم ملی 
این  در  را  متفاوتی  حضور  می خواهد  پرتغالی  کی روش 
رقابت ها تجربه کرده و طلسم چهار دهه قهرمان نشدن را در 
امارات بشکند. شاگردان کی روش در گروه D با تیم های یمن، 
ویتنام و عراق همگروه هستند و باید برای صعود به مرحله 
بعدی به عنوان صدرنشین، تقابل سخت و حساسی را با عراق 

پشت سر بگذارند.
به  ایران  فوتبال  تیم ملی  درباره شرایط صعود  این  از  پیش 
مرحله حذفی این رقابت ها به تفصیل نوشتیم و تاکید کردیم 
به  صدرنشین  به عنوان  بتواند  ایران  تیم ملی  که  درصورتی 
به  نیمه نهایی  مرحله  تا  کند،  رقابت ها صعود  بعدی  مرحله 
هیچ کدام از تیم های مدعی قهرمانی برخورد نکرده و به راحتی 
می تواند تا جمع چهار تیم برتر آسیا صعود کند. از سوی دیگر 
اگر ایران در گروه خود دوم شود، مصائب این تیم از همان 
مرحله یک هشتم نهایی آغاز شده و به احتمال زیاد در مرحله 

اول حذفی حریف عربستان سعودی خواهد شد.
رو در رو یا تفاضل گل؟

در رقابت های امسال و در مرحله گروهی هر تیم در هر گروه 
گروه  دوم هر  و  اول  تیم های  و  داد  انجام خواهد  بازی  سه 
تیم  چهار  همچنین  کرد.  خواهند  صعود  حذفی  مرحله  به 
سوم  برتر هم صعود می کنند. اما معیارهای امتیازدهی برای 
صعود به دور بعدی چگونه خواهد بود؟ درصورتی که براساس 
امتیازهای کسب شده در هر بازی )برد سه امتیاز، تساوی یک 
امتیاز و باخت صفر امتیاز( دو تیم در یک گروه امتیاز مساوی 
داشته باشند به ترتیب ضوابط زیر تصمیم گیری خواهد شد:

ایران- عراق حساس تر از فینال!
به همین منظور ایران در دو بازی اول خود به مصاف یمن 
و ویتنام خواهد رفت و دیدار پایانی گروه را با عراق برگزار 
خواهد کرد. دیدار قهرمانان سابق جام ملت های آسیا در روز 
پایانی گروه D به معنای واقعی یک فینال واقعی خواهد بود 
و این درحالی است که تیم برتر این میدان می تواند به عنوان 
صدرنشین خیال خود را تا رسیدن به نیمه نهایی جام ملت ها 
تضمین کند. احتساب قوانین نشان می دهد که نتیجه دیدار 
ایران و عراق و صعود احتمالی نمی تواند تحت تاثیر بازی های 
قبلی آنها باشد )درصورتی که دو تیم امتیاز برابری مقابل یمن 
و ویتنام به دست آورده باشند( و تیم صعود کننده به عنوان 
صدرنشین در دیدار رو در رو مشخص خواهد شد. هر چند 
هر تیمی که در دو بازی قبلی خود گل های بیشتری را به ثمر 
رسانده باشد، بی میل نخواهد بود که حتی با کسب حداقل 
صدرنشین  به عنوان  تساوی  نتیجه  به  رسیدن  یعنی  امتیاز 

راهی مرحله بعدی جام ملت های آسیا شود.

یادداشت

سرپرست باشگاه پرسپولیس به شایعه 
حضور طاهری در این باشگاه به عنوان 
مشاور و هم چنین سفر یک روزه به دبی 

برای جذب بازیکن واکنش نشان داد.
عرب  هوادار«،ایرج  گزارش»دنیای  به 
در  پرسپولیس  تیم  اردوی  درخصوص 
آ ماده سازی  برای  که  شرایطی  و  قطر 
این تیم در نظر گرفته شده گفت: در 
روزهای اخیر به دنبال این بودیم تا این 
اردو برگزار شود و خوشبختانه توانستیم 
شرایطی را فراهم کنیم تا این اتفاق رخ 
دهد. مسائل مربوط به کمپ اردویی و 
مواردی دیگر هم برطرف شد و امیدوار 
هستیم که در این اردو بتوانیم چند بازی 

تدارکاتی هم برگزار کنیم. 
وی در خصوص اینکه نقل و انتقالات 
باشگاه پرسپولیس به کجا رسید افزود: 
آقای برانکو لیستی به ما داده که براساس 
بازیکنان  می کنیم  تلاش  لیست  آن 
مدنظر او را جذب کنیم. بر همین اساس 
جلساتی متعددی برگزار کردیم اما هنوز 
توافق قطعی با هیچ بازیکنی انجام نشده 
به  توافق  به  رسیدن  از  پس  اما  است 
صورت رسمی این نام ها را اعلام خواهیم 
رسانه ها  در  شده  اعلام  اسامی  کرد. 
اما  اخبار غیررسمی است  و  گمانه زنی 
فعلا با هیچ بازیکنی به توافق نرسیده ایم. 
اعلام  نام های  اینکه  درخصوص  عرب 
شده در رسانه ها را تایید می کند یا نه، 
گفت: این نام ها گمانه زنی است و تا الان 

نام  به صورت رسمی  باشگاه  از سمت 
هیچ بازیکنی را اعلام نکرده ایم. هواداران 
بدانند که بعد از توافق قطعی نام بازیکنان 

مدنظر را اعلام خواهیم کرد. 
لیست  برانکو  اینکه  درخصوص  وی 
باشگاه  به  هم  را  مازادش  بازیکنان 
اعلام کرده یا نه، افزود: بله آقای برانکو 
همانطور که لیست بازیکنان مدنظرش 
را  مازاد  بازیکنان  لیست  داده  ما  به  را 
هم داده است اما قصد رسانه ای کردن 
این نام ها را نداریم و به صورت کلی نام 
بازیکنان جذب شده و جدا شده را اعلام 

خواهیم کرد. 
عرب درخصوص  اینکه گفته می شود 
برخی از مسئولان این باشگاه سفر یک 
روزه ای به دبی داشته اند تا شاید به دنبال 

جذب بازیکن و مذاکره بروند، گفت: این 
موضوع شایعه است و من چنین چیزی 
را نشنیدم و فقط شما این موضوع را 
می گویید. اینها شایعه است و ما مشغول 
باشگاه  به  مربوط  کارهای  دادن  انجام 
هستیم و خیلی به این شایعات توجه 

نمی کنیم. 
سرپرست باشگاه پرسپولیس درخصوص 
اینکه گفته می شود او در تماسی تلفنی 
اسبق  مدیرعامل  علی  اکبر طاهری  از 
پرسپولیس خواسته تا به عنوان مشاور 
با این باشگاه فعالیت داشته باشد و شما 
این موضوع را تایید می کنید یا نه، افزود: 
و خبری  نشنیده ام  من چنین چیزی 
از حضور آ قای طاهری در پرسپولیس 

ندارم!

عرب:

 از حضور طاهری در پرسپولیس بی اطلاعم
رئیس پیشین فدراسیون فوتبال ضمن 
کارلوس  اخیر  صحبت های  از  انتقاد 
ملی  تیم  برای  رویایش  و  کی روش 
ایران، گفت: طبق نظام حاکم استقلال 
و پرسپولیس باید 5 سال پیش منحل 

می شدند.
عابدینی  به گزارش»دنیای هوادار«،امیر 
درباره بحث خصوصی سازی استقلال و 
پرسپولیس تا پیش از سال جدید گفت: 
است.  بهتر  نگذاریم  زمان  برایش  اگر 
شرایطی که در دولت آقای روحانی می 
بینم شرایطی نیست که امروز به این کار 
مهم بپردازند و تا فروردین به نتیجه برسد.

گذاری  قیمت  برای  اینکه  بیان  با  وی 
استقلال و پرسپولیس ساعت ها زمان 
نیاز است، به رادیو تهران گفت: پس اینکه 
بگوییم تا شب عید این اتفاق می افتد را 
بعید می دانم و جزو کارهای خاص و نادر 
است که به سادگی نمی شود آنرا انجام 

داد.
رئیس پیشین فدراسیون فوتبال درباره 
اینکه آیا در نهایت این اتفاق رخ می دهد یا 
خیر؟ تصریح کرد: اگر در سال 9۴ مصوبه 
اقدامات  دولت شکل نمی گرفت شاید 
باشگاه  الان دو  و  بود  نتیجه رسیده  به 
خصوصی بودند. این نکته باید مشخص 
شود که آیا اگر این دو باشگاه خصوصی 
شوند، خریدار کنار می رود، ورشکست می 

شود یا سودآور خواهد بود؟
عابدینی خاطرنشان کرد: از سال 72 تا 97 

اگر دیاگرام صعود و نزول این دو باشگاه 
را نگاه کنیم متوجه می شویم دستخوش 
اتفاقات زیادی شده اند. تلاش های زیادی 
این  محق  سهامداران  تا  گرفت  صورت 
باشگاه ها مشخص شوند ولی هیچگاه به 
پرتگاه نرسیدند آنهم به خاطر بار معنوی 
و هواداران بوده است اما دولت به این برند 
و بار معنوی توجه نمی کند. دولت به 
این نگاه می کند که کارشناسان در ابعاد 
مادی چه قیمتی می گذارند. وقتی به برند 
معنوی می رسد دولت در آن نقشی ندارد 

نه این دولت نه هیچ دولتی.
وی با بیان اینکه برای واگذاری باشگاه ها 
اول باید به سراغ پیشکسوتان و کسانی 
رفت که باشگاه را با چنگ و دندان نگه 
داشته اند، گفت: نخبه پروری برای مردم 

است. مردم با تعریف و تمجید هایشان 
از نخبه ها و کل فوتبال حفاظت کردند. 
متاسفانه قیمت وحشتناکی را برای این دو 
باشگاه در ذهن پرورش می دهیم. دولت 
باید قیمت برند معنوی را متعلق به مردم 

بداند.
مدیرعامل پیشین باشگاه پرسپولیس ادامه 
داد: می توانیم باشگاه ها را از سه طریق 
کاملا  یا  دولتی،  نیمه  یا  کنیم.  واگذار 
خصوصی و یا کاملا تعاونی. با این اشکال 
مختلف که در زیر مجموعه اصل ۴۴ است 
معنای  کرد.  واگذار  را  باشگاه  شود  می 
واگذاری این است که تصدی گری دولت 
کم شود. اما هر دولتی که آمده وقتی به 
این بخش رسیده نگران شده و واگذاری 

را لغو کرده است. 

عابدینی:

 استقلال و پرسپولیس باید ۵ سال پیش منحل می شدند

پاکدشت  سرخپوشان  فوتبال  تیم  کاپیتان 
صدرنشین لیگ دسته اول معتقد است همراه 
با پرسپولیس قهرمانان لیگ یک و لیگ برتر 

خواهند شد.
امیرحسین  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
فشنگچی بازیکن سابق پرسپولیس با وجود 
پیشنهاد از چند تیم لیگ برتری به درخواست 
فرهاد کاظمی نه نگفت و پیراهن سرخپوشان 

پاکدشت را در فصل 98 ـ 97 برتن کرد.
امیرحسین فشنگچی در نیم فصل اول در بین 
بهترین پاسورها قرار دارد و با 8 پاس گل در 
بالاترین رتبه قرار دارد. البته او یک گل و یک 
پنالتی هم برای تیمش داشته که او را در بین 

بهترین های لیگ یک قرار داده است. 
این  با  گویی  و  گفت  ارتباط  همین  در 
فوتبالیست با تجربه انجام داده ایم که در ادامه 

می خوانید:

صدر  در  سرخپوشان  حاضر  حال  در 
جدول قرار دارد در این ارتباط صحبت 

کنید:
از اینکه صدرنشین لیگ دسته اول هستیم 
سرخپوشان  امسال  نظرم  به  و  خوشحالم 
پاکدشت به همراه سرخپوشان تهران در لیگ 
برتر خواهند  برتر صدرنشینان لیگ یک و 
تصور  غیرقابل  به  باتوجه  را  این  البته  بود. 
بودن دیگران بابت ماندن یا نتیجه مناسب 
گرفتن تیم سرخپوشان پاکدشت می گویم 
چون کسی به هیچ وجه فکر نمی کرد ما 
بتوانیم در صدر قرار بگیریم اما تا پایان فصل 
اتفاقات بسیاری رقم خواهد خورد و نمی توان 
چیزی را به طور صددرصد پیش بینی کرد. 
آن چیزی که من از تیم مان می بینم انگیزه 
قهرمانی و صعود به لیگ برتر است که در همه 

تیم وجود دارد.

فکرش را می کردید در پایان نیم فصل 
در صدرجدول قرار بگیرید؟

شاید روزهای اول چون تجربه این لیگ را 
به لیگ  از لیگ دو  این تیم هم  نداشتم و 

آزادگان آمده بود نگرانی هایی نه فقط در من 
که در کل تیم وجود داشت اما رفته رفته با 
هماهنگی بهتر و بازی های بیشتر توانستیم 
نتیجه ای که دلمان می خواهد را به دست 
بیاوریم و گفته های کسانی که معتقد بودند 
این تیم توان و زور حفظ در لیگ را ندارد را 

باطل کنیم.
نکته ای که باید ابتدای صحبت هایم به آن 
اشاره می کردم حضور آقافرهاد در کنار تیم 
است که به همه تیم انرژی و قدرت می دهد. 
او همیشه به بچه ها انگیزه قهرمانی می دهد و 
می گوید هرچه در ساق هایتان دارید بگذارید 
چون من به شما اعتماد دارم و می دانم که 
در توان شما رقم خوردن بهترین نتیجه ها 

وجود دارد.

پرسپولیس این فصل را چطور دیدید؟
پرسپولیس در این یکی، دو سال با قهرمانی 
های پیاپی دل میلیون ها هوادار را شاد کرده 
و اگر از این تیم با وجود مشکلاتی که در این 

فصل با آن روبه رو است حمایت شود مطمئن 
باشید که باز هم آنها قهرمان خواهند شد؛ 
پرسپولیس با وجود ۱۱، ۱2 بازیکن جوان آن 
هم در روزهایی سخت خیلی خوب توانسته 
به همراه برانکو نتیجه بگیرد و من در این تیم 
سومین قهرمانی را نیز می بینم. ضمن آنکه 
این توان را در تیم خودمان بابت قهرمانی و 

صعود به لیگ یک می بینم.

لیگ  به  با سرخپوشان  پایانی  و سوال 
برتری می رسید؟

بازی  هرچند  داریم  صعود  به  فراوانی  امید 
های لیگ یک بسیار سخت است و نباید این 
فرصت با ارزش را از دست بدهیم من هم مثل 
سایر بازیکنان علاوه بر وظایفی که سرمربی 
به هر بازیکن می دهد وظیفه ای دارم البته 
بازوبند کاپیتانی هم وظیفه ام را بیشتر می 
کند به نحوی که در زمین تنها با این فکر که 
باید با بهترین نتیجه از زمین مسابقه خارج 

شویم کار را پیش می برم.

سرمربی تیم فوتبال فجر شهید سپاسی گفت: 
حضورم در فجر مایه افتخار است و امیدوارم 
بتوانم این تیم رابه جایگاه واقعی اش که همان 

حضور در لیگ برتر است برسانم.
به گزارش»دنیای هوادار«،داود مهابادی بعد از 
انتخابش به عنوان سرمربی تیم فوتبال فجر 
شهیدسپاسی گفت:بعد از اینکه شرایط کاری 

در باشگاه شهرداری ماهشر مهیا نبود از این تیم 
استعفا کردم و با مسئولان فجر شهید سپاسی 
وارد مذاکره شدم و بعد از بررسی پیشنهاد و 
توافق  با مدیران این باشگاه به عنوان سرمربی 
این تیم انتخاب شدم. حضورم در این تیم باعث 
افتخار است و امیدوارم بتوانم با کمک خداوند و 
حمایت مدیران باشگاه و تماشاگران شیرازی به 

این تیم کمک  و این تیم رابه جایگاه واقعی اش 
که همان حضور در لیگ برتر است برسانیم.

وی در پاسخ به این سوال که در نیم فصل 
قصد تقویت تیم را دارد یا خیر گفت: بله، با 
هستیم  درصدد  باشگاه  مدیریت  هماهنگی 

بتوانیم چند بازیکن جدید جذب کنیم.
مورد  در  سپاسی  شهید  فجر  سرمربی   

ما سعی  تیم گفت:  این  در  دستیاران خود 
کردیم اسماعیل زارع که این تیم را در اوآخر 
نیم فصل در لیگ هدایت می کرد را به عنوان 
آنالیزور حفظ کنیم  و نجفی  را  به عنوان 
مربی دروازه بانان انتخاب،  و همچنین صادقی، 
غلام زاده و ساسانی دیگر دستیاران من در فجر 

هستند.

امیدوارم فجر را به جایگاه واقعی اش برسانم

مهابادی: استعفایم از شهرداری با هماهنگی هیات مدیره بود

فشنگچی در گفتگو با »دنیای هوادار«؛

انگیزه ای که من از 
سرخپوشان می بینم

صعود به لیگ برتر است

تحلیلی بر اشتباهات داوری؛
مراقب سوت زدن های خود باشید!

اشتباه داوران لیگ برتر در دور رفت بازی ها فراتر از استانداردها 
بود. در لیگ های معتبر دنیا هم داوران اشتباه می کنند و گاهی 
اشتباه آنها در نتایج بازی ها تاالبته فریدون اصفهانیان و داوود 
رفعتی مجبور نیستند با وجود این اشتباهات مصاحبه کنند و 
بگویند قضاوت داوران در دور رفت بازی های لیگ برتر قابل قبول 
بوده است اما این کار را کردند! شاید به این دلیل که پیش خود 
تصور می کنند در روزهایی که هجمه ها علیه داوران زیاد شده 
است اگر آنها هم سوار موج انتقاد شوند داوران روحیه خود را برای 

دور برگشت بازی های لیگ برتر از دست خواهند داد.
برای کاهش اشتباهات داوری در روزهای اخیر دو موضوع مطرح 
شد. یکی استفاده از سیستم کمک داور ویدئویی و دیگر سقوط 
داوران پر اشتباه لیگ برتر به لیگ یک که البته دومی کار خوبی 
نیست. به این خاطر که قرار نیست لیگ یک قربانی اشتباهات 
داوران درلیگ برتر شود. اتفاقا در لیگ یک باید از داوران قوی تری 
استفاده کنیم چرا که در لیگ یک موفقیت تنها با صعود به لیگ 
برتر معنی پیدا می کند و یک سوت اشتباه میلیاردها تومان سرمایه 

گذاری یک تیم و یک فصل زحمت آنها را به هدر می دهد.
سقوط داوران پراشتباه لیگ برتر به لیگ یک البته از سوی داوود 
رفعتی تکذیب شد اما با اعلام رئیس دپارتمان کمیته داوران ۱۰ 
داور دسته اولی که عملکرد خوبی در بازی های دور رفت دسته 
اول داشتند به لیگ برتر اضافه شدند و در گام نخست این ها 

بیشتر به عنوان داور چهارم انجام وظیفه خواهند کرد.
این اتفاق بر عکس سقوط داوران پراشتباه لیگ برتر به دسته 
اول اتفاق خوبی است چون داوران پراشتباه لیگ برتر احساس 
خطر خواهند کرد و به خوبی می دانند در صورت تکرار سوت 
های اشتباه جای خود را به داوران خوب دسته اولی خواهند داد.

یادداشت

آغاز تست VAR در ایران با حضور فغانی
پس از نیم فصل که پر از اعتراض به اشتباهات داوری بود، حالا 
کمیته داوران برای بهتر کردن شرایط دست به کار شده است.
های  زیرساخت  وجود  عدم  دلیل  به   VAR از  استفاده   
مناسب، در بسیاری از ورزشگاه های ایران امکان پذیر نیست 
و این مشکل سبب شد تا استفاده از این تکنولوژی در چهار 
ورزشگاه امام رضا، آزادی، فولاد آره نا و نقش جهان به صورت 
آزمایشی استفاده شود و کم کم سایر ورزشگاه ها هم مجهز 

شود.

خبر

آگهی ابلاغ اتهام  
آقای محمد اولادی قادیکلائی / خدمتگزار ناحیه 3 کرج

نظر بر اینکه پرونده تخلفاتی شما به لحاظ اتهام غیبت غیر موجه در هیات بدوی 
رسیدگی به تخلفات اداری کارکنان اداره کل آموزش و پرورش استان البرز در حال 
رسیدگی است لذا با عنایت به ماده 73 آئین نامه دادرسی مدنی لازم است در اسرع 
وقت به کارشناسی امور اداری و تشکیلات محل خدمت خود مراجعه نمایید در صورت 
عدم مراجعه پس از یک ماه از تاریخ انتشار این آگهی اقدامات قانونی معمول خواهد شد.

شناسه آگهی 325949

آگهی ابلاغ اتهام  
آقای احمد معصوم زاده /دبیر ناحیه 3 کرج

نظر بر اینکه پرونده تخلفاتی شما به لحاظ اتهام غیبت غیر موجه در هیات بدوی 
رسیدگی به تخلفات اداری کارکنان اداره کل آموزش و پرورش استان البرز در حال 
رسیدگی است لذا با عنایت به ماده 73 آئین نامه دادرسی مدنی لازم است در اسرع 
وقت به کارشناسی امور اداری و تشکیلات محل خدمت خود مراجعه نمایید در صورت 
عدم مراجعه پس از یک ماه از تاریخ انتشار این آگهی اقدامات قانونی معمول خواهد شد.

 شناسه آگهی 325944

آگهی ابلاغ وقت به جهت قرار تحریر ترکه  
شماره کلاسه: 97۰95۰/3۴

وقت رسیدگی: 97/۱۱/6 ساعت 9 صبح
خواهان: فاطمه - منصور - ناصر - ماه رز و عاتقه مسگری با وکالت امید سنقری 

فرد و محمود هاشمی
خواسته: تحریر ماترکه اموال مرحوم قربانعلی مسگری اعم از منقول و غیر 
منقول خواهان دادخواستی تسلیم دادگاه عمومی کرج نموده است که پس 
از ارجاع به شعبه 3۴ در این شعبه ثبت و در حال رسیدگی می باشد بنا 
با استناد به مواد  به درخواست خواهان مبنی بر خواسته قرار تحریر ترکه 
امور حسبی قرار تحریر ترکه صادر و برای اجرای قرار  2۰9 و 2۱۰ قانون 
تحریر ترکه در وقت تعیین شده و نسبت به نشر آگهی در یکی از روزنامه 
های کثیرالانتشار هزینه خواهان اقدام و از کلیه ورثه یا نمایندگان قانونی آنها، 
بستانکاران، مدیونین به متوفی و هرکسی که حقی نسبت به ترکه متوفی دارد 
برای تحریر ترکه در موئد مقرر حاضر شود و در غیر اینصورت دادگاه تصمیم 

مقتضی اتخاذ نمود.
97/30024/ف

رئیس حوزه 34 شورای حل اختلاف استان البرز

سایت استاد الدوحه قطر خبر داد که بغداد بونجاح، مهاجم الجزایری السد با درخشش بی نظیرش و گل های بی شماری که 
به ثمر رسانده، توجه بسیاری از باشگاه اروپایی را به خود جلب کرده است. بنا به گزارش رسانه های انگلیس بونجاح با باشگاه 

لسترسیتی مذاکرات خوبی را انجام داده است و این مهاجم در یک قدمی انتقال به این باشگاه انگلیسی قرار دارد.

لستر سیتی به دنبال بونجاح
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جدایی  های  زمزمه   - سیفی  محمدحسین 
»گادوین منشا« از باشگاه پرسپولیس با توجه به 
نیم فصل ناموفقی که در لیگ برتر ایران سپری 
کرده بود و اختلافات قبلی که با »برانکو« داشت، 
ظاهرا در این روزها کاملا جدی شده و با باز شدن 
پنجره نقل و انتقالاتی سرخ ها و باز بودن دست آن 
ها برای خرید جانشین منشا، این احتمال تقریبا 
پایتخت  های  که سرخ  رسد  می  نظر  به  قطعی 
بخواهند سراغ یک مهاجم با کیفیت داخلی بروند 
که نوسانات قیمت ارز هم برای بازیکن خارجی آن 

ها را به دردسر نیاندازد.
مانند »مهدی  هایی  نام  به گوش رسیدن  از  پس 
طارمی« و »محمد آزادی«، در تازه ترین اخبار نام 
»رضا قوچان نژاد« در میان اصحاب رسانه دست به 
دست می شود و ظاهرا این مهاجم سابق تیم ملی 
به اردوی سرخ ها بسیار نزدیک شده است. اتفاقی 
که اگر بیفتد می تواند سورپرایز بزرگ پرسپولیس 
در نقل و انتقالات نیم فصل لیگ برتر لقب بگیرد 
و آینده بسیار روشنی را برای این تیم در ادامه راه 

لیگ رقم بزند.
شرایط  نبودن  مطلوب  است،  مسلم  که  چیزی 
»گوچی« در لیگ قبرس و تیم »آپوئل« است و 

خود قوچان نژاد هم تمایل زیادی به جدایی از این 
داد  گزارش  قبرس  پولیتیس  سایت  دارد.  باشگاه 
شرایط رضا قوچان نژاد در نقل و انتقالات زمستانی 
تیم آپوئل همچنان مبهم است و در نهایت مشخص 
نیست چه اتفاقی قرار است برای این مهاجم ایرانی 
رخ دهد. این رسانه قبرسی نوشته به نظر می رسد 
رضا  گرفتن  خدمت  به  خواهان  ایرانی  تیم  چند 
قوچان نژاد در زمستان هستند. به زودی اطلاعات 
آپوئل  آینده  کافی درباره خرید و فروش های ماه 
منتشر خواهد شد. رضا قوچان نژاد در چند بازی 
اخیر تیم آپوئل در لیگ دسته اول و جام حذفی 

قبرس نیمکت نشین بود. 
مهاجم مدنظر کنونی پرسپولیس فوتبال آکادمیک 
خود را در تیم هیرنفین هلند استارت زد و به عنوان 
یک بازیکن دورگه سابقه عضویت در رده پایه هلند 
در سنین زیر ۱6 تا ۱9 سال را در کارنامه دارد. 
از گل های جالب توجه دوران بازیگری اش می توان 
به گل به کره جنوبی که زمینه صعود تیم ملی را 
به جام جهانی برزیل فراهم کرد یاد کرد. گلزنی 
به بوسنی هرزگوین در جام جهانی برزیل از دیگر 
گل های خاطره ساز اوست. در موج حضور بازیکنان 
از این  ایران، کارلوس کی روش  دورگه در فوتبال 

دعوت  ملی  تیم  پیراهن  پوشیدن  برای  بازیکن 
شد.  همراه  او  مثبت  پاسخ  با  که  آورد  عمل  به 
گلزنی های پیاپی او با پیراهن تیم ملی و حضور 
در جام جهانی برزیل او را به چهره محبوب فوتبال 
ایران تبدیل کرد. او بعد از تجربه دومین حضورش 
در جام جهانی روسیه، با توجه به مسائل رخ داده، 
در بازگشت تیم با اعلام خداحافظی  رسمی اش از 
دنیا تیم ملی کنار رفت. به هر جهت بخش اعظمی 
از فوتبال را »آمار« و »ارقام« تشکیل می دهند و 

پر واضح است که گادوین منشا در چند فصل اخیر 
به خصوص فصل جاری عملکرد مثبتی را از خود 
به جای نگذاشته است و با توجه به افت مقطعی 
به یک مهاجم  نیاز مبرم  علیپور در فصل جاری 
تمام کننده ای چون »گوچی« برای پرسپولیسی 

ها احساس می شود.
باید منتظر خبر های آینده ماند و دید که سرنوشت 
این مهاجم خوب کشورمان به پرسپولیس گره خواهد 

خورد یا خیر.

ابراهیم میرزاپور با اشاره به حضور مثبت افشین قطبی 
در این مدت دو هفته ای و همچنین تاثیر عوامل 
مدیریتی در پیشرفت تیم معتقد است ورزشگاه فولاد 

در ارایه کیفیت این تیم بی شک تاثیرگذار است.
او ابتدا در باره وضعیت  این روزهای فولاد گفت:»خدا 
رو شکر پس از روزهای سختی که در هفته های 
اول لیگ داشتیم با کارهای خوبی که از سوی دکتر 
دکتر  همچنین  و  مدیره  هییت  اعضای  و  رضایی 
محمدی انجام شده است  تیم  در حال پشت سر 
گذاشتن روزهای خوبی است  خصوصا با ورود افشین 
است  شده  وارد  تیم  به  بسیارخوبی  شوک  قطبی 
و دراین دو هفته  با ورود ایشان شرایط به مراتب 
بهترهم شد که ماحصل آن  پیروزی ما در تبریز ودر 

مقابل تراکتور سازی بود.«

وی درخصوص بازی با تراکتور اشاره کرد:»همانطور 
که دیدیم مربیان شاخص اثرشان را در کوتاه مدت 
میگذارند و قطبی در آن بازی بچه ها را به یک مرز 
خود باوری رساند و باعث شد اعضای تیم اعتماد 
به نفس گمشده شان را پیدا کنند  همچنین با 
اتخاذ یک تاکتیک مناسب توانستیم نتیجه لازم را 

به دست آوردیم.«
او درباره افشین قطبی ادامه داد:»متاسفانه در دوران 
مربی سابق آقای ایلی استان به  دلیل عدم شناخت 
کافی و ذهنیت بدی که برایش ایجاد کرده بودند 
وتبادل  و  نداشت  دستیارانش  به  اعتمادی  هیچ 
نظری نمی کرد و به نظر من  یکی از دلایل عدم 
نتیجه گیری او هم همین بود اما افشین قطبی هر 
روز برنامه تمرینی را به تو می دهد و همیشه هم 

می گوید که من از  اینکه هر کسی نظرش را بگوید 
خوشحال می شوم.«

او درباره تفاوت انتخاب مربی توسط هیات مدیره  
گفت:»من از ابتدا چون در کادر تیم نبودم در جریان 
نیستم اما از شنیده هایم در این مدت می توانم بگویم 
آقای رضایی تیم را حدود  ۱۰ روز قبل از شروع لیگ 

تحویل گرفتند و فرصت چندانی نداشت.« 
وی درباره خروج دو بازیکن برزیلی و اضافه نمودن  
بازیکنان جدید و نوع  نگاه قطبی به آکادمی فولاد 
تغییر  ندارد  حاضرعلاقه  حال  در  نمود:»وی  بیان 
زیادی در تیم ایجاد کند جزجابه جا کردن دو تا 
سه بازیکن و درعین حال علاقه واعتقاد زیادی به 
جوانان دارد و با توجه به اینکه تیم  های پایه فولاد در 
رده های برتر کشور حضور دارند  مطمئنا  از آنها در 

ترکیب تیم در آینده بهره خواهد برد.«
 سنگربان سابق تیم ملی درباره شایعات پیوستن 
سینا مریدی به باشگاه پرسپولیس نیز خاطر نشان 
کرد:»او یکی از بازیکنان با کیفیت فولاد است و فکر 
می کنم  خود ماهم به وجود چنین بازیکنی احتیاج 
داریم و بعید است اجازه خروج چنین بازیکنی را 

بدهیم.«

تاج: اعتراض ها علیه داوری برای فوتبال ایران خوب نیست

میرزاپور: در فولاد آرنا هوس می کنم به فوتبال برگردم

 ۱986 جهانی  جام  در  »مارادونا«  وقتی 
آن  دروازه  توی  دست  با  را  توپ  مکزیک 
انگلستان افسانه ای کرد، از فردای آن روز 
همه به آن گل گفتند »دست خدا« و مارادونا 
انتقام جزایر  به عنوان یک جنگجویی که 
فارکلند را توی زمین فوتبال از انگلستان برای 
آرژانتین می گرفت، شناخته شد دقیقا مانند 
یک »آیکون« یا »نماد«. نمادی از قدرت و 
پیروزی که اگر آن گل پذیرفته نمی شد 
معلوم نبود چه زمان دیگری ممکن بود برای 
»آرژانتین« و البته خود »مارادونا« در مقابل 
»تاچر«، سیاستمدار زبده و البته حیله گر 
انگلیسی ها به ارمغان بیاید. اما حالا حتی 
یک نوجوان فوتبال دوستی که شاید آن زمان 
به دنیا هم نیامده بود، می داند که »دست 

خدا« چیست و »مارادونا« چه بلایی بر سر 
آن انگلستان افسانه ای که » گری لینه کر« را 

در ترکیب خود می دید، آورده است.
مبدا اشتاباهات داوری تاریخ قطعا این دیدار 
نبوده است اما هر چقدر که جلوتر آمدیم 
داوری  اشتباهات  از مکزیک عبور کردیم، 
هم رنگ و بوی تبانی و پول های کثیفی 
گرفت که یک تیم را رسما در زمین مسابقه 
»قربانی« می کردند اما با این وجود آب از 
آب تکان نمی خورد. به یاد بیاورید دیدار 
جام  در  جنوبی«  »کره  مقابل  »ایتالیا« 
جهانی 2۰۰2 را جایی که اگر به جای داور 
یک »گلبرگ« روی زمین می گذاشتید، 
ارائه می  آن مسابقه  برای  بهتری  قضاوت 
داد و شاید مشت های »تراپاتونی« بعد از 
هر تصمیم مضحک داور، به سقف نیمکت 
ذخیره های ایتالیا نمی خورد. با این وجود 
این بازی و خیلی بازی های دیگر که »یک 
انسان« به عنوان »داور« در آن ها نقش پر 
رنگی داشتند، به عنوان برگی از خاطرات 
ماندگار تاریخ فوتبال ثبت شده اند و هیچ 
جذاب  فصل  تواند  نمی  ئی  »تکنولوژی« 

اشتباهات داوری را از دفتر فوتبال جدا کند.
 قطعا فوتبال بدون »دست خدا«، »خجالت 
فوتبال«، »گل سالم لمپارد«، پنالتی های 
نهایی  نیمه  برای چلسی در  گرفته نشده 
باشگاه های اروپا و خیلی مثال های دیگر 
انگار یک چیزی کم دارد. یک »آدرنالین« 
خالص که هواداران تیم ضربه دیده را روی 
پایشان بند نمی کند تا حقشان را از داور و 
البته حریف چموش خود پس بگیرند و یک 
»فرار به جلو« تمام عیار از تیم سود برنده تا 
خودش را پشت نتیجه مسابقه پنهان کند و 
طوری رفتار کند که انگار آب از آب تکان 
نخورده است یا به قول معروف »نه خانی 

آمده است و نه خانی رفته است.«
با این همه اما، فوتبال روز دنیا قصد دارد 
که این چاشنی جذابیت را از فوتبال حذف 
کند و به آن »عدالت« تزریق کند. فوتبال 
؛  کنید  تصور  را  داوری  اشتباهات  بدون 
آیندگان درباره فوتبال امروز ما چه خواهند 
گفت؟ درباره کدام »دست خدا« ها و کدام 
»خجالت فوتبال« ها صحبت می کنند؟ چه 
کسی قرار است آدم بد داستان فوتبال باشد 

وقتی هیچ چیز قرار نیست از چشم قاضی ها 
دور بماند؟ چه کسی جرئت می کند تمارض 
کند و زیر زیرکی مانند »سرخیو بوتسکتس« 
در دیدار مقابل اینترمیلان، داور را ببیند که 
چه تصمیمی گرفته است و آیا شیطنتش 
جواب داده یا خیر؟ عدالت قطعا خوب است 
اما به چه قیمتی؟ به قیمت مکانیکی شدن 
فوتبال؟ ورزشی که واقعا ساده است و تمام 

جذابیتش در همین سادگی است!
ظاهرا ایران هم قرار است تکنولوژی »کمک 
داور ویدئویی« را بزودی وارد لیگ برتر کند. 
لیگ  دو  است  قرار  اگر  کردیم  می  خیال 
در دنیا سر عقل باشند و با این تکنولوژی 
اش  یکی  نکنند،  کم  را  فوتبال  جذابیت 
ایران است اما خیلی زود این رویای ما هم 
دارد به فراموشی سپرده می شود و از فصل 
آینده احتمالا به طور کامل تمامی بازی ها 
زیر پوشش این تکنولوژی بی رحم باشد. 
خاص  مزایای  قطعا  بیفتد  اگر  که  اتفاقی 
حال  کمک  تواند  می  و  دارد  را  خودش 
قضاوت های ناامید کننده داوران ایرانی باشد 
اما واقعا دلتان می آید یک روز حمله های 
مربیان ایرانی به داوران را پس از شکست 
تیم هایشان از دست بدهید؟ دیگر داشتیم 
عادت می کردیم به اینکه هر تیمی باخت، 
در کنفرانس مطبوعاتی به جای صحبت از 
علمکرد تیم ها راجب داوری ضعیف و نحوه 
بازی صحبت  های  داوری صحیح صحنه 

کنیم.
چیزی که وجود دارد، این است که »کمک 
را  عدالت  تواند  نمی  قطعا  ویدئویی«  داور 
در فوتبال به طور کامل به نمایش بگذارد 
و اشتباهات داوری را به صفر برساند؛ چه 
در ایران و چه در دنیا. بالاخره صحنه هایی 
در فوتبال وجود دارند که کاملا سلیقه ای 
است و بعضی داوران یک صحنه را پنالتی 
نمی  دیگر  برخی  و  دهند  می  تشخیص 
دهند. همین سه هفته پیش در دیدار اینتر 
مقابل آ.اس رم بود که داوران حتی با »وی 
روی  واضح  پنالتی  نتوانستند  هم  آر«  ای 
»زانیولو« را خطا اعلام کنند. در ایران هم 
قطعا اینگونه نخواهد بود که داوری ها در 
تمام مسابقات عادلانه باشد و باز هم صحنه 
برخی   داد  که  داشت  خواهد  وجود  هایی 

تیم ها را بلند کند.

بهترین قهرمانان نیم فصل تاریخ؛
خیز یوونتوس برای تاریخ سازی

بر  تا علاوه  برد  باز هم  یوونتوس 
شروع  بهترین  رکورد  شکستن 
تاریخ سری آ، به سمت قرار گرفتن 
با حداکثر  نامش میان تیم های 
امتیاز در یک نیم فصل فوتبالی، 
حمله کند و بتواند نام خودش را 
در کنار منچسترسیتی و بارسلونا 
در میان پنج لیگ معتبر به ثبت 
برساند. قهرمانی زمستان هر چند ارزشی ندارد اما ملاک خوبی برای 
محک زدن میزان قدرت تیم ها برای جنگیدن بر سر تصاحب عنوان 
قهرمانی فصل است. در این راستا، نگاهی می اندازیم به چند نمونه 

از بهترین شروع های تاریخ پنج لیگ معتبر اروپایی.
منچسترسیتی  )فصل 2017-201۸(

 تیم گواردیولا در پایان نیم فصل اول فصل گذشته مقتدرانه ترین 
قهرمانی نیم فصل اول در تاریخ لیگ برتر انگلیس را رقم زد. هر چند به 
خاطر فشردگی سنتی بازی های این لیگ در ایام کریسمس، چیزی 
به نام نیم فصل اول آن هم به شکل کلاسیکش وجود ندارد اما اگر مبنا 
را  هفته نوزدهم قرار دهیم، منچسترسیتی از زمان تساوی در هفته 
دوم مقابل اورتون، ۱7 بازی متوالی را برد و در نهایت با ۱8 برد و یک 
تساوی و از دست دادن تنها 2 امتیاز، قاهرانه فاتح نیم فصل اول شد.

بارسلونا  )فصل 2012-2013(
 بارسلونا در یکی از بهترین برهه های تاریخش در نیمه اول فصل 
2۰۱3-2۰۱2 همه رقبا را از دم تیغ می گذراند. تیم پس از 6 
پیروزی متوالی در ال کلاسیکوی هفته هفتم به تساوی مقابل رئال 
مادرید رضایت داد و سپس همه بازی های باقی مانده تا پایان نیم 
فصل اول را برد تا با ۱8 برد و یک تساوی قاطعانه فاتح نیم فصل شود. 

تاتنهام )فصل 19۶0-19۶1(
 تاتنهام در طلایی ترین فصل تاریخش با رهبری نیکولسون در 
پایان نیم فصل اول فصل ۱96۱-۱96۰ از 2۱ بازی )لیگ دسته 
اول انگلیس آن زمان 22 تیم داشت( صاحب ۱8 برد، 2 تساوی و 
تنها یک باخت شد. این تیم تا قبل از فصل جاری با ۱۱ پیروزی 
از ۱۱ بازی اول فصل رکورددار بیش ترین پیروزی متوالی از ابتدای 
فصل در تاریخ 5 لیگ معتبر اروپا بود که پاری سن ژرمن با ۱۴ برد 

متوالی رکورد آن ها را شکست. 
بایرن مونیخ )فصل 2013-2014( 

بایرن در 2 فصل از 6 فصل قهرمانی متوالی اخیرش، نیم فصل اولی 
باشکوه تر از همیشه داشت. آن ها در لیگ ۱8 تیمی بوندس لیگا، نیم 
فصل اول فصول 2۰۱۴-2۰۱3 و 2۰۱6-2۰۱5 را با ۱5 برد از ۱7 
بازی به پایان بردند که بهترین عملکرد تاریخ یک تیم در نیم فصل 
اول بوندس لیگا به حساب می آید. یووه از هفده بازی تا به حال 
شانزده بازی را برده و یک تساوی داشته است و با کسب پیروزی در 

دو دیدار پیش رو، به این مهم دست می یابد. 

یادداشت

 اشمایکل: فرهنگ فرگوسن را
به یونایتد باز می گردانم

پیتر اشمایکل، دروازه بان افسانه ای و دانمارکی منچستریونایتد، 
خودش را لایق حضور در ارکان مدیریتی این باشگاه می داند او 
معتقد است می تواند نقشی مدیریتی در این تیم ایفا کند و او قادر 
خواهد بود فرهنگ و ذهنیت دوران فرگوسن را دوباره به بطن این 

باشگاه تزریق کند.
اشمایکل گفت: »من واقعا به حضور در باشگاه منچستریونایتد 
فکر می کنم. من علاقه دارم باز هم در بطن فوتبال حضور یابم و 
گرچه می دانم که مسن تر شده ام، اما بعد از خداحافظی از فوتبال 
زندگی من کاملا متفاوت شده است. برای من بسیار مهم است 
که بتوانیم فرهنگ و هویت یونایتد را دوباره به این تیم بازگردانیم. 
من امیدوارم به عنوان کسی که در یونایتد بازی کرده در این تیم 
شغلی داشته باشم تا بتوانم ذهنیت الکس فرگوسن را در کل 

باشگاه انتقال دهم.«

پوگبا: مورینیو باعث پیشرفت من شد!
ستاره فرانسوی منچستریونایتد بعد از درخشش برابر کاردیف از 
مربی قبلی این تیم، مورینیو تشکر کرد. ر حالی که به نظر می رسد 
با  او  بد  ارتباط  یونایتد،  از  مورینیو  اخراج  اصلی  از دلایل  یکی 
ستاره های این تیم از جمله پل پوگبا باشد، این بازیکن فرانسوی 

بعد از بازی برابر کاردیف به تمجید از مورینیو پرداخت.
پوگبا گفت:» فکر می کنم همه شما منتظر هستید تا من درباره 
ژوزه صحبت کنم و ارتباط او با نتیجه ای که کسب شد. ما امشب 
عملکرد خوبی برابر کاردیف داشتیم و نتیجه خیلی خوبی هم 
کسب کردیم و شروع خوبی برای سولسشر در یونایتد رقم خورد. 
درباره مورینیو باید بگویم که ما با او به قهرمانی رسیدیم و من به 
همین خاطر از او تشکر می کنم و باعث پیشرفت من شد. کسب 
قهرمانی باعث می شود که شما پیشرفت کنید 
و به بازیکن بهتری تبدیل شوید. البته همه 
چیز در زمان مورینیو خوب پیش نرفت و 
مسائلی هم بود که باعث شد نتیجه لازم را 

به دست نیاوریم.«
او در ادامه گفت:» ما الان فقط به 
این فکر می کنیم که بازی بعدی 
را با برد به پایان برسانیم و بتوانیم 
بیاوریم.  امتیاز لازم را به دست 
نمی توانیم در این دیدار پنج گل 
به ثمر برسانیم و در بازی بعدی 

امتیاز از دست بدهیم.«

اخبار

»اردبیل« میزبان لیگ ملت های والیبال شد
روز گذشته تفاهم نامه همکاری فدراسیون والیبال و استانداری اردبیل برای میزبانی 

لیگ ملت های والیبال 2۰۱9 به امضا رسید.  در این جلسه نیازهای برگزاری هر چه 
بهتر رقابت های لیگ ملت های والیبال در سال 2۰۱9 مورد بررسی قرار گرفت و 

مسائلی چون زیر ساخت ورزشگاه، جابه جایی، اسکان، گردشگری و... ارزیابی شد.

فرشید باقری آماده آغاز تمرینات
هافبک استقلال آماده است تا با شروع تمرینات کار خود را با تیمش آغاز 

کند. رشید باقری در اوایل بازی با پدیده مصدوم شد و با وجود اینکه خودش 
اصرار داشت که بازی کند، شفر ترجیح داد این بازیکن را از زمین بازی 

تعویض کند.

»پیتر بوش« سرمربی بایرلورکوزن شد
باشگاه بایرلورکوزن تایید کرد که پیتر بوش، سرمربی جدید این تیم تا تابستان سال 

2۰2۰ خواهد بود. با وجود سه پیروزی بایرلورکوزن در ۴ دیدار اخیر، در نهایت تصمیم 
بر این شد که هیکو هرلیش، به همراه دستیارش، نیکو اشنک، نیمکت لورکوزن را 

ترک کنند تا پیتر بوش ۴3 ساله جانشین آنها شود.

5 بانوی کاراته کا به پاریس اعزام می شوند
فدراسیون کاراته از اعزام 5 کاراته کا به رقابت های لیگ جهانی در فرانسه خبرداد. به 

نقل از روابط عمومی فدراسیون کاراته، مرحله اول اردوی آماده سازی تیم ملی کاراته 
بانوان بزرگسال برای حضور در لیگ جهانی فرانسه از روز جمعه 7 دی ماه با حضور 

5 بازیکن آغاز می شود.

بازگشت دی بوئر به دنیای مربیگری
فرانک دی بوئر، سرمربی هلندی هدایت تیم آتلانتا یونایتد از لیگ ایالت متحده را بر 

عهده گرفت. باشگاه تازه تاسیس آتلانتا یونایتد که تنها 5 سال از عمر فعالیت آن می 
گذرد، ساعتی قبل اعلام کرد فرانک دی بوئر با قراردادی دو ساله هدایت این باشگاه 

را بر عهده خواهد داشت.

کریم انصاری فرد سفیر » ایکس ویژن« شد
بابک ثقفی مدیرعامل شرکت مادیران گفت:» ایکس ویژن یک برند ایرانی است که 

توانسته سال ها در میان تلاطم اقتصادی کشور، جایگاه ممتاز خود را حفظ کند و برای 
افزایش ارتباط میان برند و مخاطبان مان، تصمیم گرفته شد تا کریم انصاری فرد به 

عنوان سفیر برند ایکس ویژن انتخاب شود.«

کوتاه از ورزش ایران و جهان
بعضی ها داغشو دوست دارن 

عزت اللهی به اردوی تیم ملی اضافه شد
هافبک دفاعی جوان تیم ردینیگ به اردوی تیم ملی در قطر اضافه شده است. 

سعید عزت اللهی به دلیل مصدومیت مدت ها دور از میادین است و شرایط بازی 
کردن ندارد، امروز به اردوی تیم ملی در قطر اضافه شد. البته عزت اللهی همچنان با 

مصدومیتی جزئی روبرو است.

جانشین »گادوین منشا« از قبرس می آید؛

»گوچی« را پرسپولیسی بدانید

محمدحسین سیفی

پس از »وی ای آر«؛

فوتبال  در سراشیبی  » ماشینیزم«

احسان بیگلری
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